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Głowno�|�mOk�przed�zmianą

Nowego dyrektora poznamy 
w połowie stycznia
Nadal nie wiadomo 
kto zostanie dyrektorem 
Miejskiego Ośrodka 
Kultury w Głownie. 
Wiele wskazuje na to, 
że decyzja w tej sprawie 
zapadnie za kilka dni.

Na konkurs wpłynęła zaledwie 
jedna oferta, ale jak udało nam się 
dowiedzieć w Referacie Promocji 
i Komunikacji Społecznej Urzędu 
Miejskiego w Głownie, nazwisko 
kandydata nie jest jeszcze znane. 
Przypomnijmy, że konkurs na sta-
nowisko dyrektora MOK-u ogło-
szono w związku z odejściem na 
emeryturę dotychczasowej wielo-
letniej dyrektor – Urszuli Zawadz-
kiej. Sama dyrektor zaznaczyła 
w rozmowie z nami, że nie wie, 
kto to może być.

– Wiem, że nadszedł czas, by 
ustąpić miejsca młodszym, jed-
nak to kto konkretnie zajmie moje 
miejsce, jest dla mnie tajemnicą 
– podkreśliła.

W nieofi cjalnych rozmowach 
na ten temat z osobami zainte-
resowanymi sektorem kultury 

w naszym mieście pada jedynie 
nazwisko Szymona Adamczew-
skiego – artysty plastyka od lat 
związanego ze wspomnianą in-
stytucją. Sam zainteresowany za-
pewnia jednak, że to tylko plotki, 
bowiem aplikacji na takie stano-
wisko nie złożył (nabór zakończył 
się wraz z końcem ubiegłego 
roku). 

– Obecnie zastępuję dawną dy-
rektor, ale jest to chwilowe zastęp-
stwo i będzie trwało jedynie do 
czasu wyłonienia nowego dyrek-
tora. Nie mam pojęcia, kto nim 
będzie, jednak pogłoski o tym, że 
to miałbym być ja, to jakiś absurd 
– powiedział w rozmowie z na-
szym reporterem. 

Wiele wskazuje na to, że na-
zwisko nowego dyrektora MOK-
-u poznamy najwcześniej w po-
łowie miesiąca. Na ten moment 
wiadomo jedynie, że kandydat 
ubiegający się o to stanowisko po-
winien posiadać m.in. wykształ-
cenie wyższe, minimum 3-letni 
staż pracy na stanowiskach kie-
rowniczych w sektorze kultury 
lub 10-letni w prowadzeniu wła-
snej działalności gospodarczej 
w sektorze kultury.  str. 3

Głowno |�Budżet

Radni 
przyjęli 
bezpieczną 
opcję
Jednogłośnie radni 
Rady Miejskiej 
w Głownie przyjęli 
projekt tegorocznego 
budżetu zaproponowany 
przez burmistrza 
Grzegorza Janeczka.

Dyskutowany w poniedzia-
łek, 30 grudnia, projekt szero-
ko omawialiśmy w poprzednich 
wydaniach naszego tygodni-
ka (48/2019 i 50/2019). Przypo-
mnijmy, że łączna kwota plano-
wanych w nim dochodów miasta 
to 59.278.439,17 złotych. Zawie-
rają się w niej dochody bieżące 
w wysokości 58.408.439,17 zło-
tych oraz dochody majątkowe 
w kwocie 870.000 złotych. 

Z kolei łączna kwota pla-
nowanych wydatków budże-
tu to 62.644.543,35 złotych. 
Uwzględnia ona wydatki bieżące 
w wysokości 58.248.028,67 zło-
tych oraz wydatki majątkowe – 
4.396.514,68 złotych. 

Wynikającą z defi cytu różni-
cę w wysokości 3.366.104,18 zło-
tych miasto planuje pokryć z wol-
nych środków z lat ubiegłych oraz 
zaciąganych kredytów i pożyczek 
długoterminowych.

Projekt budżetu przewiduje 
łącznie 15 zadań inwesty-
cyjnych. Na ich liście znalazła 
się m.in. budowa czterech ulic na 
terenie naszego miasta: ul. Po-
łudniowej na odcinku od ul. 
Zabrzeźniańskiej do Moczydła 
– 527.000 złotych; ul. 11 Listo-
pada od ul. Rataja do ul. Żwirki 
– 500.000 złotych; ul. Ułańskiej 
– 670.000 złotych i Orzeszkowej – 
150.000 złotych.   str. 5

Stryków�|�grozi�im�10�lat�za�napaść

Dwaj nietrzeźwi zaatakowali 
zastępcę komendanta policji
Za czynną napaść i znieważenie funkcjonariusza 
policji odpowiedzą dwaj mężczyźni, którzy w piątek, 
3 stycznia, około godziny 16.30 dopuścili się pobicia 
zastępcy komendanta policji w Strykowie.

Napastnicy zaatakowali poli-
cjanta w okolicy strykowskiego 
posterunku, kiedy opuszczał bu-
dynek w cywilnym ubraniu, już 
po skończonej służbie. Funkcjo-
nariusz zareagował na publiczne 
okrzyki mężczyzn i wulgaryzmy, 
skierowane również pod adresem 
policji. Kiedy zwrócił im uwagę 
na niewłaściwe zachowanie, stali 
się w stosunku do niego agresyw-
ni. Dopuścili się nie tylko zniewa-
gi słownej, lecz także rękoczynów. 

Z relacji Magdaleny Nowac-
kiej, rzecznik Komendy Powiato-

wej Policji w Zgierzu wynika, że 
zaatakowany policjant na miej-
scu obezwładnił jednego z na-
pastników, a następnie wbiegł na 
posterunek, by wezwać posiłki. 
W tym czasie agresywni męż-
czyźni podjęli próbę ucieczki, 
jednak zastępca komendanta ru-
szył w pościg i ostatecznie ujął 
obu sprawców, doprowadzając 
ich na komisariat. 

– Postawa funkcjonariusza była 
wzorowa, bo zareagował na nie-
właściwe zachowanie obu męż-
czyzn, a następnie samodzielnie 
ich zatrzymał. Mimo, że poprosił 
o pomoc innych policjantów, sam 
nie odpuścił żadnych działań – za-
pewnia ofi cer prasowa. Dodaj-
my, że w wyniku ataku zastępca 

komendanta odniósł obrażenia, 
choć niezbyt groźne: ma złama-
ną rękę.

Tuż po zatrzymaniu okazało 
się, że napastnicy to 32-letni oby-
watel Ukrainy oraz 30-letni oby-
watel Polski, którzy w chwili do-
konania zarzucanego im czynu 
znajdowali się pod wpływem al-
koholu i środków odurzających. 
Po badaniu, w organizmie star-
szego z nich wykryto 1,6 promila 
alkoholu, marihuanę i amfetami-
nę, zaś u młodszego1,2 promi-
la alkoholu oraz marihuanę. Do-
datkowo, obywatel Polski był już 
wcześniej karany za udział w zor-
ganizowanej grupie przestępczej 
oraz napaść na funkcjonariusza 
straży pożarnej.

Mężczyźni usłyszeli zarzuty 
czynnej napaści or az naruszenia 
nietykalności cielesnej funkcjo-
nariusza publicznego. Zgierski 
sąd odrzucił wniosek prokuratu-
ry o zastosowanie tymczasowe-

go aresztowania, dlatego obecnie 
obaj pozostają pod dozorem po-
licyjnym. Objęto ich również za-
kazem opuszczania kraju. Z taką 
decyzją nie zgadzają się przed-
stawiciele prokuratury, dlatego 
wczoraj, 8 stycznia, złożono zaża-
lenie w tej sprawie. 

– Sąd uznał, że w tym przypad-
ku zebrano już wszystkie dowody, 
dlatego nie zachodzi obawa mata-
czenia śledztwa. Uważamy, że za 
taki czyn należy się areszt, dlate-
go złożyliśmy zażalenie – podkre-
śla Krzysztof Kopania, rzecznik 
prasowy Prokuratury Okręgowej 
w Łodzi.

Sprawa poruszyła również na-
szych czytelników. Na naszej 
stronie internetowej pod infor-
macją o ataku na policjanta po-
jawiły się głosy, iż zastosowanie 
dozoru policyjnego za pobicie za-
stępcy komendanta jest sygnałem 
dla społeczeństwa, w tym także 
dla ewentualnych sprawców po-
dobnych zdarzeń w przyszłości, że 
każdego można uderzyć, a mimo 
to pozostać na wolności.

Za napaść oraz naruszenie nie-
tykalności cielesnej funkcjona-
riusza publicznego mężczyznom 
grozi kara do 10 lat pozbawienia 
wolności.  

Policjant�obezwładnił�
jednego�
z�napastników,�
wbiegł�na�posterunek,�
by�wezwać�posiłki,�
ostatecznie�ujął�
obu�sprawców,�
doprowadzając�ich�
na�komisariat.�

aGNIeSzKa
WOJCIeSzeK

agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info

Głowno�|�28.�fi�nał�WOŚP

Kwesta, licytacja i występy muzyczne
Ponad stu wolontariuszy 
wyruszy na ulice Głowna, 
by kwestować na rzecz 
Fundacji Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy. 
28. fi nał popularnej akcji 
charytatywnej odbędzie się 
już w najbliższą niedzielę – 
12 stycznia.

Wolontariusze, którzy zade-
klarowali chęć pomocy potrze-
bującym, przez cały dzień będą 
zbierać fi nansowe datki do ozna-
czonych puszek z logo WOŚP. Po-
dobnie, jak w latach poprzednich, 
w liczeniu pieniędzy z puszek wo-
lontariuszy pomoże Bank Spół-
dzielczy w Głownie. 

Punktem centralnym obcho-
dów tym razem będzie jednak re-
stauracja „Sami Swoi” przy Placu 
Wolności w Głownie. W godzi-
nach 16.00-20.00 będzie się tam 
odbywać część artystyczna, obej-
mująca występy muzyczne. Na 
ten moment swoją obecność po-
twierdzili Roman Wieluniecki 
i Piotr Zuchora. W roli wokalistów 
wystąpią także harcerze z Hufca 
ZHP w Głownie. Nie zabraknie 
również tradycyjnej licytacji ga-
dżetów.

Przypomnijmy, że dodatkową 
formą pomocy są wprowadzone 
w zeszłym roku puszki stacjonar-
ne, do których już można wrzu-
cać datki. Tym razem znajdują się 
one w Miejskim Przedszkolu nr 1 
w Głownie, Szkole Podstawowej 
nr 2 w Głownie, I LO w Głownie 
oraz ZS nr 1 w Bratoszewicach. 
Zbiórka potrwa do niedzieli, czy-

li fi nału akcji. Na facebookowym 
profi lu Sztabu WOŚP w Głow-
nie trwają już licytacje gadżetów. 
W tym roku WOŚP będzie gra-
ła dla zapewnienia najwyższych 
standardów diagnostycznych 
i leczniczych w dziecięcej me-
dycynie zabiegowej. Hasłem te-
gorocznej edycji wydarzenia jest 
„Wiatr w żagle”.  aw

Takie kubeczki były do wylicytowania podczas ubiegłorocznego, 
27.�finału�WOŚP�w�głownie.�Prezentuje�Agnieszka�Wesołowska.
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wędrowali
ulicami Głowna. str. 6
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KRONIKa POLICyJNa |�3.01.2020�–�5.01.2020

NaSI DZIENNIKaRZE DO WaSZEJ DySPOZyCJI 
OD 8.30 DO 15.30
telefon�redakcyjny 534 013 030
e-mail:�agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info
aGNIeSzKa WOJCIeSzeK

Aktualności
Głowno�|�Wypadek�przy�kopernika

Alkohol i brawura 
przyczyną dachowania?

0,7 promila i 1,36 promila al-
koholu we krwi mieli podróżują-
cy samochodem osobowym mar-
ki Seat, którzy w poniedziałek, 
6 stycznia, ok. godziny 1.45 da-
chowali przy ul. Kopernika 
w Głownie.

W chwili, w której doszło do 
zdarzenia we wspomnianym sa-
mochodzie znajdowali się: 27-let-
ni mężczyzna oraz 24-letnia ko-
bieta, oboje mieszkańcy powiatu 
zgierskiego. Ulicą Kopernika je-
chali oni od strony ul. Czackiego 
w kierunku drogi krajowej nr 14. 
Ze wstępnych ustaleń policji wy-
nika, że w pewnym momencie 

zjechali oni na prawą stronę dro-
gi, uderzając w przydrożne drze-
wo. W efekcie, auto uszkodziło 
również pobliskie metalowe ogro-
dzenie. 

Na tę chwilę nie wiadomo, kto 
był sprawcą tego wypadku. Poja-
wiły się również wątpliwości czy 
kierujący dostosował prędkość do 
warunków panujących na drodze. 
Wiadomo, że oboje byli nietrzeź-
wi: mężczyzna miał 0,7 promila 
i został zatrzymany, zaś kobieta 
1,36 promila. Została przetrans-
portowana do szpitala. Postępowa-
nie w tej sprawie prowadzi KPP 
w Zgierzu.  aw

Głowno�|�zderzenie�przy�ul.�Bielawskiej�

Motocyklista poszkodowany 
w wypadku

Do zderzenia samochodu oso-
bowego i motocyklu doszło w nie-
dzielę, 5 stycznia, około godziny 
13.30 w rejonie skrzyżowania ulic 
Wiśniowej i Bielawskiej.

Kierowca osobowego Hyun-
daia, jadąc od strony ul. Wiśnio-
wej i dokonując manewru skrętu 
w lewo w ul. Bielawską nie za-
chował odpowiedniej ostrożno-
ści, a lekceważąc znaki nie ustąpił 
pierwszeństwa przejazdu motocy-
kliście, który poruszał się ul. Bie-
lawską od strony ul. Zgierskiej 
w kierunku miejscowości Zgoda. 
Wskutek siły zderzenia motocy-
klista stracił panowanie nad pro-
wadzonym przez siebie pojazdem, 
uderzając w stojący nieopodal sa-
mochód osobowy marki Volks-
wagen. 

Kierujący motocyklem Yama-
ha, 37-letni mieszkaniec powiatu 

łowickiego, w wyniku odniesio-
nych obrażeń, m.in. poważnego 
urazu nogi, został przetransporto-
wany do szpitala Lotniczym Pogo-
towiem Ratunkowym. Poszkodo-
wany był również 47-letni pasażer 
Hyundaia, ale pomocy udzielono 
mu na miejscu. Większych ob-
rażeń nie odniósł uczestniczący 
w tym zdarzeniu kierowca Volks-
wagena, 69-letni mieszkaniec po-
wiatu zgierskiego, który w chwili 
zderzenia obecny był w pojeździe. 

Obaj kierowcy samocho-
dów byli trzeźwi. Motocykliście, 
ze względu na konieczność bez-
zwłocznego udzielenia pomocy, 
nie zbadano obecności alkoholu 
we krwi. 

Na miejscu interweniowała po-
licja, ZRM oraz PSP w Stryko-
wie i OSP Głowno. Postępowanie 
w tej sprawie nadal trwa.  aw

Stryków i okolice
�W� piątek,� 3� stycznia,� około�

godziny� 17.00� w� strykowie� przy�
ul.� Warszawskiej� doszło� do� zde-
rzenia� dwóch� samochodów� oso-
bowych.� sprawczynią� kolizji� była�
19-letnia� mieszkanka� powiatu�
łowickiego,� kierująca� pojazdem�
marki� Nissan,� która� jadąc� wspo-
mnianą� ulicą� w� kierunku� Łodzi�
nie�zachowała�właściwej�odległo-
ści�od�poprzedzającego� ją�pojaz-
du�marki�ford,�w�efekcie�uderza-

jąc� w� jego� tył.� Poszkodowanym�
okazał� się� 31-letni� mieszkaniec�
powiatu� zgierskiego.� W� wyniku�
kolizji� nikt� nie� odniósł� obrażeń.�
kierujący� byli� trzeźwi.� Na� 19-latkę�
nałożono�mandat�karny.

Głowno i okolice 
�Wyczuwalna� woń� gazu� stała�

się� przyczyną� interwencji� stra-
żaków� w� niedzielę,� 5� stycznia,�
ok.�godziny�17.00�w�bloku�przy�ul.�
sikorskiego� w� głownie.� zapach�

unosił� się� na� klatce� schodowej,�
dlatego�jej�mieszkańcy�powiadomi-
li� służby.� druhowie� przeprowadzili�
na�miejscu�oględziny�oraz�badanie��
z�użyciem�detektora�gazu,�które�nie�
wykazało� jednak� niebezpieczne-
go� stężenia.� –� czasem� tak� bywa,�
że� woń� substancji� nawaniającej�
jest� wyczuwalna,� bo� po� to� się� ją�
stosuje,�ale�mimo�to�stężenie�gazu�
nie� zagraża� nikomu,� więc� jest� to�
strefa� bezpieczna� –� powiedzieli�
nam�strażacy.

Głowno�|�interwencje�strażackie

Dwa pożary
Do dwóch, niezbyt poważ-

nych w skutkach, pożarów w bu-
dynkach mieszkalnych doszło 
w ostatnich dniach w Głownie.

Pierwszy miał miejsce 4 stycz-
nia, ok. godziny 17.20 na Hucie 
Józefów. O zadymieniu powiado-
mili mieszkańcy. Przyczyną poja-
wienia się ognia było zapalenie się 
sadzy w kominie. Problem udało 
się usunąć jeszcze przed przyjaz-
dem zastępów ratowniczych. Nikt 
nie został poszkodowany. 

Kolejne zadymienie w budyn-
ku mieszkalnym odnotowano 
we wtorek, 7 stycznia, o godzi-
nie 18.30 przy ul. Sienkiewicza 
w Głownie. Źródłem dymu oka-
zało się nieszczelne połączenie 
pieca z przewodem kominowym. 
Strażacy usunęli przyczynę po-
przez wygaszenie paleniska oraz 
przewietrzenie pomieszczeń 
w budynku. Do czasu naprawy 
pieca mieszkańców obowiązuje 
zakaz jego użytkowania.  aw

Gmina Stryków |�Wybory�sołeckie�

Są pierwsze zmiany 
w sołectwach 
Rozpoczęły się wybory 
sołeckie. We wtorek, 
7 stycznia, odbyły się 
one w pięciu wsiach: 
Bratoszewicach, 
Nowostawach Górnych, 
Rokitnicy, Woli Błędowej 
i Wyskokach. Są 
pierwsze zmiany.

W Rokitnicy, gdzie upraw-
nionych do głosowania było 194 
mieszkańców, w zebraniu wzię-
ły udział 32 osoby. Zgłoszono 
dwóch kandydatów na sołtysa. 
Został nim Tomasz Galant, na 
którego głosowało 17 osób. Drugi 
z kandydatów – Damian Kleszcz, 
otrzymał o 2 głosy mniej. W skład 
Rady Sołeckiej weszli tu: Kleszcz 
Damian, Kleszcz Mieczysław, 
Pelska Małgorzata, Piestrzenie-
wicz Maciej oraz Piestrzeniewicz 
Małgorzata. 

W Wyskokach w głosowaniu 
udział wzięła 1/3 z uprawnio-
nych 180 mieszkańców. Zgłoszo-
no dwie kandydatki na sołtysa. 
Została nim Marzena Kowalik, na 
którą głosowało 49 osób. Druga 
z kandydatek – Małgorzata Woj-
ciechowska, otrzymała poparcie
11 osób. Skład Rady Sołeckiej 
wygląda tutaj następująco: Dem-
biński Adam Gorący Karol, Mro-
czek Marzena, Połetek Iwona oraz 
Rożniata Andrzej. 

W Woli Błedowej, uprawnio-
nych 196 mieszkańców, w głoso-
waniu udział wzięło 47 osób. Je-
dynym kandydatem na sołtysa był 
sprawujący tę funkcje do tej pory 
Jarosław Włodarczyk, radny Rady 
Miejskiej Strykowa. Mieszkańcy 
zadecydowali, że będzie on ich 
reprezentował również w nowej 
kadencji. Poparcie dla Jarosława 
Włodarczyka wyraziło 41 osób, 
6 osób było przeciwnych jego 
kandydaturze. Skład Rady Sołec-

kiej Woli Błędowej tworzą obec-
nie: Danielska Renata, Jankowski 
Sebastian, Milczarek Kamil, Sta-
niszewska Magdalena oraz Szu-
bański Andrzej. 

Bez zmian w obsadzie funkcji 
sołtysa pozostają również Nowo-
stawy Górne. Na 127 mieszkań-
ców uprawnionych do głosowa-
nia, udział w wyborach wzięło 
tylko 19 osób. Jedyna kandydat-
ka – dotychczasowa sołtys Mo-
nika Banasiak, uzyskała poparcie 
18 osób, zaś 1 głos okazał się nie-
ważny. W skład Rady Sołeckiej 
Nowostawów Górnych wchodzą: 
Majczak Iwona, Okońska Ewe-
lina, Piestrzeniewicz Małgorza-
ta, Siciński Andrzej i Walczewski 
Krzysztof. 

Nowym sołtysem w Bratosze-
wicach został radny Rady Miej-
skiej Strykowa poprzedniej ka-
dencji – Damian Drzewiecki. Na 
uprawnionych 930 mieszkańców, 
w głosowaniu wzięło udział 55 

osób. Damian Drzewiecki był je-
dynym kandydatem na sołtysa 
i uzyskał poparcie 43 osób. Prze-
ciwnych jego kandydaturze było 
10 głosujących, oddano też 2 głosy 
nieważne W skład Rady Sołeckiej 
Bratoszewic weszli: Krzeszewski 
Paweł, Miśkiewicz Zbigniew, Na-
dolski Zbigniew, Piestrzeniewicz 
Elżbieta, Śliwkiewicz Małgorza-
ta, Tomczak Andrzej oraz Wolski 
Wiktor. 

8 stycznia, już po zamknięciu 
tego wydania WG, decydowali 
mieszkańcy Ciołka, Koźla, Goz-
dowa, Ossego, Pludwin, Sadów-
ki, Wrzasku oraz Zagłoby. Na-
tomiast dziś, 9 stycznia, wybory 
odbędą się w: Dobieszkowie, Mi-
chałowku, Dobrej, Dobrej-No-
winach, Kiełminie, Ługach i Sta-
rym Imielniku. Wyniki wyborów 
w tych wsiach oraz kolejnych, któ-
re odbywać się będą do wtorku, 
14 stycznia, podamy w kolejnym 
numerze Wieści.  ljs

Domaniewice�|��XVii�festiwal�kolęd�i�Pastorałek�

Najpiękniejsze kolędy wybrzmią w weekend
Już w ten weekend 
w Gminnym Ośrodku Kultury 
w Domaniewicach wybrzmią 
najpiękniejsze utwory 
świąteczne. 10 stycznia, ruszą 
przesłuchania uczestników 
XVII Festiwalu Kolęd 
i Pastorałek.

W bożonarodzeniowym prze-
glądzie wokalnym wystąpią dzie-

ci i młodzież z terenu powiatu 
łowickiego, zgierskiego, skiernie-
wickiego, brzezińskiego, łęczyc-
kiego i kutnowskiego (do 25 roku 
życia). Jutro, 10 stycznia, na sce-
nie swoje umiejętności zaprezen-
tują przedszkolaki oraz ucznio-
wie klas V-VIII, zaś dzień później, 
w sobotę (11 stycznia) – ucznio-
wie klas I-IV oraz reprezentanci 
starszych kategorii wiekowych: 

przedstawiciele szkół średnich 
i studenci do 25 roku życia. Kon-
cert fi nałowy, podczas którego po-
znamy laureatów festiwalu odbę-
dzie się w niedzielę, 12 stycznia, 
o godz. 15.00 w domaniewickim 
GOK-u. Wstęp jest wolny. Orga-
nizatorzy przewidzieli dla wszyst-
kich uczestników drobne upomin-
ki, z kolei zwycięzcy otrzymają 
statuetki i nagrody.  aw

Gmina Bielawy

Noworocznie 
w KGW
Nowy Rok przywitały 
wspólnie gospodynie KGW 
z gminy Bielawy. Spotkały 
się one 6 stycznia, w Domu 
Ludowym przy OSP
 w Starym Waliszewie. 

W opłatkowo-noworocznym 
spotkaniu uczestniczyło ok. 110 
osób z 10 Kół Gospodyń Wiej-
skich z terenu całej gminy. Gospo-
dynie spotkały się u progu Nowe-
go Roku – tym razem w Starym 
Waliszewie. Jak same przyznały, 
dla każdej z nich zawsze jest to ra-
dosne przeżycie. 

– Spotykamy się przy wie-
lu okazjach w ciągu roku, ale to 
pierwsze w roku spotkanie ma dla 
nas charakter wyjątkowy, dlatego 
zależy nam, by pielęgnować ten 
zwyczaj. Jest w nas dużo radości 
i dobrych emocji – podkreśliła Ire-
na Białas, przewodnicząca KGW 
Gminy Bielawy.

Uczestniczki świątecznego wy-
darzenia zadbały o jego życzliwą 

atmosferę oraz liczne rozkosze 
podniebienia. Tym razem na sto-
le znalazły się tradycyjne wigilij-
ne potrawy, czyli zupa grzybowa 
i barszcz czerwony, a także rybne 
przysmaki. Z uwagi na noworocz-
ny charakter spotkania w menu 
nie zabrakło również potraw mię-
snych, czyli pyszności z drobiu, 
a także domowych sałatek i ciast 
domowego wypieku.

– Samodzielnie przygotowy-
wałyśmy potrawy, by smakowa-
ło wszystkim. Po raz kolejny udo-
wodniłyśmy, że mamy kulinarny 
talent i chętnie się nim dzielimy. 
Każde koło przyniosło na dzisiej-
szą uroczystość to, co potrafi  przy-
gotować najlepszego. Dobrze się 
spotkać w tak wspaniałym gro-
nie – podkreślają Elżbieta Olejni-
czak i Henryka Sochala z KGW 

w Starym Waliszewie. Z okazji 
opłatkowo-noworocznego spotka-
nia panie życzyły sobie zdrowia, 
wszelkiej pomyślności i owocnej 
dalszej współpracy, przynoszącej 
tak wiele dobra lokalnej społecz-
ności. Podkreślały, że każdego 
roku biorą udział w zebraniach, 
świętach oraz uroczystościach 
o kobiecym charakterze, m.in. 
Dniu Kobiet i Dniu Matki.  aw

Spotkać się w tak wspaniałym gronie to sama przyjemność�–�zapewniały�uczestniczki.
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Stryków�|�WOŚP

Na finał: Paweł Zawierka, 
Explozja, Górski Band i Komora 
Sztab tegorocznego 
finału WOŚP  
w Strykowie zwarty 
i gotowy. Program 
imprez, które  
mają odbyć się  
w najbliższy weekend 
11-12 stycznia,  
jest już dopięty  
na ostatni guzik. 

Do ostatniej chwili starano 
się o to, by to, co ma zdarzyć się  
na scenie, rzeczywiście przycią-
gnęło publiczność. Wszystko po 
to, by zebrać jak najwięcej pie-
niędzy na szczytny cel 28. Finału 
WOŚP, czyli zakup najnowocze-
śniejszych urządzeń dla ratowania 
życia i zdrowia dzieci potrzebują-
cych operacji. 

Jak już informowaliśmy  
w ubiegłym tygodniu, tym razem 
orkiestra zagra nie tylko gminie 
Stryków, ale również w gminie 
Nowosolna. Datki do puszek zbie-
rać będzie 50 wolontariuszy. Na 
jakie atrakcje można w tym roku 
liczyć tu, na miejscu w Strykowie 
i najbliższej okolicy? 

Sobota, 11 stycznia, od rana 
należeć będzie do imprez sporto-
wo – rozrywkowych. Tradycyjnie 

zaplanowano turnieje piłkarskie 
Dzieci Dzieciom, które od godz. 
9 rozgrywane będą na salach 
gimnastycznych szkół w Dobrej  
i w Koźlu. W Koźlu puchary i me-
dale funduje Burmistrz Strykowa, 
zaś w Dobrej – firma Geiss.

Po południu, o godz. 16, na 
scenie Domu Kultury w ramach 
WOŚP zaprezentują się lokalne 

zespoły: Tonika, Nasza Ferajna, 
Lipkowianki, The Formacja. Do-
datkową atrakcją będzie koncert 
zespołu Bogna Band. W czasie 
przerwy będzie można poczęsto-
wać się niespodzianką przygoto-
waną przez lokalne gospodynie. 

W niedzielę WOŚP rozpoczy-
na się atrakcjami na Torze Łódź 
w Kiełminie, które trwać będą od 

godz. 10 do godz. 14. O godz. 14 
z kolei orkiestra przeniesie się do 
Strykowa. To będzie już czwarty 
finał WOŚP organizowany na To-
rze Łódź. W niedzielę na wszyst-
kich chętnych czekać będzie 3-ki-
lometrowa trasa i 30 wyjątkowych 
samochodów. Z przejazdów nimi 
skorzystają ci, którzy wrzucą do 
puszki WOŚP pieniądze (przejaz-

dy od 50 zł). Na uczestników im-
prezy czekać będzie m.in. – naj-
nowszy McLaren 600LT Spider, 
Porsche 911 Carrera 4s, Alpina 
A110 – rajdowy Ford Escort Co-
sworth WRC, Sierra Cosworth, 
Subaru Impreza STi, Mitsubishi 
Lancer Evolution, Ford Focus RS, 
Renault Megane RS, Renault Clio 
RS, Ford Fiesta Proto – rallycros-
sowe Subaru Impreza GT. Za kie-
rownicą zasiądą najlepsi kierowcy 
wyścigowi, rajdowi, rallycrossowi 
oraz najszybsi zawodnicy startują-
cy w rallysprintach i Super OES 
Toru Łódź. Gościem specjalnym 
będzie aktualny Mistrz Polski  
w Rajdowych Samochodowych 
Mistrzostwach Polski Miko 
Marczyk. Tor odwiedzi rów-
nież jeden z najbardziej znanych 
YouTube-rów motoryzacyjnych 
Waldek Florkowski – Motodoradca  
w swoim sportowym Renault 
Clio RS. Na miejscu czekać będą 
też cenne gadżety motoryzacyjne  
i ciepłe przekąski. Nad przebie-
giem imprezy czuwać będą wo-
lontariusze: ratownicy medyczni, 
straż pożarna i kilkadziesiąt osób 
dobrej woli odpowiedzialnych za 
bezpieczeństwo i dobrą zabawę.

O godz. 14.00 rozpocznie się 
IV Bieg po zdrowie po Strykowie. 
Sponsorem głównym tego przed-
sięwzięcia po raz kolejny jest fir-
ma Sonoco. Bieg odbędzie się na 
dwóch dystansach: 2,5 km w kate-
gorii 10-15 lat oraz 5 km w kate-
gorii 16+. W ramach wpisowego 
(25 zł), które trafia do puszki, każ-
dy uczestnik biegu otrzymuje: nu-
mer startowy, pamiątkowy medal 
oraz posiłek regeneracyjny. Cał-
kowity dochód z wydarzenia zo-
stanie przekazany na cel 28. Finał 
WOŚP. 

O godz. 15 na Placu Łukasiń-
skiego nastąpi wręczenie pucha-
rów i medali, a zaraz potem, od 
godz. 15, rozpocznie się część ar-
tystyczna na rzecz WOŚP. Na po-
czątek występ Chóru Młodzieżo-
wego Kościoła Starokatolickiego 
Mariawitów. O 16 na scenie poja-
wi się discopolowy zespół Explo-
zja. Po nim, o godz. 17, wystąpi 
natomiast Paweł Zawierka, wyko-
nawca takich piosenek jak „Król 
dyskoteki”, „Osiemnaście La-
sek”, czy „Po samo dno”. O 17.35 
na scenie zaprezentuje się zespół 
muzyczny Górski Band. O 18.15 
zaplanowano pokazy iluzjonisty,  
45 minut później pierwsze wejście 
łódzkiego zespołu rockowo-fol-
kowego Komora. O 20 odbędzie 
się strażackie światełko do nieba, 
a po nim – druga część koncertu 
Komory. 

Między występami artystów, 
jak co roku, prowadzone będą li-
cytacje fantów przekazanych  
na WOŚP. Całość poprowadzi GJ 
Jadzia. 

Publiczność może liczyć rów-
nież na wiele atrakcji towarzyszą-
cych, a wśród nich: wspinaczka 
po plastikowych skrzynkach, po-
kaz sprzętu strażackiego, pokaz 
starych motocykli czy przejażdż-
ki wozem strażackim. Tegorocz-
ną nowością będzie laserowy pa-
intball w parku nad Moszczenicą. 

W namiotach rozstawionych 
wokół sceny będzie można skosz-
tować bigosu strażackiego oraz 
barszczyku strażackiego i paszte-
cików. Serwowana będzie również 
pajda chleba ze smalcem oraz paj-
da na gorąco. Nie zabraknie rów-
nież czegoś dla amatorów słodko-
ści, ponieważ przy scenie ulokuje 
się też kramik z ciastem.  ljs

Aktualności

Kamień�|�Witamy�na�świecie

Jaś Brzózka pierwszy w Nowym Roku
Żadne z nowo narodzonych 
w tym roku dzieci  
z naszego rejonu nie będzie 
obchodziło urodzin  
1 stycznia, czyli  
w Nowy Rok. Pierwszym 
noworodkiem w tym roku 
okazał się urodzony  
2 stycznia Jaś Brzózka. 

Dumni rodzice chłopca, Joanna 
i Mariusz Brzózkowie z Kamie-
nia, spotkali się z naszym reporte-
rem kilka godzin po porodzie.

Jaś urodził się w czwartek,  
2 stycznia, o godzinie 8.24 w gło-
wieńskim szpitalu przez cesarskie 
cięcie. Tuż po porodzie mierzył 55 
centymetrów i ważył 3.720 gra-
mów. W skali Apgar otrzymał 10 
punktów. – Mieliśmy nadzieję, 

że synek urodzi się już w nowym 
roku. Cieszymy się, z tego, że był 
pierwszy, choć najważniejsze,  
że jest zdrowy. Mimo że mamy 
już pewne doświadczenie w wy-
chowywaniu, pojawienie się 
na świecie dziecka zawsze jest 
ogromnym przeżyciem – powie-
dzieli nam rodzice małego Jana. 
W domu na maluszka czekał rów-
nież brat – trzyletni Jakub.  aw

Pamiątkowa fotografia na sali poporodowej. Nowo�narodzony�Jaś�ze�szczęśliwą�mamą�–�panią�Joanną.
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McLaren jak marzenie. tym�super�samochodem�w�27.�finale�WOŚP,�w�styczniu�2019�roku,��
można�było�przejechać�się�po�torze�Łódź.�chętnych�nie�brakowało.
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Zelgoszcz
W sobotę bal 
choinkowy

W sobotę, 11 stycznia, o godz. 
16., w świetlicy w Zelgoszczy od-
będzie się bal choinkowy dla dzie-
ci i młodzieży z tej okolicy. 

W programie zabawa z anima-
torem, poczęstunek i wizyta Mi-
kołaja. Przeprowadzona zosta-
nie też loteria fantowa na rzecz 
WOŚP, którego 28. finał odbędzie 
się w ten sam weekend.  ljs

Głowno�|�mOk�przed�zmianą

Nowego dyrektora poznamy 
w połowie stycznia 

dokończenie ze str. 1

Wymagane jest też doświad-
czenie w zarządzaniu instytucją 
kultury i zespołem pracowników, 
a także wiedza z zakresu pozyski-
wania środków finansowych ze 
źródeł pozabudżetowych. Kan-
dydat przejdzie również rozmo-

wę kwalifikacyjną, w trakcie któ-
rej zobowiązany będzie m.in. do 
przedstawienia koncepcji rozwo-
ju ośrodka kultury w kolejnych 
latach. Do czasu wyłonienia no-
wego dyrektora pełniącym jego 
obowiązki w placówce będzie 
wspomniany Szymon Adam-
czewski.  aw
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Aktualności
Uczniowie 
głowieńskiej „Jedynki” 
o swych wrażeniach z Estonii. str. 7

rekLAmA

Stryków�|�finanse�publiczne

Budżet przekroczył 
100 milionów
Rada Miejska Strykowa uchwaliła budżet 2020.  
W głosowaniu, które odbyło się na sesji 30 grudnia, został 
on przyjęty jednogłośnie, a burmistrz Witold Kosmowski 
już zapowiedział, że w najbliższym czasie będzie chciał 
wprowadzić do niego kolejne inwestycje, co będzie 
możliwe dzięki zewnętrznym źródłom finansowania.

Ustalone na chwilę obecną do-
chody gminy Stryków w 2020 
roku to ponad 101,5 mln zł. 

Z kolei zapisane w budżecie 
wydatki to 105,3 mln zł. W sto-
sunku do ubiegłego roku jest to 
wzrost na poziomie ok. 20%.  
– Budżet gminy Stryków z roku 
na rok rośnie. Nie mieliśmy pro-
blemu, żeby go „spiąć”, bo nasza 
kondycja finansowa jest dość do-
bra. Pojawiły się nowe środki ze-
wnętrzne na budowę dróg. My-
ślę, że w przyszłym roku te środki 
też będą się pojawiały i nasz bu-
dżet będzie wzrastał. W projekcie, 
który przedłożyłem radzie, na ra-
zie nie ma wszystkich inwesty-
cji, które chciałby w nim widzieć.  
Na styczniowej sesji zaproponuję 
kolejne zmiany i nowe inwestycje 
– powiedział na forum rady bur-
mistrz Witold Kosmowski. 

Dodał on również, iż chciałby, 
aby w 2020 roku zarówno docho-
dy, jak i wydatki gminy, sięgnę-
ły co najmniej pułapu 110 mln zł. 
Burmistrz podkreślił również, że 
gmina musi zgromadzić pieniądze 
na duże infrastrukturalne inwesty-
cje, które czekają ją w tej kadencji. 

W tym roku główne źródła do-
chodów bieżących gminy Stryków 
stanowić będą: udział w podatku 

od osób fizycznych i prawnych  
– ok. 13 mln zł, subwencja ogól-
na – ok. 13 mln zł oraz podatek 
od nieruchomości – 41,7 mln zł. 
Na budżet złożyły się również do-
chody majątkowe w wysokości 
ok. 3,5 mln zł, stanowiące głów-
nie dotacje celowe, m.in. na kon-
tynuację termomodernizacji bu-
dynków użyteczności publicznej. 

Najistotniejszym wśród wydat-
ków bieżących gminy będą wyna-
grodzenia i pochodne, na które za-
bezpieczono 31 mln zł. Kwota ta 
mieści również największy wyda-
tek w tym zakresie, a mianowicie 
wynagrodzenia nauczycieli. 

Wydatki majątkowe określono 
na 18,2 mln zł. Najbardziej kosz-
tochłonną inwestycją będzie roz-
budowa oczyszczalni ścieków  
w Bratoszewicach (4,4 mln zł). 
Na inwestycje drogowe zarezer-
wowano 3,8 mln zł, w tym: 1,7 
mln zł na drogę Ługi-Cesarka 
oraz 2,1 mln zł na drogę gminną 
w Smolicach od drogi wojewódz-
kiej 708 do drogi powiatowej 
5104E, gdzie w tym roku prze-
budowano most na Moszczenicy. 

Trzeci co do wielkości wy-
datek inwestycyjny stanowi go-
spodarka gruntami i nierucho-
mościami. W projekcie budżetu 
zapisano na ten cel 2,6 mln zł,  
w tym: 1,5 mln zł na wykup 
gruntów pod drogi i ok. 1 mln zł 
na wykup gruntów w Strykowie. 

Ponadto z większych wydat-
ków inwestycyjnych w projekcie 
budżetu 2020 pojawiły się: ter-
momodernziacja budynków uży-
teczności publicznej: 1,75 mln 
zł, budowa kanalizacji sanitarnej 
w Tymiance – 1,8 mln zł, budo-
wa kanalizacji sanitarnej w Swę-
dowie – 1 mln zł, budowa oświe-
tlenia ulicznego w gminie – 620 
tys. zł, budowa świetlicy wiej-
skiej w  Wyskokach – 550 tys. 
zł, zakup koparko-ładowarki dla 
ZGKiM – 470 tys. zł, budowa 
sieci wodociągowej w Woli Błę-
dowej – 330 tys. zł, dotacje na 
wymianę pieców na ekologiczne 
– 300 tys. zł.

Różnica stanowiąca deficyt 
w kwocie 3,9 mln zł ma być sfi-
nansowana przychodami z tytułu 
kredytów i pożyczek długotermi-
nowych oraz wolnymi środkami 
wypracowanymi na koniec 2018 
roku.  ljs

RZUT OKIEM�|�frANcuz�z�WizYtĄ�u�BurmistrzA

Rozśpiewany „Francuz”, czyli Władysław Jarecki, nie zwalnia tempa.�tuż�po�finale�telewizyjnego�show��
„the�Voice�senior”�mieszkaniec�naszego�miasta�zawitał�u�burmistrza�grzegorza�Janeczka.�Włodarz�pogratulował�
muzykowi�dotychczasowych�sukcesów.�Obaj�panowie�złożyli�sobie�także�noworoczne�życzenia.�–�Popularny�
„francuz”�to�prawdziwy�ambasador�głowna,�a�jego�wkład�w�promocję�naszego�miasta�jest�nieoceniony!��
–�czytamy�na�facebookowym�profilu�naszego�miasta.�aw

Dmosin�|�rada�gminy�obradowała

Budżet na 2020 rok uchwalony
Rada Gminy Dmosin  
na posiedzeniu 30 grudnia 
przyjęła uchwałę budżetową 
na 2020 rok. Wszyscy 
obecni na sali radni 
podnieśli rękę za tym,  
co znalazło się w projekcie 
przedłożonym przez wójt 
Danutę Superę.

W obecnym roku gmina za-
mierza osiągnąć dochody ogółem 
na poziomie 21,9 mln zł. Wydat-
ki oszacowano łącznie na niemal 
21 mln zł. Nadwyżka w kwocie 
900 tys. zł zostanie przeznaczo-
no na spłatę wcześniej zaciągnię-
tych kredytów i pożyczek. Wy-
datki inwestycyjne to 490 tys. zł, 
w tym dotacja z UE w wysokości 
112 tys. zł. 

Główne dochody gminy stano-
wić będą podatki (od osób fizycz-
nych ok. 3,9 mln zł, od nierucho-
mości – ok. 2,4 mln zł, rolny – ok. 
550 tys. zł, od środków transpor-
towych ok. 500 tys. zł) oraz sub-
wencja ogólna z budżetu państwa 
– 4,8 mln zł. Z Programu Rodzi-
na za pośrednictwem gminy wy-
danie zostanie 6,4 mln zł. Z wpłat 
uiszczanych przez mieszkańców 
za odbiór śmieci, pobór wody, 
z gospodarki mieszkaniowej,  
z opłat za zezwolenie na sprzedaż 
alkoholu, czy od rodzin pensjo-
nariuszy za ich pobyt w domach 
pomocy społecznej, gmina za-
mierza w tym roku uzyskać ok. 
1,3 mln zł.

W wydatkach od lat dominu-
je oświata. Łącznie jest to kwo-
ta rzędu 6,4 mln zł, przy czym 
subwencja oświatowa to 3,2 mln 
zł. Porównywalną kwotę gmina 
musi wyłożyć na ten cel z wła-
snego budżetu. Na szkoły podsta-
wowe gmina zamierza wydać 4,6 

mln zł, na oddziały przedszkol-
ne przy szkołach podstawowych 
– ok. 400 tys. zł, na przedszkola 
– ponad 285 tys. zł, na dowożenie 
– 665 tys. zł, na doskonalenie na-
uczycieli – 23 tys. zł, zaś na sto-
łówki – 178 tys. zł.

Wydatki na pomoc społeczną, 
oprócz wspomnianego już pro-
gramu Rodzina, określone zostały 
w następujących kwotach: utrzy-
manie podopiecznych DPS-ów  
– 293 tys. zł, zasiłki okresowe, ce-
lowe i pomoc w naturze – 51 tys. 
zł, zasiłki stałe – 85 tys. zł, pomoc 
w zakresie dożywiania – 74 tys. 
zł, świetlice szkolne – 85 tys. zł. 
Administracja publiczna pochło-
nie 1,7 mln w przypadku Urzędu 
Gminy, zaś w przypadku Rady 
Gminy – 90,6 tys. zł. 

Jakie inwestycje na ten rok za-
planowała gmina Dmosin? Na 
modernizację dróg gminnych za-
rezerwowano 132 tys. zł, na mo-
dernizację dróg wewnętrznych 
100 tys. zł. Na zakup sprzętu 
komputerowego wraz z oprogra-
mowaniem dla UG przeznaczo-
ne zostało 12 tys. zł, zaś na pra-
ce przygotowawcze pod budowę 
placu zabaw wraz zagospodaro-
waniem terenu przy SP Kołacin  
– 3 tys. zł. Na kontynuację roz-
budowy świetlicy w Szczecinie  
i w Ząbkach zapisano 243 tys. zł, 
z czego 112 tys. zł pochodzi z bu-
dżetu UE.  ljs

Witold�kosmowski
chciałby,��
aby�w�2020�roku�
zarówno�dochody,�
jak�i�wydatki�
gminy,�sięgnęły��
co�najmniej�
pułapu�110�mln�zł.�
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Łowicz |�sąsiedzi�zaniepokojeni

Zadzwonili po straż i policję
4 stycznia w nocy, przed po-

sesją na ul. Motylińskiego w Ło-
wiczu pojawił się ogień i dym. 
Sąsiedzi wezwali straż i policję. 
Okazało się, że jeden z mieszkań-
ców palił śmieci. Z ogniska roz-
palonego w sąsiedztwie budynku 

strażacy wyjęli m.in. dwa rowe-
ry. Ogień został ugaszony. Poli-
cja asystowała przy zabraniu męż-
czyzny przez Zespół Ratownictwa 
Medycznego do szpitala. Był on 
pod wpływem alkoholu i zdradzał 
objawy choroby psychicznej.  tb
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Stryków�|�rada�miejska�

Dotacje na drogi zwiększają budżet gminy 
Końcówka 2019 roku zaznaczyła się 
w Strykowie znacznym zwiększeniem budżetu. 
W porządku obrad sesji Rady Miejskiej 
30 grudnia znalazła się uchwała, na mocy której 
dochody gminy wzrosły o ponad 1,5 mln zł. 

Na kwotę tę złożyła się dota-
cja z Funduszu Dróg Samorządo-
wych na budowę drogi gminnej 
w Smolicach, w tym przebudo-
wę mostu na rzece Moszczenicy 
– 1.044.775 zł. Prace związane 
z mostem zostały zrealizowane 
w tym roku, w przyszłym – na-

stąpi drugi etap inwestycji. Łącz-
nie gminie przyznano na ten cel 
dotację w kwocie 3,1 mln zł. Po-
nadto w połowie grudnia gmi-
na podpisała umowę na dofi nan-
sowanie budowy drogi gminnej 
Ługi – Cesarka. Źródłem wsparcia 
jest również Fundusz Dróg Samo-
rządowych. W tym roku gmina 
otrzymała 87,3 tys. zł, natomiast 
w przyszłym będzie to 842.488 zł, 
czyli w sumie 929,8 tys. zł. 

Prace w terenie już trwają, na 
razie polegają na przygotowaniu 

placu budowy. Konieczna jest wy-
cinka drzew i karczowanie zakrza-
czeń. Ze względu na to, że inwe-
stycja jest realizowana na terenie 
Parku Krajobrazowego Wzniesień 
Łódzkich i w obrębie rzeki Mosz-
czenicy, roboty budowlane będą 
prowadzone pod stałym nadzorem 
przyrodniczym (ornitologicznym, 
herpetologicznym i entomolo-
gicznym). Przetarg na wykonanie 
inwestycji wygrała fi rma Erbe-
dim z siedzibą w Piotrkowie Try-
bunalskim za kwotę niemal 2 mln 
zł. Nadzór inwestorski sprawu-
je skierniewicka fi rma Progres, 
za co gmina ma zapłacić 12,2 tys. 
zł. Termin zakończenia budowy to 
koniec lipca przyszłego roku. 

Oprócz dotacji na drogi, pod 
koniec roku do budżetu gminy 

wpłynęło także 364,4 tys. zł z po-
działu rezerwy subwencji ogólnej. 
Jest to częściowa refundacja wy-
datków ponoszonych przez gminę 

w formie janosikowego wpłacane-
go do budżetu państwa. Na zwięk-
szenie budżetu gminy złożyło się 
ponadto kwota 5 tys. zł z tytułu 
żywienia w stołówce prowadzonej 
przez Szkołę Podstawową w Do-
brej. Tym samym łączne dochody 
ze stołówki w 2019 roku określo-
no na 107,5 tys. zł.

W ślad za zwiększeniem do-
chodów poszło zwiększenie wy-
datków gminy, ale tylko o 35 
tys. zł. Złożyło się na nie 5 tys. 
zł dla SP Dobra na zakup arty-
kułów żywnościowych, ale rów-
nież zwiększenie o 30 tys. zł do-
tacji stanowiącej dopłatę do wody 
i ścieków o 30 tys. zł. Większy 
wydatek związany jest decyzją 
gminy w sprawie zaprzestania do-
płat z końcem 2019 roku. 

– Odbiorcy chcąc jeszcze sko-
rzystać z tej dopłaty regulują na-
leżności do końca roku. Zatem 
przewidziana w budżecie dotacja 
w wysokości 550 tys. zł na dziś 
jest niewystarczająca – wyjaśniła 
podczas obrad komisji budżetu 20 
grudnia skarbnik Barbara Walak. 

W wyniku przyjęcia dodatko-
wych pieniędzy do budżetu, na 
koniec 2019 roku defi cyt gmi-
ny Stryków zmniejszył się o 1,5 
mln zł i wynosi 13,1 mln zł. Po-
kryciu różnicy między planowa-
nymi dochodami i wydatkami 
służy pożyczką długoterminowa 
w wysokości 1,5 mln oraz 11,6 
mln zł wolnych środków wypra-
cowanych na koniec 2018 roku. 
Uchwała została przyjęta jedno-
głośnie.  ljs

Głowno |�inwestycje�powiatowe

Remont chodnika wzdłuż ul. Targowej
Trwa remont chodnika wzdłuż 

ul. Targowej. Nowy odcinek wraz 
z wjazdami powstaje po prawej 
stronie ulicy od drogi krajowej 14 
do ul. Żeromskiego. Łącznie bę-
dzie to 513 mb wykonanych w ko-
stce brukowej betonowej. 

Umowę z wyłonionym 
w przetargu wykonawcą, czyli 
fi rmą „KAL-BRUK” Gałkówek-
Parcela, powiat podpisał 29 
listopada ubiegłego roku. Koszt 
robót to ponad 412,1 tys. zł. Prace 
mają potrwać do końca lutego. 

Kierowcy poruszający się 
ulica Targową powinni zachować 
szczególną ostrożność. Z uwagi 
na obecność ciężkiego sprzętu, 
fragmentami jezdnia pozostaje 
zwężona. 

 ljs

W�wyniku�przyjęcia�
dodatkowych�
pieniędzy�do�budżetu,�
na�koniec�2019�roku�
defi�cyt�gminy�stryków�
zmniejszył�się�
o�1,5�mln�zł�i�wynosi�
13,1�mln�zł.�

lIlIaNNa JÓŹWIaK
-StaSzeWSKa

lila.staszewska@lowiczanin.info

Stryków�|�Bezpańskie�zwierzęta�

Hotelowanie i wyłapywanie 
kosztują coraz więcej 
Hotelowanie i wyłapywanie bezpańskich zwierząt 
z terenu gminy Stryków będzie kosztować drożej niż 
spodziewał się samorząd. Tylko w tym roku gmina 
musi wydać na ten cel z budżetu o 71 tys. zł więcej. 

Obecnie w schronisku przeby-
wa blisko 100 bezpańskich zwie-
rząt z jej terenu, w większości są 
to psy. 

Większe wydatki są wyni-
kiem rozstrzygnięcia ogłoszonego 
w grudniu przetargu na te usłu-

gi, a dotyczącego okresu 2020-
2022. Wpłynęły dwie oferty. Tań-
szą, opiewającą na 1.022.068,50 
zł, złożyła fi rma ŻWIR – MAX 
Przemysława Skupińskiego z Dą-
brówki Strumian, która również 
obecnie hoteluje i wyłapuje bez-

pańskie zwierzęta z terenu gminy 
Stryków. Druga z ofert była droż-
sza o 946 tys. zł. Jednak nawet tań-
sza z ofert przewyższyła zarezer-
wowaną na 3 kolejne lata kwotę. 

Gmina zamierzała zmieścić się 
w limicie 810 tys. zł, tymczasem 
po otwarciu ofert przetargowych 
okazało się, że potrzeba o 213 tys. 
zł więcej. Zmiana została przyję-
ta przez Radę Miejską Strykowa 
autopoprawką do projektu budże-
tu zgłoszona przez burmistrza Wi-
tolda Kosmowskiego w dniu jego 
głosowania, czyli 30 grudnia. Jako 
źródło fi nansowania tego zadania 
w 2020 roku wskazane zostały 
wolne środki wypracowane na ko-
niec 2018 roku.  ljs

Region�|�Polcentrum

Można składać wnioski o granty 
Stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania „Polcentrum” 
rozpoczęło przyjmowanie wniosków o dotacje 
na imprezy i wydarzenia kultywujące lokalne dziedzictwo 
oraz wydarzenia animacyjne, aktywizujące i wzmacniające 
kapitał społeczny. 

Na realizację inicjatyw organi-
zacji działających na terenie mia-
sta Głowna oraz gmin: Głow-
no, Stryków, Dmosin, Ozorków 

i Piątek czeka łącznie 116,4 tys. zł. 
Pieniądze pochodzą z Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na 
lata 2014-2020. Wnioski można 

składać od poniedziałku do piąt-
ku w godzinach od 9 do 15 w Biu-
rze Stowarzyszenia LGD „Polcen-
trum”, ul. Ludwika Norblina 1 w 
Głownie. Termin upływa z dniem 
30 stycznia. Polcentrum zapew-
nia bezpłatne doradztwo i pomoc 
w przygotowaniu wniosku. Bliż-
sze informacje na miejscu lub pod 
nr tel. 42/ 719-90-64.  ljs

Prace przy modernizacji chodnika przy ul. Targowej mają�potrwać�do�lutego.�
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Głowno�|�Budżet�na�2020�rok

Radni przyjęli bezpieczną opcję
dokończenie ze str. 1

W planach wspomina się tak-
że o termomodernizacji czte-
rech budynków użyteczności pu-
blicznej, w tym budynku Urzędu 
Miejskiego przy ul. Norblina 
w Głownie, koszt oszacowano na 
613.757,20 złotych, a także trzech 
przedszkoli miejskich: MP nr 1 – 
258.920,94 złotych; MP nr 2 – 
320.811.47 złotych oraz MP nr 3 
– 251.781,51 złotych. 

Jednym z zadań jest także 
wzięcie z leasing dwóch autobu-
sów miejskich, do którego miasto 
od dłuższego czasu się przygoto-
wuje. Kwota, jaką planuje prze-
znaczyć na ten cel to 758.603.60 
złotych. 

W wydatkach uwzględnio-
no również mniejsze przedsię-
wzięcia: rozbudowę infrastruk-
tury na terenie rekreacyjnym 
przy ul. Skrętnej – 34.000, budo-
wę placu zabaw przy ul. Letniej 

– 34.000 złotych oraz budowę 
wiaty dla starszych zwierząt na 
terenie Przytuliska dla Zwierząt 
w Głownie – 17.000 złotych. Tra-

dycyjnie już, 150.000 złotych, za-
rezerwowano na realizację zadań 
wybranych w kolejnej edycji Bu-
dżetu Obywatelskiego.

Pozytywną opinię w tej spra-
wie wydała Komisja Gospodarki 
i Budżetu.

– Postanowiliśmy przyjąć bez-
pieczną wersję budżetu z uwagi 
na liczne niewiadome, jakie nas 
czekają. Mamy obietnicę burmi-
strza, że jeśli w budżecie pojawią 
się jakieś środki to przeznaczymy 
je na kolejne inwestycje. Trzyma-
my za słowo – podkreślił Przemy-
sław Milczarek, przewodniczący 
wspomnianej komisji.

Odnosząc się do przedstawio-
nego przez siebie planu, bur-
mistrz Grzegorz Janeczek wy-
raził nadzieję, że w nieodległej 
przyszłości uda się go posze-
rzyć pod kątem inwestycyjnym. 
Uchwałę w sprawie projektu bu-
dżetu na 2020 rok radni przyjęli 
jednogłośnie.  aw

mamy�obietnicę�
burmistrza,�
że�jeśli�w�budżecie�
pojawią�się�
jakieś�środki,
to�przeznaczymy�
je�na�kolejne�
inwestycje.�
trzymamy�za�słowo.

Przemysław Milczarek, 
przewodniczący Komisji 

Gospodarki i Budżetu
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Głowno�|�królewski�korowód�na�ulicach

Bóg dla Ciebie, Bóg dla wszystkich 
Iście królewski korowód przeszedł 
ulicami miasta w poniedziałek, 6 stycznia. 
Tego dnia mieszkańcy Głowna wzięli udział 
w kolorowym Orszaku Trzech Króli. 

W dniu Objawienia Pańskiego 
głownianie zgromadzili się licznie 
podczas mszy św. odprawionej 
w południe w kościele św. Jakuba 
w Głownie. Tuż po niej kolorowy 
korowód przeszedł ul. Łowicką
w stronę altany przy zalewie Mro-
życzka, gdzie na Trzech Króli 
oczekiwała Święta Rodzina wraz 
z Dzieciątkiem Jezus.

Biblijna historia 
w miejskiej scenerii
Zgodnie z pielęgnowaną 

od ośmiu lat tradycją, po dro-
dze odegrano trzy sceny: spotka-
nie z aniołami, nawoływanie do 
grzechu przez Heroda, a wresz-
cie złożenie darów w stajence. 
Na potrzeby ulicznego spektaklu 
wykorzystano elementy miejskiej 
infrastruktury, m.in. iluminowa-
ne sanie renifera, stojące na Placu 
Wolności, gdzie na podążających 
oczekiwała grupa śpiewających 
aniołów, balkon jednego z miesz-
kań w tej okolicy, z którego do 
wyboru grzesznej drogi namawiał 
Herod, a wreszcie miejską altanę.

Dodajmy, że mieszkańcy 
Głowna chętnie dołączyli do ko-
lorowego korowodu kolędni-

ków. Niektórzy z nich, zwłaszcza 
młodsi, chętnie prezentowali się 
w strojach nawiązujących do kró-
lewskiego charakteru święta, zaś 
na głowy wkładali symboliczne 
korony. Co ciekawe, nie wszyscy 
okazali się osobami religijnymi.

– Mimo że nie jestem zbyt reli-
gijna, podoba mi się charakter tych 
obchodów. To okazja do wspólne-
go świętowania i rodzaj zabawy, 
w której chętnie uczestniczę każ-
dego roku. Warto tu przyjść, by 
podziwiać kolorowe stroje i posłu-
chać kolęd. Można też dla zdro-
wotności – powiedziała nam pani 
Dominika z Głowna.

to zaszczyt być królem
Główni bohaterowie świątecz-

nego wydarzenia, Trzej Królowie, 
czyli Mirosław Dudka, Domi-
nik Napora oraz Mikołaj Seliga, 
w rozmowie z naszym reporterem 
przyznali, że pochód kolędników 
zawsze wzbudza w nich pozytyw-
ne emocje, bo jednoczy mieszkań-
ców okolicy ponad wszelkimi po-
działami.

– To ważne wydarzenie, 
w którym uczestniczą tłumy. Lu-
dzie wiedzą, że korowód jest dla 
wszystkich, więc swobodnie się tu 
czują. Dla mnie, jako osoby, która 
od 7 lat bierze w nim udział, to za-
szczyt, że zostałem wybrany spo-
śród kilku tysięcy parafi an – po-
wiedział nam Mirosław Dudka. 

Okazuje się, że czynne uczest-
nictwo w ulicznych jasełkach na-
wet dla doświadczonych w tym 
dziele aktorów jest ważnym prze-
życiem.

– Mimo że od trzech lat odgry-
wam tę samą rolę, za każdym ra-
zem na nowo to przeżywam – za-
pewnia Dominik Napora. Z kolei 
Mikołaj Seliga, dla którego tego-
roczna rola jednego z królów była 
debiutem, zapewnia, że nie ma się 
czego obawiać.

– Podchodzę do nowego wy-
zwania spokojnie i z dystansem. 

Zamiast stresu, jest radość – pod-
kreśla.

Być bliżej Boga
Na wiedzionych światłem 

betlejemskiej gwiazdy królów 
w stajence, czyli altanie miej-
skiej, oczekiwała Święta Rodzi-
na wraz z Dzieciątkiem Jezus. 
Te role odegrali Paweł Dziuda 
(Józef), Olga Zastocka (Maryja) 
oraz mała Jagna (jako Dzieciąt-
ko), która przez całe wydarzenie 
spokojnie spała pomimo wietrz-
nej pogody oraz dźwięków wy-

konywanych wspólnie i indywi-
dualnie przez utalentowanych 
mieszkańców okolicy kolęd.

Dla organizatorów, czy-
li Wojciecha i Beaty Balejów, 
Orszak Trzech Króli zawsze 
jest wyjątkowym przeżyciem, 
które wiąże się z radością jed-
noczenia się, lecz także z oba-
wą czy wszystko uda się dopiąć 
na ostatni guzik.

– Co roku wydaje mi się, 
że jest coraz lepiej. Wiadomo, 
że frekwencja zależy od wielu 
czynników, m.in. od pogody, ale 
tym razem było mnóstwo ludzi. 
Z każdym rokiem coraz więcej 
jest także osób, które czynnie an-
gażują się w przygotowania orsza-
ku. Jesteśmy im bardzo wdzięczni 
– podkreśla Wojciech Baleja.

Nasz rozmówca przyznaje, 
że dla niego osobiście organiza-
cja kolorowego pochodu pełnego 
aniołów i kolędników wiąże się 
z osobistą frajdą. Jest także oka-
zją, by pokazać światu, co na-
prawdę liczy się w życiu.

– To dla nas rodzaj świadec-
twa wiary. Poprzez tradycyjny 
pochód chcemy przypomnieć 
o istotnych wartościach w życiu 
człowieka, a przeciwstawić się 
współczesnym nurtom, które nie 
zawsze sprzyjają ich promowa-
niu. Chcemy być blisko Boga, 
a przy okazji zapewnić, że Bóg 
jest dla wszystkich – zauważa.  

Śpiewające anioły oczekiwały na pochód na Placu Wolności. Poza�wokalnym�wykonaniem�kolęd,�
zaprezentowały�także�układ�taneczny.�

aGNIeSzKa
WOJCIeSzeK

agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info
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Tuż przed rozpoczęciem orszaku.�trzej�królowie�–�od�lewej:�mikołaj�
seliga,�dominik�Napora�oraz�mirosław�dudka.�

Wzruszającą „Kołysankę Józefa” wykonał�utalentowany�mateusz�
Warzywoda.�W�tle�Święta�rodzina�z�małą�Jagną�w�roli�dzieciątka.�
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Niesułków
Nowe zajęcia
z robotyki 
i plastyki 
Od nowego roku 
Dom Kultury 
w Niesułkowie rusza
z nowymi zajęciami 
dla dzieci i młodzieży. 
Propozycje są dwie: 
warsztaty robotyki 
oraz cykliczne warsztaty 
plastyczne.

Na warsztatach robotyki bę-
dzie można nauczyć się tworze-
nia i programowania robotów 
przy użyciu zestawów Lego Wedo 
i Lego Mindstorms. Program 
warsztatów obejmuje również 
poznawanie zagadnień ze świa-
ta fi zyki i mechaniki, matematyki 
oraz informatyki. 

Planowane jest uruchomienie 
zajęć w dwóch grupach wieko-
wych: 5-9 lat oraz 10-13 lat. Go-
dziny odbywania się zajęć po-
zostają na razie do ustalenia, 
podobnie jak opłata, która zale-
żała będzie od ostatecznej ilości 
uczestników. Zajęcia poprowadzi 
szkoła robotyki z Brzezin Walde-
mara Wyki. 

Z kolei cykliczne warsztaty pla-
styczne odbywałyby się w każ-
dy czwartek o godz. 16.30. Ich 
koszt to 15 zł za miesiąc. Pierw-
sze, pilotażowe, zaplanowano już 
w trakcie ferii zimowych. W po-
niedziałek, 13 stycznia, o godz. 
11.30 odbędą się zajęcia zatytu-
łowane „Biblioteka Ksiąg Oso-
bistych”, natomiast w środę, 
22 stycznia – zajęcia pt. „Mój 
Mały Świat”. 

Zajęcia prowadzi artysta pla-
styk, nauczyciel Krzysztof Wosik. 
Informacje oraz zapisy pod nr. tel. 
505-964-846.  ljs

Gmina Stryków 
Zmarł
wieloletni sołtys 
wsi Wyskoki 

We wtorek, 7 stycznia, w ko-
ściele pod wezwaniem św. Augu-
styna w Bratoszewicach odbył się 
pogrzeb Marcina Krzeszewskie-
go, wieloletniego sołtysa wsi Wy-
skoki. 

Marcin Krzeszewski sprawował 
społeczną funkcję na rzecz swojej 
wsi oraz gminy Stryków w latach 
1988-2011. Zmarł 30 grudnia 2019 
roku, w wieku 74 lat.  ljs
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Głowno�|�uczniowie�„Jedynki”�odwiedzili�estonię

Fashion show i plebejskie zabawy 
Kilka dni spędzili  
w grudniu uczniowie 
Szkoły Podstawowej 
nr 1 w Głownie 
w malowniczej 
miejscowości Kohtla-
Järve w Estonii.  
Po powrocie opowiedzieli 
o swoich wrażeniach 
naszemu reporterowi. 

Była to druga wizyta głowień-
skiej młodzieży w tym mieście. 
Ponownie odbyła się ona w ra-
mach projektu Erasmus+ „Re-
set Yourself – Be Eco-friendly”.  
O pierwszej wyprawie obszernie 
pisaliśmy w jednym z październi-
kowych wydań naszego tygodni-
ka (41/2019). Tym razem udział 
wzięli w niej przedstawiciele klas 
szóstych i siódmych oraz repre-
zentanci szkół z Grecji, Wielkiej 
Brytanii, Portugalii i Litwy.

Maskotki z kawy,  
aniołki z koralików  
i eko-prezenty 
Wśród zadań wynikających  

z realizacji międzynarodowego 
projektu o charakterze ekologicz-
nym znalazły się m.in. pokazy-
-wideo i prezentacje multimedial-
ne, zajęcia edukacyjne, na których 
młodzi dowiedzieli się czy da się 
zarobić na przetwarzaniu odpa-
dów, a także warsztaty artystycz-
ne z wykorzystaniem surow-
ców wtórnych, podczas których 
uczestnicy przygotowywali eko-
logiczne logo szkoły, maskotki  
z kawy, aniołki z koralików i świą-
teczne ciasteczka. Dowiedzieli 
się jak przygotować ozdoby bo-
żonarodzeniowe z butelek plasti-
kowych i eko-prezenty z drewna, 
które potem trafiły jako podarunki 
do estońskich domów późnej sta-
rości, ciesząc ich pensjonariuszy. 

Second-hand  
na ludową nutę
Kulminacją starań uczestników 

stał się tzw. fashion show, czyli 
spotkanie z modą inspirowaną re-
cyklingiem.

– Z odzieży używanej, czyli 
starych koszulek i dżinsów, przy-
gotowaliśmy stroje ozdobione we 
wzory ludowe. Wspólnie zdobi-
liśmy ubrania we wzory łowickie  
i z motywami kwiatowymi. Na-
szym przyjaciołom z Wielkiej 
Brytanii najbardziej spodobały się 

torby, które uszyliśmy z dżinsu, 
więc je im podarowaliśmy – opo-
wiadają Agnieszka Baleja i Julia 
Wróbel, uczennice klasy szóstej.

Podczas pokazu mody ucznio-
wie wystąpili nie tylko w roli 
projektantów, lecz także modeli. 
Uczestniczki z radością prezen-
towały odnowione stroje, a pew-
ne opory w przełamaniu się przed 
wystąpieniem na wybiegu mieli 
chłopcy – Dawid Legęć i Mak-
sym Kwiatkowski, reprezentanci 
siódmej klasy.

– Początkowo nie chciałem wy-
stępować, ale udało mi przełamać 
i okazało się, że to świetna zaba-
wa. Pokaz nam się udał, a stro-
je spodobały się naszej widowni  
– zauważa Dawid.

W świecie 
duchów i zabaw 
średniowiecznych 
W ramach przedświątecznej 

wyprawy ekologicznej do Esto-
nii nie zabrakło również okazji do 
podziwiania malowniczych kra-
jobrazów oraz odwiedzenia inte-
resujących zakątków tego kraju. 
Uczniowie z Głowna zwiedzili 
m.in. zamek w Narwie oraz Tallin. 
Pobyt w estońskiej stolicy zapa-
miętają na długi czas, a wszystko 
za sprawą imponującej zabytkowej 
zabudowy, udziału w kiermaszu 
bożonarodzeniowym z licznymi 

atrakcjami, pośród których znalazł 
się m.in. przejazd Świętego Mi-
kołaja oraz odkrywania miejsco-
wych legend.

– Dzięki spacerowi z prze-
wodnikiem dowiedzieliśmy się, 
iż znajduje się tam zamurowa-
ny obiekt – tzw. Kocia Studnia. 
Według podań wrzucano do niej 
koty. Panowało tam przekonanie,  
że przynoszą one nieszczęście, 
więc zdarzało się, iż mieszkańcy 
topili je właśnie w tym miejscu. 
Woda stamtąd nie nadawała się 
już do picia. W końcu studnię za-
murowano – relacjonują Agniesz-
ka Baleja i Julia Wróbel.

Naszym rozmówcom podoba-
ły się również odwiedziny w miej-
scowości Rakvere, gdzie zwie-
dzali oni m.in. starodawny zamek 
interaktywny. W tym miejscu po-

znali jeszcze więcej mrożących 
krew w żyłach legend o duchach, 
a w międzyczasie poczuli ducha 
średniowiecza, odwiedzając kom-
naty tortur, biorąc udział w plebej-
skich grach i zabawach, a wreszcie 
walcząc na miecze czy strzelając  
z łuku.

– Strachu trochę było, bo te le-
gendy naprawdę tworzą niepoko-
jący klimat, ale zabawy średnio-
wieczne, walka na miecze czy 
obserwowanie procesu tworzenia 
prochu bardzo nam się podobały  
– zapewniają Dawid i Maksym.

Pożegnalnych łez  
nie zabrakło
Na zakończenie kilkudniowego 

pobytu uczestników czekał wie-
czór pożegnalny, podczas którego 
wszystkim wręczono pamiątko-
we upominki. Okazało się, że re-
prezentanci różnych krajów zżyli 
się ze sobą w trakcie jego trwania,  
a przyjaźnie nawiązały się rów-
nież między nimi a członkami 
estońskich rodzin, u których za-
mieszkiwali w tym czasie.

– Trudno było się rozstać, więc 
na pożegnanie były łzy wzrusze-
nia. Rodziny zapewniły nas, że  
w każdej chwili możemy do nich 
powrócić, więc być może skorzy-
stamy z tego zaproszenia w przy-
szłości – zauważa Magdalena Si-
bielak z klasy siódmej.

Coraz więcej chętnych
Dziś również młodzież chętnie 

powraca we wspomnieniach do 
pobytu w Estonii. Nasi rozmów-
cy zapamiętają go jako niezapo-
mniane przeżycie, niezwykły czas 
pracy twórczej przeplatanej z ele-
mentami zabawy, moment nawią-
zania międzynarodowych przy-
jaźni oraz okazję do sprawdzenia 
swoich umiejętności językowych 
w praktyce. Mimo początkowych 

wątpliwości, te ostatnie okazały 
się bez zarzutu.

– Początkowo mieliśmy oba-
wy czy projekt językowy spraw-
dzi się w przypadku dzieci. One 
same również miały wątpliwości 
co do wyjazdu za granicę. Potem 
okazało się, że uczestnicy świet-
nie sobie radzą zarówno artystycz-
nie, jak i językowo, mają w sobie 
wiele ciekawości i łatwo nawiązu-
ją kontakty. Ci, którzy byli, opo-
wiadali kolegom o swoich wra-
żeniach i teraz jest mnóstwo osób, 
które pytają o możliwość takiego 
wyjazdu – tłumaczy Aneta Ko-
walczyk, koordynatorka projektu  
i nauczycielka języka angielskie-
go we wspomnianej szkole.

W ramach projektu Erasmus+ 
„Reset Yourself – Be Eco-frien-
dly” młodzież z głowieńskiej „Je-
dynki” do połowy stycznia musi 
jeszcze przygotować graficzny 
projekt dwóch kartek z kalenda-
rza w typie eko, a także 10-minu-
towy film instruktażowy w języ-
ku angielskim na temat ekologii. 
Mimo że projekt już się kończy, 
jego uczestnicy nie wykluczają 
możliwości wzięcia udziału w ko-
lejnym.

– Dostrzegamy u młodzieży 
potrzebę wyjazdów, nauki języka 
w praktyce i twórczych poszuki-
wań. W miarę możliwości stara-
my się je realizować, dlatego nie 
wykluczamy możliwości przy-
stąpienia do podobnych progra-
mów, jednak czy będzie to możli-
we, czas pokaże – zauważa Aneta 
Kowalczyk. Prócz wspomnianej 
koordynatorki projektu, w zagra-
nicznym wyjeździe dzieciom to-
warzyszyli Iwona Kucharczyk 
– nauczycielka języka rosyjskie-
go oraz Adam Kubiak – dyrektor 
wspomnianej placówki.  aw

Podczas grudniowej wyprawy�uczniowie�mogli�podziwiać�wiele�malowniczych�zakątków�estonii.�
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To była wspaniała przygoda!�–�zapewniają�uczniowie�„Jedynki”.�
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Przyjaźnie�
nawiązały�się�
również�między�
nimi�a�członkami�
estońskich�
rodzin,�u�których�
zamieszkiwali.�



8 �www.lowiczanin.info9�stycznia�2020������nr 2   

rekLAmA

Popów Głowieński |�W�klimacie�świąt

Jasełka u Hrabiny 
Świąteczny spektakl 
przypominający historię 
Bożego Narodzenia, 
a inspirowany życiem 
postaci hrabiowskich, 
zaprezentowali przed 
świętami uczniowie Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego 
w Popowie Głowieńskim.

Jasełka jak zwykle okraszo-
ne były scenkami humorystycz-

nymi, jednak nie zabrakło chwil 
zadumy nad przemianą, jakiej 
może doświadczyć każdy czło-
wiek w najpiękniejszym czasie 
w całym roku. Uczennice odgry-
wające główne role, czyli Patry-
cja Szymczak (Hrabina) oraz Zu-
zanna Kaczorowska i Magdalena 
Marciniak występujące w roli po-
kojówek zapewniły, że wszyst-
ko przebiegło zgodnie z planem 
przewidzianym w scenariuszu, 
który wcześniej został przećwi-
czony. Zadowolone z wystąpienia 

były również autorki wspomnia-
nego scenariusza – nauczycielki 
Joanna Gorzkiewicz oraz Anna 
Romańczuk. 

– Uczniowie na chwilę zamie-
nili się w profesjonalnych aktorów 
i jak zawsze świetnie się w tych 
rolach sprawdzili. Udało im się 
stworzyć świąteczną atmosferę, 
w której spędziliśmy później 
wspólną wigilię – powiedziały.

Spotkanie społeczności szkol-
nej wypełniły brzmienia kolęd 
i pastorałek, a o oprawę muzycz-
ną zadbała pani Anna Walczak. 
Po występie nadszedł czas na ży-
czenia świąteczno-noworoczne 
oraz dzielenie się opłatkiem. aw

Stryków�|�złote�gody�w�domu�kultury�

Oni wiedzą jak kochać na dobre i na złe
Dziewięć par małżeńskich z gminy Stryków, 
które na ślubnym kobiercu stanęły 50 lat temu, 
a nawet wcześniej, zostało odznaczonych 
medalami „Za Długoletnie Pożycie Małżeńskie”.

Uroczystość z okazji Złotych 
Godów odbyła się we wtorek, 
7 stycznia, w strykowskim Domu 
Kultury. Swój jubileusz obchodzi-
li: Krystyna i andrzej Cybul-
scy z Anielina Swędowskiego, 
Danuta i Lesław Kaczmar-
kowie z Bratoszewic, Janina 
i Wiesław Kwiatkowscy ze 
Strykowa, Zofi a i Henryk Li-
siewscy ze Strykowa, Elżbie-
ta i Zdzisław Michalakowie 
z Dobrej, Wiesława i Stani-
sław Podolscy z Zagłoby, Ire-
na i Stanisław Podsiedli-

kowie z Dobieszkowa, Emilia 
i Waldemar Śliwkiewicz z Do-
brej oraz Halina i Stanisław 
Wasiela z Ossego. 

Dostojne pary zostały uho-
norowane medalami nadanymi 
przez Prezydenta RP Andrzeja 
Dudę. Uroczystej dekoracji doko-
nał burmistrz Witold Kosmowski 
w towarzystwie kierownika USC 
Radosław Zaborowskiego oraz 
zastępcy kierownika Urzędu Sta-
nu Cywilnego Moniki Zaborskiej. 
Prezydent RP odznaczył również 
Helenę i Jana Bystrońskich 
z Lipki oraz Mariannę i Tade-
usza Patorów z Bratoszewic, 
którzy jednak nie mogli wziąć 
udziału w uroczystości. 

Jubilaci otrzymali pamiątko-
we listy gratulacyjne, kwiaty oraz 

upominki i kosze słodkości. Były 
podziękowania i życzenia pięknej 
złotej jesieni życia, czyli takiej, jak 
obchodzone właśnie gody. – Jeste-
ście dla nas przykładem tego, jak 
wbrew wszelkim życiowym trud-
nościom dotrzymuje się przysięgi 
małżeńskiej. Umiecie się szano-
wać, kochać... Dzisiaj to Wy uczy-
cie następne pokolenie tego, co w 
istocie znaczą słowa „Na dobre 
i na złe” – powiedział burmistrz 
Witold Kosmowski. Podkreślił on 
jednocześnie, że cieszy go duża 
liczba obchodzących Złote Gody 
par i wyraził nadzieję, że za 10 lat 
wszyscy ponownie spotkają się na 
kolejnej okrągłej rocznicy. 

Jak okazało się nie po raz pierw-
szy, małżeństwa z imponującym 
stażem nie mają poczucia ogro-
mu czasu, który już za nimi. Nie-
zmiennym i namacalnym mierni-
kiem upływu lat są dorastające na 
oczach rodziców dzieci, a później 
na oczach dziadków – wnukowie. 
To właśnie wokół kolejnych po-
koleń budujących rodziny krąży-
ły rozmowy jubilatów. 

Na przykład Elżbieta i Zdzi-
sław Michalakowie z Dobrej 
mają dwie córki, dwoje wnuków, 
a w drodze jest już również pra-
wnuk. – Minęło bardzo szybko. 
Mąż zawsze bardzo ciężko praco-
wał, ja również zawodowo prze-

pracowałam 30 lat, a przez 11 lat 
zajmowałam się domem i dzieć-
mi. Było jak to w małżeństwie. 
Po prostu trzeba być tolerancyj-
nym, wyrozumiałym, no i trzeba 
się kochać, bo od tego wszystko 
się zaczyna – powiedziała nam 
pani Elżbieta. 

Irena i Stanisław Podsiedliko-
wie z Dobieszkowa znali się od 
najmłodszych lat, ale zaintere-
sowali sobą kiedy on już praco-
wał, a ona kończyła technikum. 
Mają dwie córki, trzech wnuków 
oraz prawnuczka, który w minio-
ne święta skończył miesiąc. – Je-
steśmy z nich wszystkich bardzo 
dumni. Dzieci mamy wykształ-
cone, wnuczęta są również albo 
po studiach, albo na studiach (...). 
To było dla nas ważne, nie chcie-
liśmy, żeby zeszły na złą dro-
gę. Nam samym te 50 lat minę-
ło na pewno bardzo pracowicie, 
bo od podstaw wszystko budo-
waliśmy, nie było lekko. Teraz 
możemy powiedzieć, że w mał-
żeństwie najważniejsza jest wyro-
zumiałość, umiejętność patrzenia 
na pewne sprawy przez palce, 
no i oczywiście miłość, bo bez 
niej nic nie przetrwa – powiedzia-
ła nam pani Irena. 

Wiesława i Stanisław Podol-
scy z Zagłoby mają dwoje dzie-
ci i czworo wnucząt. – 50 lat 
w małżeństwie minęło nam bar-
dzo szybko. Na pewno trzeba być 
twardym jak skała. Grunt, że do tej 
pory jesteśmy razem i daj Boże, 
żeby tak było dalej – powiedziała 
nam pani Wiesława. 

Na koniec uroczystości nie za-
brakło słodkiego poczęstunku 
i toastu, a całość uprzyjemnił Chór 
Seniora Echo.  

Mali aktorzy wcielili się w rolę�profesjonalnych�aktorów.�
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Obchodzące swój wielki jubileusz małżeńskie pary udekorowane�medalami�za�długoletnie�Pożycie�
małżeńskie,�obdarowane�kwiatami�i�upominkami�z�rąk�burmistrza�strykowa.�

Pary zostały obdarowane przez burmistrza Strykowa�m.in.�koszami�słodkich�upominków.�
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Głowno, Stryków, Niesułków�|�ferie�zaczynają�się�już�teraz

Oferta na ferie – jest  
w czym wybierać 

Ferie Miejskiego 
Ośrodka Kultury  
w Głownie i Miejskiej 
Biblioteki Publicznej  
w Głownie
 Poniedziałek, 13 stycz-

nia: godz. 10.00-16.00 – feryj-
ny turniej FIFA (faza grupowa); 
godz. 11.00 – Bajkowy zawrót gło-
wy – zajęcia edukacyjne ze znajo-
mości bohaterów bajek dla dzie-
ci w wieku 6-12 lat, godz. 12.00 
– Lino-dino – warsztaty linorytu 
barwnego dla dzieci 7-14 lat.
 Wtorek, 14 stycznia: 

godz. 10.00-16.00 – feryjny tur-
niej FIFA (faza pucharowa, fina-
ły); godz. 11.00 – I love Głowno 
– warsztaty scrapbookingu dla 
dzieci od lat 7.
 Środa, 15 stycznia: godz. 

11.00 – „Opowieści z teczki Profe-
sora Książeczki” – przedstawienie 
Teatru „Maska” z Krakowa.

 Czwartek, 16 stycznia: 
godz. 11.00-13.00 – Eduardo 
Show – warsztaty i pokazy cyrko-
we dla dzieci. 
 Piątek, 17 stycznia: godz. 

11.00 – Detektywi na tropie – za-
bawy literacko-plastyczne dla 
dzieci w wieku 6-12 lat.
 Poniedziałek, 20 stycz-

nia: godz. 11.00 – Szewczyk Dra-
tewka – spektakl lalkowy w wyko-
naniu Teatru „Pacuś”.
 Wtorek, 21 stycznia: 

godz. 11.00 – Kocie historie – 
warsztaty plastyczne i otwarcie 
wystawy prac dziecięcych 
 Środa, 22 stycznia: godz. 

11.00-13.00 – Zwariowane Me-
lodie – warsztaty muzyczne dla 
dzieci od lat 7. 
 Czwartek, 23 stycznia: 

godz. 11.00 – Literackie szara-
dy nie od parady – zabawy lite-
rackie. 

Feryjny program MOK-u 
uwzględnia również planowe za-
jęcia kół zainteresowań, m.in. za-
jęcia wokalne i taneczne. 

Ferie Domu Kultury 
oraz Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Strykowie 
 Poniedziałek, 13 stycz-

nia: godz. 10-12. – Start – kodeks 
feriowicza, zabawy integracyjne, 
nabór do teatrzyku feryjnego, zaję-
cia plastyczne koszulki/przypinki
 Wtorek, 14 stycznia: 

godz. 10-14.30 – Podróże małe  
i duże – spotkanie z podróżni-
kiem, Cyrkowo-zabawowo-zaba-
wy ruchowe, Sterownia – wyścigi 
samochodów zdalnie sterowanych
 Środa, 15 stycznia: godz. 

10-13 – Zimowe obrazki – zajęcia 
plastyczne, warsztaty mydlarskie– 
tworzenie pachnących mydełek, 
próba teatrzyku feryjnego.

 Czwartek, 16 stycznia: 
godz. 10-14.30 – Kraina Gagatka 
– zabawy, animacje, Starownia – 
wyścigi samochodów zdalnie ste-
rowanych.
 Piątek, 17 stycznia: godz. 

10-13 – Szaleni Naukowcy – do-
świadczenia fizyczno-chemiczne, 
Karnawałowe Szaleństwo, próba 
teatrzyku feryjnego.
 Poniedziałek, 20 stycz-

nia: godz. 10-13 – Ferie ze sma-
kiem – zajęcia kulinarne, roboty-
ka – Misja na Marsa (Lego WeDo 
2.0), próba teatrzyku. 
 Wtorek, 21 stycznia: 

godz. 10-13 – zajęcia kreatywne 
– malowanie biżuterii z drewna na 
Dzień Babci i Dziadka, robotyka 
– w świecie owadów – programo-
wanie Roobokurier, próba teatrzy-
ku feryjnego.
 Środa, 22 stycznia: godz. 

10-13 – Kraina Gagatka – w świe-
cie gier i zabaw, próba teatrzyku 
feryjnego.
 Czwartek, 23 stycznia: 

godz. 10-13 – Łapacze snów– za-
jęcia plastyczno-kreatywne, kra-
ina świec– zajęcia plastyczne  
Inspiro, próba teatrzyku feryjne-
go.
 Piątek, 24 stycznia: 

godz. 10-13 – Nie ma tego złego 
– przedstawienie teatrzyku feryj-

nego, bal karnawałowy na zakoń-
czenie ferii.

Uczestnicy zajęć (dzieci od 
7 lat – rocznik 2013) proszeni są  
o zabieranie ze sobą drugie-
go śniadania, napoju w butel-
ce, obuwia na zmianę oraz stroju 
ochronnego na zajęcia plastycz-
ne. Obowiązuje wypełnienie de-
klaracji. Organizatorzy zapewnia-
ją wszystkie potrzebne materiały. 
Wszystkie zajęcia odbywać się 
będą na sali widowiskowej, któ-
ra będzie otwierana o godz. 9.40. 
Wstęp wolny. Codziennie przyj-
mowanych będzie nie więcej niż 
40 osób, które pojawią się jako 
pierwsze. 

Ferie w Domu Kultury 
Niesułków
 Poniedziałek, 13 stycz-

nia: godz. 10-11 – Cudowna po-
dróż – przedstawienie teatru Trip, 
11.30-13 – zajęcia plastyczne Bi-
blioteka Ksiąg Osobistych.
 Wtorek, 14 stycznia: 

godz. 10-11.30 – robotyka, budo-
wanie robotów.
 Środa, 15 stycznia: godz. 

10-11.30 – Magia Cyrku – zajęcia 
cyrkowe i animacyjne.
 Czwartek, 16 stycznia: 

godz. 10-11.30 – ekotorby – zaję-
cia plastyczne.

 Piątek, 17 stycznia: godz. 
10-11.30 – świece z wosku pszcze-
lego – zajęcia artystyczne.
 Wtorek, 21 stycznia: 

godz. 10-11.30 – PoGłos – warsz-
taty wokalno-instrumentalne.
 Środa, 22 stycznia: godz. 

10.11.30 – Mój mały świat – 
warsztaty plastyczne.
 Czwartek, 23 stycznia: 

godz. 10-11.30 – robotyka, budo-
wanie i programowanie robotów.

Tutaj również obwiązuje obu-
wie na zmianę oraz ewentualne 
przyniesienie przez dzieci dru-
giego śniadania i napoju, a tak-
że osobisty odbiór dzieci przez 
rodziców. Przed zajęciami trze-
ba będzie wypełnić deklaracje 
uczestnictwa. 

Ferie z Gminną 
Biblioteką Publiczną  
w Dmosinie
Gminna Biblioteka publicz-

na zaprasza dzieci i młodzież na 
zajęcia organizowane w pierw-
szym tygodniu ferii, czyli od 13 
do 17 stycznia. W godzinach 
od 11. do 14. odbywać się tu będą 
zajęcia plastyczne, teatralne, gry, 
zabawy i quizy. Nie zabraknie 
też miłych niespodzianek. Wstęp 
wolny. 

aw, ljs

Mąkolice�|�Orszak�trzech�króli�

Uliczne jasełka  
wokół sanktuarium 
Zgodnie z tradycją,  
w poniedziałek,  
6 stycznia, do wiernych, 
obchodzących w całym 
kraju Święto Objawienia 
Pańskiego, jak co roku, 
dołączyli mieszkańcy 
Mąkolic.

Kolorowy orszak wyruszył tuż 
po porannej mszy św. o godzinie 
9.00. Jego uczestnicy trzykrot-
nie przeszli wokół Sanktuarium 
Matki Bożej Fatimskiej w Mąko-
licach. Na czele orszaku pojawili 
się Trzej Królowie, w których rolę 
wcielili się: Kacper Dałek, Hubert 
Karpiński oraz Wiktor Karpiński. 
Chorągwie w kolorowej procesji 

ponieśli uczniowie Szkoły Podsta-
wowej w Mąkolicach. 

Uczestnicy barwnego pocho-
du z radością rozpoczęli dzień od 
wspólnego kolędowania. – Udział 
w orszaku to dla nas sposób, by 
ten szczególny dzień rozpocząć, 
będąc blisko Boga. W tym wy-
darzeniu jest wiele radości i opty-
mizmu. Nawet chłodny wiatr nam 
nie przeszkadza, bo atmosfera jest 
przyjemna. Dobrze, że spadło tro-
chę śniegu. Dzięki temu nastrój 
jest bardziej magiczny – powie-
dzieli nam kolędnicy.

Dodajmy, że dochód z rozpro-
wadzanych tego dnia przez mło-
dzież ze szkolnego koła Caritas 
mirry i kadzidła wspomoże pol-
skie szkoły na Wschodzie.  aw

Stryków�|�dotacje�na�zadania�o�charakterze�pożytku�publicznego�

Ile na ferie zimowe, a ile na sport? 
936 tysięcy złotych z budże-

tu gminy Stryków zostało rozdy-
sponowane na dofinansowanie 
wypoczynku dzieci i młodzieży, 
ochronę zdrowia i upowszechnia-
nie kultury fizycznej. Urząd Miej-
ski opublikował wyniki otwartego 
konkursu ofert na te zadania. 

Wpłynęło 16 propozycji. Każ-
demu z ubiegających się podmio-
tów przyznano wsparcie finanso-
we. Niektóre z nich spożytkują 
pieniądze jeszcze w styczniu na 
organizację ferii zimowych. Tak 

będzie w przypadku klubu LUKS 
„Dwójka”, który zabiera 15 dzie-
ci na tygodniowy zimowy obóz 
sportowy w Kołobrzegu. Tyle 
samo osób pojedzie z nim latem 
na obóz do Kobylej Góry. W su-
mie „Dwójka” otrzymała na ten 
cel 16 tys. zł.

Z dotacji na organizację wypo-
czynku zimowego skorzysta rów-
nież parafia mariawicka w Stry-
kowie. W drugim tygodniu ferii 
parafia zabiera do Białki Tatrzań-
skiej 30 dzieci. Z kolei na kolonie 

letnie dotacje otrzymały: „Moja 
Ojczyzna” w Dobrej – 21 tys. zł, 
LUKS Dobra– 20 tys. zł, Parafia 
Mariawitów w Cegłowie – 20 tys. 
zł oraz MKS Zjednoczeni Stry-
ków – 39,6 tys. zł. Łączna suma 
dotacji przyznanych na wypoczy-
nek dzieci i młodzieży wyniosła 
130 tys. zł. 

Jak co roku najwięcej pochłonie 
jednak upowszechnianie kultu-
ry fizycznej. W ramach konkursu 
rozdzielono 800 tys. zł. Najwięcej 
otrzyma MKS Zjednoczeni Stry-

ków – 344,5 tys. zł. Drugi w kolej-
ności jest LUKS „Dwójka” Stry-
ków – 183,6 tys. zł. Trzecią co do 
wielkości dotację zabierze Klub 
Motorowy Stryków – 131 tys. zł. 

Wsparcie otrzymały również: 
LUKS Dobra – 13 tys. zł, TK 
Basket Stryków – 66 tys. zł, Sto-
warzyszenie Klub Biegowy Po-
wstaniec – 11,7 tys. zł, Struga 
Dobieszków – 21,3 tys. zł, LKS 
Huragan Swędów – 27,4 tys. zł 
oraz Stowarzyszenie „Pomoc Ro-
dzinie” w Głownie – 1,5 tys. zł. 
Ostatni z podmiotów skorzysta 
również z dotacji na organizację 
przedsięwzięć z zakresu ochrony 
zdrowia, będzie to 6 tys. zł.  ljs

Niesułków�|�szkoła�Podstawowa

Certyfikat Szkoły Promującej Zdrowie 
Szkoła Podstawowa  
w Niesułkowie  
na najbliższe 3 trzy lata 
uzyskała certyfikat, 
który potwierdza 
jej dotychczasowe 
zaangażowanie  
w promocję zdrowia 
i dopinguje do 
podejmowania kolejnych. 

Placówka znalazła się wśród 
24 szkół z naszego regionu, któ-
re otrzymały Wojewódzkie Cer-
tyfikaty Sieci Szkół Promujących 
Zdrowie. 

Podczas konferencji „Eduka-
cja dla zdrowia”, która odbyła się  
5 grudnia na Politechnice Łódz-

kiej, w imieniu społeczności 
szkolnej certyfikat z rąk wiceku-

rator oświaty Jolanty Kuropatwy 
odebrały: dyrektor SP Niesułków 

Jadwiga Kapusta oraz Małgorzata 
Prusinowska – szkolny koordyna-
tor programu.

W celu uzyskania certyfika-
tu szkoła w Niesułkowie musia-
ła spełnić wiele kryteriów, m.in. 
prowadzić edukację zdrowot-
ną, a przede wszystkim stworzyć  
u siebie klimat sprzyjający zdro-
wiu, bezpieczeństwu i dobremu 
samopoczuciu zarówno uczniów 
i pracowników szkoły. Przyczy-
niło się do tego wiele podejmo-
wanych w placówce działań m.in. 
akcja Bezpieczna szkoła – Bez-
pieczny uczeń, olimpiady histo-
ryczno-sportowe, spektakle pro-
filatyczne, Tydzień Tolerancji  
i Życzliwości, konkurs recyta-
torski o zdrowiu, czy kampania 
Uważni Rodzice. 

Przed placówką w Niesułkowie 
kolejne działania w zakresie pro-
mocji zdrowia, które pozwolą na 
uzyskanie Krajowego Certyfika-
tu Sieci Szkół Promujących Zdro-
wie.  ljs

Orszak Trzech Króli to święto radości i optymizmu –�zapewniają�jego�
uczestnicy.�
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Na pierwszym planie – dyrektor SP Niesułków Jadwiga Kapusta��
oraz�małgorzata�Prusinowska�–�szkolny�koordynator�programu.�
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Gmina Łyszkowice |�Budżet�na�2020�rok�przyjęty

Znów dwie odrębne wizje 
wśród rządzących gminą
W Sylwestra Rada Gminy Łyszkowice przyjęła budżet na 2020 rok 
oraz wieloletnią prognozę fi nansową (WPF) na lata 2020-2029. 
Podobnie jak to miało miejsce przed blisko rokiem, większość radnych 
wprowadziła i przegłosowała zmiany do proponowanego przez wójta 
projektu budżetu. Radni, a wraz z nimi wielu mieszkańców gminy, 
nadal są podzieleni, porozumienia nie widać. 

Wcześniej proponowane przez 
gminną władzę wykonawczą pro-
jekty budżetu i w WPF zostały 
negatywnie zaopiniowane przez 
radnych w komisjach stałych. 
Wszystkie komisje zgodnie, jako 
uzasadnienie negatywnej opinii, 
podawały zbyt wysoki planowany 
kredyt, tak samo jak przy przyj-
mowaniu budżetu na 2019 rok.

W projekcie budżetu na ten 
rok dochody zostały zaplanowa-
ne na poziomie blisko 31,76 mln 
zł, a wydatki na blisko 37,29 mln 
zł. Planowany w projekcie defi cyt 
miał wynosić 5,53 mln zł i być po-
kryty z kredytów i pożyczek. War-
to zauważyć, że same wydatki 
na oświatę to 13,732 mln zł, przy 
subwencji rządowej w wysokości 
zaledwie 5,31 mln zł. 

– Projekt uchwały został przy-
gotowany po wnikliwej i szcze-
gółowej analizie możliwości fi -
nansowych gminy oraz kwestii 
nałożonych zadań, potrzeb i ocze-
kiwań mieszkańców zgłaszanych 
na zebraniach wiejskich, a także 
wnioski radnych, sołtysów, miesz-
kańców – mówił na sesji wójt 
Adam Ruta.

Wójt wobec 
negatywnych opinii 
komisji
W proponowanych wydatkach 

inwestycyjnych szczególnie rzu-

cały się w oczy wysokie wydatki 
na inwestycje drogowe – 1,98 mln. 
Wójt wyjaśnił, że kwota ta wyni-
kała z tego, iż w 2019 roku gmina, 
z powodu wprowadzonych przez 
większość rady zmian w budże-
cie, nie przeprowadziła ani jednej 
inwestycji w tym zakresie (jeśli 
chodzi o drogi gminne). – W po-
przedniej kadencji robiliśmy za-
wsze przynajmniej 4-5 km dróg 
rocznie i gdyby udało się utrzy-
mać tę tendencję, sytuacja gmin-
na byłaby pod tym względem do-
bra, a nawet bardzo dobra – mówił 
wójt, przypominając, że w po-
przednim roku praktycznie każ-
da gmina, która złożyła wniosek 
do funduszu dróg samorządo-
wych, otrzymała dofi nansowa-
nie (70-80% wartości kosztory-
sowych). Gmina Łyszkowice, 

która nie złożyła wniosku na żad-
ną gminną drogę, była tu wyjąt-
kiem. Wprawdzie udało się z tego 
funduszu wyremontować dro-
gę powiatową, ale – co podkre-
ślił wójt – władze gminy powinny 
przede wszystkim dbać o własne 
mienie.

Odnosząc się do opinii komi-
sji stałych na temat zbyt wyso-
kiego zadłużenia, wójt powołał 
się na opinię RIO w Łodzi, która 
jednoznacznie stwierdza, że gmi-
na Łyszkowice może sobie po-
zwolić na kredyt w proponowanej 
wysokości bez ryzyka. – Na dzień 
dzisiejszy wszystkie gminy bio-
rą kredyty, żeby realizować zada-
nia – mówił wójt. – Realia są ta-
kie, że samorządów nie stać, żeby 
z realizować inwestycje z docho-
dów własnych. My kredytów nie 
przejadamy, w 15 na 21 sołectw są 
zaplanowane zadania majątkowe 
bądź inwestycyjne.

Opinie komisji wójt określił 
mianem „nieobiektywnych, nie-
rzetelnych, niepopartych wylicze-
niami fi nansowymi i sprzecznymi 
z oczekiwaniami samych miesz-
kańców gminy”.

Na marginesie dyskusji o bu-
dżecie wójt zdradził, że ma 
już upatrzony teren na budowę 
w gminie drugiego ośrodka zdro-
wia (była to jedna z jego obietnic 
wyborczych jeszcze w 2014 roku) 
i zrobi wszystko, żeby w 2020 
roku została sporządzona doku-
mentacja projektowa budynku. 
Wójt chce też pozyskać teren, na 
którym mógłby się znaleźć nowy 
przystanek kolejowy, choć zazna-

czył, że nie oznacza to zamiaru li-
kwidacji istniejącego przystanku 
w Starych Grudzach.

Większościowa 
grupa radnych 
zaproponowała zmiany
Do proponowanego projektu 

budżetu zostało zgłoszonych pięć 
wniosków. Trzy pierwsze to pro-
pozycje radnych z grupy stano-
wiącej większość w radzie. Prze-
wodnicząca rady Grażyna Rykała 
złożyła wniosek o usunięcie z bu-
dżetu modernizacji drogi gminnej 
w Stachlewie za 566,6 tys. zł. Za 
część tych pieniędzy proponowała 
opracowanie dokumentacji drogi 
gminnej w Łyszkowicach na tzw. 
„Dańku”, od cmentarza w stronę 
lasu gdzie (ok. 430 m) i oświetle-
nie tejże drogi łącznie za 200 tys. 
zł, przy założeniu, że zostanie zło-

żony wniosek o dofi nansowanie 
jako drogi dojazdowej do pól. Jed-
ną z osób, którym droga ta jest po-
trzebna, jest działający tam przed-
siębiorca, który ma problemy 
z dojazdem na posesję. 

Pozostałe 366 tys. ze zdję-
tej z budżetu drogi w Stachle-
wie miałoby zostać przeznaczone 
na zmniejszenie zadłużenia. 

Droga w Stachlewie była już 
uwzględniona w projekcie budże-
tu na 2019 rok, ale została z niego 
zdjęta decyzją większości radnych 
z tej samej grupy, która teraz po-
nownie chciała jej usunięcia. Ich 
zdaniem droga ta jest w całkiem 
dobrym stanie – zupełnie inaczej 
widzą to wójt oraz radni, sołtys 
i mieszkańcy Stachlewa (a wszy-
scy powołują się przy tym na pro-
fesjonalną ekspertyzę), zwraca-
jący uwagę na liczne poprzeczne 

pęknięcia. – Trudno znaleźć od-
cinek dłuższy niż 80-100 m bez 
pęknięć, a źle odprowadzana 
woda wybija się i kruszy asfalt 
– mówił na sesji wójt, podkreśla-
jąc, że jest to też zdanie fachow-
ców sporządzających ekspertyzę. 

– Jeśli w czasie deszczu mu-
szę zakładać kalosze, żeby wyjść 
na drogę publiczną, to chyba nie 
można powiedzieć, że jest ona 
w dobrym stanie – mówił też soł-
tys Bogusław Stań. 

Przewodnicząca Grażyna Ry-
kała uważa natomiast, że gdyby na 
każdą drogę gminną wykonywana 
była ekspertyza, pokazałoby to 
jak wiele jest jeszcze dróg wyma-
gających pilniejszych remontów 
ze względu na dużo gorszy stan. 
Przyznaje ona, że w przyszłości 
remont ten będzie potrzebny, nie 
może jednak zablokować możli-
wości inwestycyjnych gminy.

Zwolennicy pozostawienia 
w budżecie tej inwestycji mówili 
o całkiem prawdopodobnym po-
zyskaniu dotacji z Funduszu Dróg 
Samorządowych, która sprawi-
łaby, że znaczna część zabezpie-
czonych pieniędzy pozostałaby 
w praktyce w budżecie.

O dopuszczenie do głosu po-
prosili też przedstawiciele miesz-
kańców Stachlewa, ale prze-
wodnicząca Grażyna Rykała nie 
udzieliła im głosu. Powołała się 
na statut gminy, w którym wymie-
nione jest kto może zabierać głos 
w dyskusji nad budżetem. Są tam 
wprawdzie „zaproszeni goście”, 
ale w tym przypadku mieszkań-
cy, którzy przyszli, nie mieli za-
proszenia przewodniczącej (za to 
zapraszała ich radna z ich miej-
scowości). Przewodnicząca uzna-
ła więc, że oczywiście mogą za-
siadać w sali obrad, ale tylko 
w roli publiczności. Później w roz-
mowie z NŁ wyjaśniała też decy-
zję tym, że na sesji głos zabiera-
ło dwoje radnych ze Stachlewa, 
sołtys, odczytany był też wniosek 
mieszkańców (o czym w dalszej 
części artykułu), którzy w sposób 
wyczerpujący zaprezentowali sta-
nowisko mieszkańców. 

Drugim w kolejności rozpa-
trywania był wniosek wiceprze-
wodniczącej rady Renaty Kroc 
o usunięcie z budżetu 150 tys. zł 
na zakup średniego samochodu 
ratowniczo-gaśniczego dla OSP 
w Polesiu i przeznaczenie tych 
pieniędzy na zmniejszenie zadłu-

Punkt zapalny

rekLAmA

O�dopuszczenie�
do�głosu�poprosili�
przedstawiciele�
mieszkańców�
stachlewa,�ale�
przewodnicząca�
grażyna�rykała�nie�
udzieliła�im�głosu.�
uznała,�że�mogą�
zasiadać�w�sali�
obrad,�ale�tylko�w�roli�
publiczności.

tOMaSz
MatuSIaK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info
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Przewodnicząca�
grażyna�rykała�
odpowiedziała,��
że�wnioski�radnych�
pokazały,�iż�za�podobne�
pieniądze,�jakie�
zostały�przeznaczone��
na�inwestycje��
w�projekcie,�
można�zrealizować�
ich�znacznie�więcej.

żenia. W poprzednim roku nowe 
samochody pozyskały już inne 
jednostki w gminie, które nale-
żą do KSRG i mogą się pochwa-
lić dużo wyższą liczbą wyjazdów 
na akcji. 

Z kolei radny Waldemar Wy-
socki (członek OSP Polesie) za-
uważył, że niższa wyjazdowość 
jednostki wynika właśnie z braku 
sprawnego, średniego samocho-
du, bo jednostka dysponuje tyl-
ko jednym, pozyskanym w 1997 
roku od policji, dla którego każ-
dy wyjazd jest ryzykiem, że trze-
ba go będzie z powrotem holo-
wać. Jednostka nie prosi radnych 
o pieniądze na samochód fabrycz-
nie nowy, może być używany, byle 
tylko jego stan pozwalał na bez-
pieczne wyjazdy do akcji, a wte-
dy ich liczba na pewno wzrośnie.

Radna Renat Kroc stwierdziła 
natomiast, że w przyszłym roku 
PSP zamierza pozbywać się swo-
ich kilkuletnich samochodów, 
więc jednostka może się postarać 
o ich pozyskanie, bez obciążania 
tym budżetu gminy. 

Potrzeba nowego samocho-
du jest nie tylko opinią miesz-
kańców, ale także gminnego za-
rządu OSP. Drugi z radnych  
z Polesia, Tomasz Małkus, zauwa-
żył, że jego sołectwo jest trzecim 
w gminie pod względem wiel-
kości i liczby ludności, a zdjęcie  
z budżetu samochodu oznaczało-
by, że już drugi rok z rzędu nie są 
tam realizowane żadne gminne in-
westycje. – Na trzecią co do wiel-
kości wieś w gminie idzie w tym 
roku w wydatkach inwestycyj-
nych tylko 4.000 zł... – powiedział.

Wniosek o zmiany w budżecie 
złożyła też radna Patrycja Gąsec-
ka-Frankowska, proponując, by 
zrezygnować z remontu ul. Spor-
towej i drogi w Czatolinie, nato-
miast przeznaczone na to w pro-
jekcie 247,2 tys. zł przeznaczyć na 
nowe zadania: zakup działek o po-
wierzchni 3000 m2 w Serokach za 
60 tys. zł, remont schodów budyn-
ku komunalnego w Łyszkowicach 
za 50 tys. zł, dotacja na dofinan-
sowanie pomieszczeń sanitarnych  
w OSP Gzinka, 15 tys. zł na zakup 
ubezpieczenia AC dla samocho-
dów strażackich OSP Łyszkowice 
(5 tys. zł) o OSP Kalenice (10 tys. 
zł), 101,2 tys. zł na budowę oświe-
tlenia i opracowanie dokumenta-
cji budowy asfaltu na ulicy Kwia-
towej w Łyszkowicach, a także 
101,2 tys. zł na dokumentację dla 
drogi Borowiny-Wrzeczko-Uchań 
Dolny (ok. 1,5 km).

Niezadowolenie  
w dwóch dużych  
i ważnych sołectwach
Ostatnie dwa wnioski zostały 

wypracowane na zebraniach so-
łeckich – pierwszy w Stachlewie, 
drugi w Polesiu. Były one w za-
sadzie nie tyle uwagami do pro-
jektu budżetu proponowanego 
przez wójta, co sprzeciwem wo-
bec zmian proponowanych przez 
radne z grupy mającej większość 
w radzie. Zostały sporządzo-
ne przez mieszkańców po gru-
dniowych posiedzeniach komisji 
stałych, kiedy ci dowiedzieli się  
o planowanym zdjęciu z budżetu 
odpowiednio – drogi w Stachle-
wie i dofinansowania samochodu 
dla OSP. 

Radna ze Stachlewa Teresa 
Krawiec mówiła, że jeszcze na 
połączonym posiedzeniu komi-
sji stałych 12 grudnia delegacja 
mieszkańców Stachlewa otrzyma-
ła zapewnienie, że droga będzie 
robiona. Posiedzenie zostało jed-
nak przerwane i dokończone kil-
ka dni później, a wtedy radni po-
stanowili już tę inwestycję zdjąć. 
Przewodnicząca Grażyna Rykała 
zapewniała, że nikomu nie obie-

cywała, iż droga w Stachlewie bę-
dzie remontowana w 2020 roku,  
a jedynie ogólnie, że inwestycje 
drogowe w gminie będą systema-
tycznie realizowane. 

Mieszkańcy wsi zebrali prze-
szło 200 podpisów pod wnio-
skiem popierającym konieczność 
wykonania tej drogi już w tym 
roku. Uważają, że po raz drugi  
z rzędu ich potrzeby zostały  
w budżecie gminy pominięte. Gra-
żyna Rykała zauważa natomiast,  
że to właśnie w Stachlewie re-
alizowana jest największa i naj-
bardziej kosztowna z gminnych 
inwestycji, czyli rozbudowa i mo-
dernizacja szkoły – tylko w tym 
roku budżetowym przewidziane 
jest na ten cel 3,13 mln zł.

Zwolennicy szybkiej budowy 
drogi, w tym radni ze Stachlewa 
Teresa Krawiec i Waldemar Kę-
dzierski, podkreślają jednak, że na 
tę drogę jest już sporządzona do-
kumentacja projektowa, podob-
nie jak na pozostałe drogi, któ-
re większość rady postanowiła  
z budżetu wycofać w ubiegłym 
i w tym roku, proponując w ich 
miejsce inwestycje wymagają-
ce kolejnych dokumentacji – czy 
to oby na pewno oszczędność?  
– Skoro teraz proponowane za-
dłużenie było za wysokie, jak 
część radnych przekonuje, to czy 
w latach kolejnych będzie nas stać  
na budowę nowych dróg, które te-
raz chcą oni projektować? – pytał 
radny Kędzierski.

Radny ten zwrócił również 
uwagę, że możliwe do uzyskania 
dofinansowanie na drogę w Sta-
chlewie sprawiłoby, iż spokojnie, 
nie zwiększając wydatków in-
westycyjnych, można by potem 
wprowadzić do budżetu którąś  
z propozycji zawartych we wnio-
skach.

Wójt Ruta dodał też, że je-
śli dofinansowanie jest naliczane 
jako określony procent od warto-
ści inwestycji, to logicznym jest,  
że składa się wniosek na tę najbar-
dziej kosztowną.

Czy znów będzie 
wyjaśniać RIO?
Wójt Adam Ruta powiedział 

na sesji, że niektóre propozycje 
zmian przekraczają kompetencje 
rady, bądź są niezgodne z duchem 
przepisów, m. in. ustawy o finan-
sach publicznych. Tak na przykład 
nie jest rolą rady wskazywanie  
o jakie dofinansowanie na daną in-
westycję ma składać wniosek wła-
dza wykonawcza. Nie może też 
ona przeznaczać dotacji na wspar-
cie działań komercyjnych. Tym-
czasem dyskusyjna jest kwestia, 
czy dotacja na remont pomiesz-
czeń sanitarnych OSP Gzinka słu-
ży utrzymaniu gotowości bojowej 
jednostki, czy raczej podniesieniu 
atrakcyjności sali wynajmowanej 
na imprezy okolicznościowe. 

Wójt podzielił się też wątpliwo-
ściami czy gmina powinna finan-
sować jednostkom nieobowiązko-
we przecież ubezpieczenie AC ich 

samochodów, tym bardziej, że nie 
ma takiego ubezpieczenia na sa-
mochód OSP w Czatolinie, który 
jest mieniem gminy. Mówił też, że 
bezzasadny jest wniosek o pienią-
dze na remont klatki schodowej 
bloku, bo te pieniądze już zabez-
pieczone są – taki remont bowiem 
mieści się w zadaniach bieżą-
cych, a nie inwestycyjnych; a tak-
że o zakup działki w sytuacji, gdy 
nie zostało nawet określone o jaką 
konkretnie działkę chodzi (prze-
znaczenie pieniędzy na zakup 
gruntu winno być finalizacją dzia-
łań w tym celu, a nie początkiem). 

Jak ostatecznie 
głosowali radni?
Za wnioskiem przewodniczą-

cej Grażyny Rykały głosowało  
7 radnych, przeciw było 6, przy 
jednym głosie wstrzymującym 
się. Tak samo ułożyły się głosy  
za wnioskiem radnej Renaty Kroc. 
Za wnioskiem radnej Patrycji Gą-
seckiej-Frankowskiej było 8 rad-
nych, przeciwko było 6, nikt się 
nie wstrzymał.

W przypadku wniosków so-
łectw Stachlew i Polesie, w obu 
przypadkach za było 6 radnych,  
7 przeciw i 1 wstrzymujący się.

W głosowaniu nad przyjęciem 
budżetu po przyjęciu 3 z 5 wnio-
sków za głosowało 7 radnych,  
6 było przeciw, 1 wstrzymał się. 
W przypadku Wieloletniej Pro-
gnozy Finansowej 7 radnych było 
za, 5 przeciw i 2 wstrzymało się. 
Radnym, który wstrzymał się od 
głosu w 6 głosowaniach nad bu-
dżetem, był Igor Wojciechowski, 
nieobecny na sesji był natomiast 
radny Jarosław Zagajewski.

Radni skomentowali
Radny Tomasz Małkus powie-

dział na sesji, że jest zawiedziony 
brakiem konsekwencji radnych, 
którzy wypracowali negatywną 
opinię projektu w komisjach, bo 
uzasadniali ją zbyt wysokim kre-
dytem, tymczasem we wprowa-
dzonych poprawkach dodali kolej-
ne inwestycje. 

W efekcie zmniejszenie zadłu-
żenia w stosunku do proponowa-
nego przez wójta projektu to tyl-
ko nieco ponad 400 tys. zł, czyli 
mniej więcej tyle, ile można by 
uzyskać z dotacji Funduszu Dróg 
Samorządowych na drogę w Sta-
chlewie.

Przewodnicząca Grażyna Ry-
kała odpowiedziała, że nie ma tu 
braku konsekwencji, bo wnioski 
radnych pokazały, iż za podobne 
pieniądze, jakie zostały przezna-
czone na inwestycje w projekcie, 
można zrealizować ich znacznie 
więcej.

Zdaniem radnych, którzy po-
pierali budżet w formie propono-
wanej przez wójta, wprowadzone 
zmiany doprowadzą do dalszego 
podziału miedzy mieszkańcami 
gminy, nie przyniosą natomiast 
oszczędności.

Radny Lech Szymański powie-
dział, że nie można patrzeć tylko 
na większe miejscowości, ale dbać 
o bardziej równomierny podział. 
Powiedział, że sam reprezentuje 
teren trzech mniejszych miejsco-
wości (Uchań Górny, Bobrowa, 
Trzcianka), w których praktycznie 
nic nie jest realizowane. 

Mieszkańcy Wrzeczka mogą 
być z kolei rozczarowani, że w bu-
dżecie nie przewidziano rozbudo-
wy kanalizacji w ich miejscowo-
ści. Była ona przewidziana w roku 
poprzednim, ale wniosek o do-
finansowanie inwestycji nie uzy-
skał dofinansowania. W tym roku 
nie widać możliwych źródeł dofi-
nansowania tego przedsięwzięcia, 
a gminy nie stać na realizowanie 
go wyłącznie z własnymi środka-
mi. 

rekLAmA

Gmina Bielawy |�Wcześniej�osady,�teraz�bakterie

Problemów z jakością wody 
ciąg dalszy
Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny  
w Łowiczu komunikatem z 30 grudnia stwierdził 
warunkową przydatność do spożycia wody  
w wodociągu w Oszkowicach, zaopatrującego  
20 miejscowości w gminie Bielawy.  
Na razie nie został on odwołany.

Mieszkańcy miejscowości: 
Bielawska Wieś, Bielawy, Borów 
Wieś, Borów Osada, Borówek, 
Drogusza, Emilianów, Helin, Ła-
zin, Łazinek, Marianów, Mary-
wil, Oszkowice, Piaski Bankowe, 
Seligi, Stare Orenice, Stare Pia-
ski, Trzaskowice, Walewice Wieś, 
Zgoda i Żdżary mogą używać 
wody z gminnego wodociągu wy-
łącznie po przegotowaniu. Wodę 
do celów spożywczych trzeba go-
tować minimum 2 minuty. Woda 
do celów higienicznych również 
musi być przegotowana. 

Przyczyną takiej decyzji decy-
zji Sanepidu było zanieczyszcze-
nie mikrobiologiczne stwierdzone 
w wodzie z tego wodociągu. Wy-
kryto w niej bakterie grupy coli. 

Wójt gminy Bielawy Sylwester 
Kubiński we wtorek, 7 stycznia, 
powiedział nam, że w hydroforni 
w Oszkowicach przeprowadzo-
no dwukrotne chlorowanie, lada 
dzień pobrana zostanie próbka 
wody do badania przez Sanepid. 
Gdy jego wynik będzie pozytyw-
ny, mieszkańcy natychmiast będą 
poinformowani. 

Będzie zdrowiej kupić 
wodę od sąsiadów?
Problemy gminy Bielawy  

z wodą nie są jednak nowością. 
Na grudniowej sesji Rady Gminy 
temat ten został poruszony przez 
radnego Adama Krysickiego, 
który stwierdził, że gmina pora-
dziła sobie z ilością wody, ale nie 
może poradzić sobie z jakością. 
Dotyczyło to wprawdzie bar-
dziej osadów koloru żółtego czy 
zażalezienia. Radny ocenił, że  

w XXI wieku jest to niedopusz-
czalne, aby tak często wystę-
powały problemy z wodą. Zda-
rza się, że mieszkańcy kupują 
w sklepie wodę, żeby wykąpać 
nowo narodzone dziecko, ponie-
waż obawiają się kąpać je w wo-
dzie wodociągowej. Dodał, że  
w hydroforni w Waliszewie prze-
prowadzone były jakieś prace, ale 
ich efekt był krótkotrwały. 

– Jeśli nie umiemy zapewnić 
dobrej jakości, to może zamknij-
my tą hydrofornię i kupmy wodę 
z Głowna, będzie lepiej, taniej  
i zdrowiej – zaproponował. – Ile 
można wystawiać cierpliwość lu-
dzi na próbę? Wreszcie dojdzie do 
tego, że będą się zwracać o refun-
dację zniszczonych ubrań, sprzętu 
i zdrowia – dodał. 

Radny Witold Popławski włą-
czył się do dyskusji, mówiąc, że 
trzeba zgłaszać do wójta wystą-
pienie zanieczyszczeń wody, bo 
konserwator zawsze jest dostępny 
i może to przeprowadzić. Po gene-

ralnym remoncie studni może nie 
wypłukano wodociągu wystarcza-
jąco dobrze. Tymczasem lepsze 
ciśnienie w sieci powoduje odry-
wanie zanieczyszczeń, które osia-
dły w rurach. W wodociągu Wola 
Gosławska – Janinów – Waliszew 
jakość wody po płukaniu sieci wi-
docznie się poprawiła. 

To samo powiedział radny 
Krzysztof Antczak na temat ja-
kości wody w Trzaskowicach,  
że płukanie dało efekt. Dodał, że 
ono musi być kompleksowe, bo 
osady w sieci przemieszczają się. 

Radny Jarosław Pałka dodał, 
że w Trabach nie ma problemów 
z jakością wody. Jego zdaniem 
problem taki występuje w zachod-
niej części gminy, we wschodniej 
– nie. Przyznał też, że jak jakość 
się pogarsza, to trzeba szybko re-
agować, aby problem rozwiązać. 

Skąd ten problem?
Gmina Bielawy posiada 4 hy-

drofornie, które zasilają jedną 
spiętą sieć, są one zlokalizowa-
ne w Oszkowicach, Waliszewie, 
Sobocie i Trabach. W ubiegłym 
roku gmina miała problem z jako-
ścią wody w Waliszewie i Sobo-
cie – gdzie występowały np. pro-
blemy ze zbyt dużą zawartością 
manganu. 

Nie wiadomo, na którym od-
cinku sieci do wodociągu do-
stało się zanieczyszczenie bak-
teriologiczne, stwierdzone  
w grudniu w Oszkowicach. Wójt 
pytany o to spekuluje, że może  
z jednego z opuszczonych go-
spodarstw, w którym jest nie roz-
wiązana gospodarka wodno-ście-
kowa. Po chlorowaniu problem 
powinien zostać rozwiązany. 

W tym roku do sieci zostanie 
podłączona nowo pobudowana 
hydrofornia w Oszkowicach, usy-
tuowana w odległości 500 m od 
dotychczasowej, o wydajności 50 
m³ na dobę. Nie została ona jesz-
cze odebrana.  mwk

zdarza�się,��
że�mieszkańcy�kupują�
w�sklepie�wodę,�
żeby�wykąpać�nowo�
narodzone�dziecko,�
ponieważ�obawiają�
się�kąpać�je�w�wodzie�
wodociągowej.
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Skowroda Południowa |�Potrzeba�80�tys.�zł�na�leczenie�

Dominika zbiera na 
specjalistyczną terapię
Trwa internetowa zbiórka na specjalistyczne  
leczenie siedemnastoletniej Dominiki Skomiał 
ze Skowrody Południowej w gminie Chąśno, 
obecnie uczennicy II Liceum Ogólnokształcącego 
w Łowiczu. Przypominamy o zbiórce, ponieważ 
termin podania pierwszej z pięciu dawek komórek 
macierzystych zaplanowano na 15 stycznia  
w szpitalu Żagiel Med w Lublinie. 

Koszt podania komórek macie-
rzystych wraz z niezbędnymi ba-
daniami wyniesie 80 tysięcy zło-
tych, co przewyższa możliwości 
finansowe rodziny. Aktualnie po-
przez portal Pomagam.pl udało 

uzbierać się tylko część potrzeb-
nej kwoty, a mianowicie 4.436 zł 
(stan na 7 stycznia). – Na począt-
ku, jak uruchomiliśmy i zweryfi-
kowaliśmy zbiórkę, wpłynęło kil-
kanaście wpłat, a teraz trochę to 

spowolniło... – martwi się mama 
Dominiki. Opowiada też, że spo-
tkała się z wieloma oznakami 
dobrej woli i chęci pomagania.  
– Jedna starsza pani, która nie wie-
działa jak wpłacić przez internet, 
przyniosła pieniądze do domu... 
– opowiada. Na tę chwilę rodzi-
nie udało się uzbierać na pokrycie 
kosztów badań, które trzeba było 
przeprowadzić przed kwalifikacją 
do leczenia komórkami macierzy-
stymi oraz podania pierwszej spo-
śród pięciu planowanych dawek. 

O Dominice, pogodnej nasto-
latce poruszającej się na wózku 
inwalidzkim, cierpiącej na cztero-

kończynowe dziecięce porażenie 
mózgowe, pisaliśmy w czerwcu 
tego roku w artykule „Trudno-
ści trzeba przezwyciężać” w No-
wym Łowiczaninie nr 25/2019. 
Pisaliśmy również o koncercie 
charytatywnym, który odbył się  
w styczniu 2018 roku w Gminnej 
Bibliotece Powiatowej w Chąśnie 
II. Społeczność szkolna oraz ro-
dzina zapowiadają organizowanie 
w najbliższych tygodniach kon-
certów, licytacji oraz zbiórek na 
rzecz Dominiki. Będziemy infor-
mować o tych wydarzeniach jak 
tylko ustalone zostaną szczegóły. 

Dominika marzy o tym, by co-
dzienne czynności móc wykony-
wać samodzielnie, a nie czekać 
na pomoc mamy. Ma niedowład 
kończyn górnych i dolnych oraz 
zaburzony aparat mowy. Nie 
chodzi samodzielnie. Zbiórka  
na leczenie prowadzona jest 
za pośrednictwem portalu 
Pomagam.pl https://poma-
gam.pl/dominikaskomial 

– Komórki macierzyste są 
obecnie jedyną realną szansą na 
usprawnienie mojego funkcjo-
nowania. Chciałabym móc sa-
modzielnie pójść do łazienki, 
ubrać się, zjeść śniadanie czy iść 

do szkoły albo kina. Wiem, że 
komórki macierzyste nie wyle-
czą mnie w pełni, ale przy moim 
uporze i silnej woli dają nadzieję  
na samodzielność – napisała o so-
bie Dominika.  mak 

Lwówek�|�Naukowa�monografia�o�działalności�wiejskich�klubów�sportowych�

Kto jest na okładce książki wiceprezesa Lwówianki? 
Zdjęcie z derbów powiatu go-

stynińskiego sprzed lat znalazło 
się na okładce najnowszej książ-
ki wiceprezesa klubu sporto-
wego „Lwówianka” z Lwówka  
w gminie Sanniki doktora Konra-
da Burdyki. 

Nosi ona tytuł „Między za-
grodą a boiskiem. Studium ak-
tywności wiejskich klubów 
sportowych” i została wydana  
w ramach projektu Instytutu Roz-
woju Wsi i Rolnictwa PAN, gdzie 
dr Burdyka obecnie jest adiunk-
tem. Została wydana w wer-
sji drukowanej oraz elektronicz-
nej. Można ją pobrać za darmo  
ze strony instytutu. 

Jest to monografia naukowa 
dotycząca działalności wiejskich 
klubów sportowych w Polsce. 
Mieszkający w Lwówku i będący 
od lat wiceprezesem miejscowe-
go klubu sportowego dr Burdy-
ka opisuje sytuację z perspekty-
wy socjologicznej. Burdyka jest 
ekspertem-badaczem, który jako 
pierwszy po 1989 wieku przeana-
lizował w sposób pogłębiony ak-
tywność wiejskich klubów spor-
towych na obszarach wiejskich 
(uzyskał na bazie tych badań sto-
pień naukowy doktora nauk spo-
łecznych). 

Dr Burdyka korzystał też  
z wiedzy, którą zdobył jako wi-

ceprezes Lwówianki, w tym też 
współorganizujący imprezy spor-
towe i rekreacyjne na boisku  
w Lwówku. Problematyka ba-
dawcza, którą zajmuje się w IR-
WiR PAN, dotyczy m.in. prze-
obrażeń kulturowych polskiej 
wsi, w tym przemiany stylów 
życia i spędzania czasu wolne-
go i szeroko rozumianym spor-
tem wiejskim. Tytuł doktora nauk 
społecznych zdobył w 2016 roku 
na Uniwersytecie Warszawskim 
w Wydziale Filozofii i Socjologii. 

Co ciekawe, nie jest to jego 
pierwsza publikacja nauko-
wa, gdzie „wziął pod lupę” 
społeczność swojej rodzin-

nej miejscowości. W 2009 roku  
na Uniwersytecie Kardynała Ste-
fana Wyszyńskiego obronił pra-
cę magisterską, w której analizo-
wał aktywność klubu sportowego 
oraz wykorzystanie lokalnego 
kapitału społecznego na przykła-
dzie społeczności Lwówka. 

W związku z publikacją „Lwó-
wianka” Lwówek ogłosiła na fan-
page’u konkurs. – Osoba, która 
poda nazwę naszego klubowego 
rywala i wyjściowy skład Czar-
no-Niebieskich w przedstawio-
nym na fotografii meczu, otrzy-
ma egzemplarz książki wydany 
drukiem w limitowanej serii – za-
chęcają organizatorzy konkursu. 
Jeśli nie padnie prawidłowa od-
powiedź, książka trafi do kibica, 
który wskaże jedenastkę najbar-
dziej zbliżoną do wychodzącej  

na boisko. Rozstrzygnięcie ma 
nastąpić w dniu 63. urodzin 
„Lwówianki”, które przypadają 
29 stycznia 2020.  mak 

Konrad Burdyka�podczas�
ubiegłorocznego�pikniku�na�
boisku�„Lwówianki”�w�Lwówku.�
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Gmina Bielawy�|�gospodarka�odpadami�komunalnymi

Cena jedna z najniższych, ale też wysoka 
Na forum Rady Gminy Bielawy toczyła się gorąca dyskusja na temat 
funkcjonowania gospodarki odpadami od 2020 roku. Na sesji 18 grudnia 
przyjęto nowe stawki za odbiór odpadów. Wynoszą one 23,50 zł miesięcznie 
od osoby na posesji, która nie ma kompostownika i 20,50 zł w przypadku, gdy 
bioodpady zostaną zagospodarowane w kompostowniku. Mieszkańcy, którzy 
nie wywiążą się z obowiązku segregacji, w danym miesiącu zapłacą 47 zł/osoby. 

Przyjęcie nowych stawek nie 
było dla radnych łatwe. Poprzedzi-
ła je długa dyskusja, w której pa-
dało wiele pytań zarówno do wój-
ta Sylwestra Kubińskiego, jak i do 
goszczącego na sesji kierownika 
łowickiego oddziału PreZero Se-
rvice Centrum Sp. z o.o. Adama 
Myszkowskiego. Firma, którą re-
prezentuje, była jedynym oferen-
tem w przeprowadzonym w gmi-
nie przetargu, podobnie jak we 
wszystkich innych gminach wiej-
skich na naszym terenie. 

Wójt: nie zaniżaliśmy 
sztucznie danych 
do przetargu
Wójt wyjaśniał już na wstępie, 

że stawki obliczone zostały tak, 
aby system się bilansował i w cią-
gu roku nie zabrakło pieniędzy 
na odbiór odpadów. Mówił, 
że niektóre samorządy, chcąc 
przyjąć jak najniższe stawki, 
sztucznie zaniżyły ilość odpadów 
do odebrania w przetargu. Jego 
zdaniem to rozwiązanie krótko-
wzroczne, które zemści się po-
dwójnie, gdy stawki trzeba będzie 
podnieść w ciągu roku. Mówił 
też, że koszty administracyjne 
musiałyby być doliczone do cen 
podanych przez oferenta, bo tego 
wymaga Regionalna Izba Obra-
chunkowa, któremu gmina mu-
siała wyjaśniać nawet to, że oso-
ba, która zajmuje się gospodarką 
odpadami, ma też inne obowiązki. 

Obliczono stawkę jedną z naj-
niższych w okolicy, choć i tak 
wójtowi jest przykro, że miesz-
kańcy będą musieli ponosić takie 
koszty. – Opłata za śmieci to jest 
rodzaj podatku i tego nie uniknie-
my. Przyczyny tego wzrostu są 

znane – mówił wójt, wymieniając 
wejście zapisy nowej ustawy, które 
nakładają obowiązek wywożenia 
od kwietnia do października co 
2 tygodnie odpadów zmieszanych 
oraz bioodpadów, wzrost cen jakie 
ponoszone są przez fi rmę wywo-
żącą śmieci za wjazd na składowi-
sko (jest to stawka za każdą tonę) 
oraz wzrost kosztów pracy. 

– Musimy się do wszystkich 
wymogów dostosować – mówił 
wójt, dodając, że wiele wprowa-
dzonych nowych zapisów ustawy 
nie ma sensu na terenach wiej-
skich.

Kiedy gmina 
zapłaci więcej, 
a kiedy mniej 
Radni Jarosław Pałka i Krzysz-

tof Racewicz pytali co będzie jeśli 
śmieci będzie mniej niż założono 
w przetargu. Chcieli też wiedzieć, 
skąd gmina wzięła do przetargu 
745 ton odpadów. Okazało się, 
że na podstawie ilości śmieci ode-
branych od mieszkańców w 2018 
roku. Jeśli odpadów będzie mniej, 
to gmina mniej zapłaci, jeśli bę-
dzie ich więcej – to koszt wzro-
śnie. Drugi z radnych stwierdził, 
że PreZero stosuje praktyki mo-
nopolistyczne i pytał, co można 
z tym zrobić. 

Wójt Sylwester Kubiński odpo-
wiedział, że przetarg można unie-
ważnić, co robiły inne samorządy, 
ale w drugim przetargu ceny zwy-
kle rosną. Przeciwko wysokim ce-
nom za śmieci prostują samorzą-
dy w Związku Gmin Wiejskich 
i Związku Miast Polskich, ale to 
nie daje efektu. Dodał, że przykła-
dy innych fi rm w województwie 
pokazują, że ceny są podobne, 
nieraz nawet wyższe. Jedyna dro-
ga to starać się, by odpadów było 
jak najmniej.

Adam Myszkowski z PreZero 
wymienił te same przyczyny pod-
wyżek, o jakich mówił wójt, pod-

kreślając, że najważniejszą z nich 
jest zmiana ustawy, która nakazu-
je od kwietnia do października od-
biór opadów zmieszanych i bio co 
2 tygodnie. Jego zdaniem na tere-
nach wiejskich wystarczyłoby raz 
w miesiącu. Mówił też o karach 
za niewywiązanie się z obowiązku 
recyklingu, którym w 2020 roku 
powinna być, zgodnie z obowiąz-
kiem narzuconym przez UE, obję-
ta już połowa wszystkich śmieci. 

Co z recyklingiem?
Pytany o tą kwestię Myszkow-

ski wyjaśnił, że z żółtych worków 
udaje się odzyskać około 40% su-
rowców, a folię przerabia się tyl-
ko najlepszej jakości, z odpadów 
zmieszanych – 1%. Zaintereso-
wanie surowcami wtórnymi jest 
małe. Do niedawna PreZero za 
makulaturę płaciła fi rmom, z któ-
rych ją odbiera 100 zł za tonę, od 
stycznia to fi rmy będą musiały 
płacić za to, że ją oddają – około 
200-250 zł za tonę. Adam Mysz-
kowski mówił też, że odpadów 
z roku na rok przybywa, co jest 
związane z tym, że społeczeństwo 
jest coraz bogatsze, ale ilość skła-
dowisk jest ograniczona, a miejsca 
na nich zaczyna brakować, doty-
czy to też Krzyżanówka, którego 
możliwości się wyczerpują. Przy-
znał, że jako mieszkaniec Łowi-
cza, ale też pracownik tej bran-
ży, chciałby, aby powstał zakład 
w Piaskach Bankowych, z którym 
fi rma PreZero mogłaby współpra-
cować. 

Odnosząc się do pytań i zarzu-
tów, które na sesji padały, powie-
dział, że PreZero nie jest fi rmą 
mafi jną, która mogłaby komukol-
wiek zablokować składanie ofert 
do przetargu na danym terenie. 
Tak on, jak i konkurencja, śledzą 
co się dzieje na tym rynku i je-
śli ktoś stwierdzi, że może gdzieś 
złożyć tańszą ofertę, to startuje 
w przetargu. To jest wolny rynek. 

– To jest wrażenie, że jesteśmy 
monopolistami, bo jesteśmy na 
tym rynku od lat, ale też na tym 
polega nasza przewaga, że wiemy 
jak tu się pracuje, jak to policzyć 
– mówił Adam Myszkowski. 
Deklarował przy tym, że fi rma, 
którą reprezentuje, działa transpa-
rentnie, zgodnie z przepisami pra-
wa, a jej rentowność to ok. 2-3% 
(była to odpowiedź na pytania 
dotyczące uczciwości oraz tego, 
czy nie nastawia się na zbyt duży 
zysk).

Czy może być taniej?
Radni, szukając rozwiązania 

na zmniejszenie kosztów odbioru 
odpadów, pytali czy mogą kontro-
lować wagę odbieranych śmieci 
(mogą, jeśli to nie zaburzy logi-

styki i będzie się odbywać na le-
galizowanej wadze) oraz czy moż-
na byłoby ważyć śmieci odbierane 
w każdym gospodarstwie i na tej 
podstawie pobierać opłaty. Oka-
zało się, że takie rozwiązanie 
technicznie w przyszłości byłoby 
możliwe, choć nie wiadomo czy 
dla gminy opłacalne, ponieważ 
trzeba byłoby zamontować wagę 
na śmieciarce, takie systemy są np. 
w Niemczech. 

Adam Myszkowski pytany był 
też o weryfi kowanie sposobu se-
gregacji odpadów i kar za nie-
właściwe wywiązanie się z tego 
obowiązku. Padła odpowiedź, 
że na fi rmie zawsze spoczywał 
obowiązek weryfi kowania segre-
gacji i były przypadki, że odpady 
nie zostały odebrane gdy ktoś ra-
żąco naruszał zasady. Według no-
wych przepisów to gmina będzie 
musiała wszcząć postępowanie, 
na mocy którego w danym mie-
siącu naliczy komuś podwyższo-
ną stawkę (jak pisaliśmy na wstę-
pie, w gminie Bielawy będzie ona 
wynosiła 47 zł od osoby), miesz-
kaniec będzie miał prawo odwołać 
się od tej decyzji. 

– To rozwiązanie jest nowe 
i trzeba będzie z gminami wypra-
cować jakieś rozwiązanie, ponie-
waż nikomu nie chcemy wyrzą-
dzić krzywdy. Nie chcielibyśmy 
totalnie i radykalnie wchodzić 
z tymi karami, bo obawiam się, 
że w 80% odbieranych odpadów 
można będzie pewnie złe segrego-
wanie wykazać. 

„zniknęło” ponad 
700 mieszkańców 
Pytań na grudniowej sesji pa-

dło znacznie więcej. Dotyczyły 
zmiany nazwy fi rmy z Tönsmeier 
na PreZero i szukanie w tym dru-
giego dna, edukacji mieszkańców 
w temacie segregacji odpadów 
– tą realizuje zarówno gmina, jak 
i Związek Międzygminny Bzura, 
głównie wśród dzieci i młodzie-
ży oraz liczby mieszkańców po-
danych do przetargu, która wynosi 
zaledwie 4.600 osób i jest mniej-
sza o około 720 osób w stosun-
ku do liczby z ewidencji ludności. 
Wójt na to odpowiedział, że gmi-
na weryfi kuje deklaracje o tym, że 
ktoś z jej mieszkańców na jej te-
renie nie przebywa, problem jest 
z letnikami, których nie ma wielu, 
ale oni powinni składać deklara-
cję na czas przebywania na terenie 
gminy, czego czasem nie robią. 

Dyskusja, zdaniem niektórych 
radnych, wyczerpała temat, ale nie 
zdaniem wszystkich. Radny Wi-
told Popławski złożył formalny 
wniosek, aby ją zamknąć. Został 
on przejęty 9 głosami za, przy 6 
przeciwnych. Adam Krysicki za-
pytał czy tylko została zamknięta 
dyskusja o gospodarce odpadami, 
czy także o uchwale i stawkach 
– bo ten temat nie został poruszo-
ny. Wnioskodawca stwierdził, że 
cała dyskusja na ten temat jest za-
kończona. Uchwałę procedowano 
dalej, została odczytana i przyjęta 
9 głosami za, przy 5 przeciwnych 
i 1 wstrzymującym się. 

rekLAmA

Gmina Bielawy�|�Nieruchomości�gminne

Wydzierżawić czy sprzedać?
Radni gminy Bielawy 
na sesji grudniowej 
odrzucili projekt 
uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody 
na wydzierżawienie 
gminnych gruntów na 
czas dłuższy niż 3 lata. 

Uchwała miała dotyczyć kilku-
nastu działek położonych na tere-
nie Piotrowic, Soboty, Walewic 
i Brzozowa. Chodziło o ponowne 
wydzierżawienie ich dotychczaso-
wym najemcom na okres powyżej 
3 lat, pod warunkiem, że będą pła-
cić podatek i czynsz dzierżawny. 

Sprawa mogłaby wydawać się 
formalnością, bo tak zwykle na 
naszym terenie podejmowane są 
takie decyzje. Tym razem w Biela-
wach było inaczej. Radny Krzysz-
tof Antczak przyznał, że podczas 
posiedzenia komisji przed sesją 

dowiedział się jaka jest wysokość 
czynszów za te grunty. Zastrzegł, 
że nie chodzi mu o przydomowe 
działki, które mają od 1 do 7 arów, 
bo w tym przypadku dobrze, 
że mają dzierżawców i nie zarasta-
ją. Chodzi o grunty rolne, często 
atrakcyjne, za których czynsz jest 
niższy niż dopłaty bezpośrednie. 
– Jako gmina robimy prezent 
dzierżawcom – ocenił radny. 

O przybliżenie tematu prosił 
radny Adam Krysicki. Jak zauwa-
żył, podejmując uchwałę radni 
dają wójtowi zgodę, aby wydzier-
żawił te grunty nawet na 90 lat i to 
za cenę, którą sam ustali i to bez 
przetargu. Dotychczasowy czynsz 
dzierżawny za działkę około 60-
70 arów wynosił 350 zł, ale zapy-
tał, czy ta stawka nie powinna być 
wyższa i czy warto dotychcza-
sowe umowy kontynuować bez 
przeprowadzenia przetargu. Jego 
zdaniem warto się zastanowić czy 
gminie są one w ogóle potrzebne, 
bo może lepiej byłoby je sprzedać. 

Podobną opienię, że lepiej może 
niektóre z tych nieruchomości 
sprzedać, wyraził radny Krzysztof 
Racewicz. 

Wójt Sylwester Kubiński odpo-
wiedział, że częściowo się z rad-
nymi zgadza, ale sprawę niemal 
każdej działki należałoby rozpa-
trywać indywidualnie. Są przy-
padki, że są to starsze osoby, byli 
pracownicy SKR w Bielawach, 
którzy zakupem nie są zaintere-
sowani. Są też atrakcyjne, jak np. 
60-arowa w Piotrowicach, która 
jest dobrej jakości (gleba klasy II), 
ale tam dzierżawca poniósł duże 
nakłady. Ostatecznie wójt sam za-
proponował, aby radni odrzucili 
uchwałę, aby jeszcze się nad spra-
wą przyszłości tych nieruchomo-
ści zastanowić. 

Radni spełnili prośbę wójta, po-
nieważ tylko 1 osoba głosowała 
za przyjęciem uchwały, 7 radnych 
było przeciwnych, a 7 wstrzymało 
się od głosu. Temat więc powróci. 
 mwk

MIRKa WOlSKa
-KOBIeReCKa

mirka.wolska@lowiczanin.info

Nie�chcielibyśmy�
totalnie�i�radykalnie�
wchodzić�z�tymi�
karami,�bo�obawiam�
się,�że�w�80%�
odbieranych�odpadów�
można�będzie�pewnie�
złe�segregowanie�
wykazać.�

adam Myszkowski 
PreZero
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rekLAmA

Gmina Bolimów�|�Śmieci�powstają�także�zimą

Gmina dba, by nie rosła góra śmieci
Działki rekreacyjne w Joachimowie Mogiłach zwie się także 
letniskowymi. Zasadniczo to prawda – większość właścicieli 
przebywa na nich latem, ale łaskawe, ciepłe zimy sprawiają, 
że i na Boże Narodzenie, i na Sylwestra, w niektórych 
domkach świeciło się światło. To oznacza, że pojawiają się 
też śmieci – problem w tym, że działkowcy nie mieli  
gdzie ich wyrzucić. Kontenery bowiem zniknęły z osiedla  
z początkiem listopada.

Na efekt nie trzeba było dłu-
go czekać: po świętach w miej-
scu, gdzie zwykle kontenery stały, 
pojawiły się worki ze śmieciami. 
Niektórzy działkowcy brali swo-
je odpady ze sobą do domu, nie-
mniej inni zostawiali je tam, gdzie 
zwyczajowo należało je znosić. 
Trudno się im dziwić – jednak 
ktoś, nie wiadomo kto, wywie-
sił na drzewach w „śmieciowym” 
miejscu białe kartki z obraźliwym 
dla właścicieli napisem – ten ktoś 
najwyraźniej jednak im się dziwił. 

Szczęśliwie, w Sylwestra śmie-
ci zniknęły. Także kilka dni póź-
niej ponownie dało się zauważyć, 
że ktoś uprzątnął kolejne nagro-
madzone worki. Jak się okazuje, 
„niewidzialna ręka” należała do 

gminy. – W ramach swoich zadań 
odbieramy worki, staramy się suk-
cesywnie sprzątać – mówi zastęp-
ca wójta gminy Bolimów Patryk 
Kołosowski. 

Kontenerów nie ma na ich sta-
łych miejscach (np. przy ul. Le-
śnej) dlatego, że dotychczasowa 
umowa z firmą odbierającą śmie-
ci obejmowała tylko okres do koń-
ca października – choć właści-
ciele domków i tak płacili bardzo 
dużo: w roku 2018 opłata roczna 
za wywóz śmieci wynosiła 318 zł 
od jednego siedliska. A przecież 
ogromna większość właścicieli 
korzystała z nich przez zaledwie 
kilka tygodni w roku, bytujących 
w Joachimowie od maja do paź-
dziernika było niewielu.

Teraz gmina będzie zmuszona 
rozwiązać problem jeszcze ina-
czej, bowiem nowelizacja ustawy 
wprowadziła stałą w całym kraju 
opłatę za wywóz śmieci z działek 
letniskowych w wysokości nie-
spełna 160 zł rocznie. 

Zapytany przez NŁ czy do cza-
su uregulowania sposobu odbio-
ru śmieci z działek (gmina musi 
to zrobić do września) nie było-
by dobrze ustawić choć jednego 
kontenera na odpady, by worki 
nie lądowały na ziemi, Patryk Ko-
łosowski zaprzecza. Twierdzi, że 
po nowelizacji ustawy gmina nie 
może odbierać odpadów niese-
gregowanych, a takie lądowałyby 
w kontenerze – bo doświadczenie 
uczy, że śmieci podrzucaliby tam 
także ludzie zupełnie z zewnątrz. 
– Ale odbierzemy worki – zapew-
nia wicewójt. Zaznacza też, że 
wraz z radnymi intensywnie pra-
cują nad opracowaniem systemu 
odbioru odpadów z działek, któ-
ry wprowadzą jak najszybciej. Bę-
dzie on obejmował cały rok.  wal

Kiernozia�|�spotkanie�uświetnił�występ�zPL�„kiernozianie”�

Spotkanie strażaków z gospodyniami
Noworoczne spotkanie 
druhów z Ochotniczych 
Straży Pożarnych  
oraz gospodyń udzielających 
się w Kołach Gospodyń 
Wiejskich i stowarzyszeniach 
działających na terenie 
gminy Kiernozia odbyło się  
6 stycznia, w sali bankietowej 
OSP Kiernozia.

Do tej pory w gminie Kierno-
zia, od wielu lat, odbywały się 
dwa spotkania noworoczne. Osob-
no organizowali strażacy, osob-
no KGW. Przyczyna była proza-
iczna: gmina nie dysponowała na 
tyle dużą salą, żeby pomieścić ra-
zem wszystkich z obydwóch śro-
dowisk. Do tej pory strażacy spo-
tykali się przeważnie w sali pałacu 
w Kiernozi, gospodynie zaś w sali 
bankietowej w Kiernozi lub jednej 
z wiejskich sal przy świetlicach 
lub remizach strażackich. 

Tym razem jednak odbyło się 
ono w zmodernizowanej w ubie-
głym roku i coraz częściej pełnią-
cej funkcje reprezentacyjne, sali  
na piętrze remizy w Kiernozi. 
Nie była to pierwsza gminna im-
preza w tej właśnie sali. Niedaw-
no odbyły się tam np. Złote Gody 
kilkunastu par z terenu gminy,  
a w najbliższą niedzielę, 12 stycz-
nia, odbędzie się tam gminna od-
słona 28. finału Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy (o tym co w 
programie WOŚP w Kiernozi pi-
szemy na stronie ........... ). 

W spotkaniu uczestniczyło pra-
wie 150 osób. Tyle zostało przy-
gotowanych miejsc przy stołach  
i zdecydowana większość była za-
jęta. – Wszyscy znamy się nie od 
dzisiaj, a spotkanie miało przede 
wszystkim charakter okoliczno-

ściowy – powiedziała nam Be-
ata Lewaniak, która uczestniczyła  
w nim w podwójnym charakterze. 
Była bowiem nie tylko gościem, 
ale również wystąpiła wraz z Ze-
społem Pieśni Ludowej „Kier-
nozianie”. Zespół najpierw za-
śpiewał kilka kolęd, pastorałek 
i innych piosenek biesiadnych,  
później jeszcze kilka melodii za-
grała sama kapela. 

– Na początku roku warto się 
spotkać nawet nie po to, żeby od 
razu wszystko zaplanować, ale zo-
rientować się jakie mają zamiary 
na najbliższy rok koła gospodyń 
i strażacy. Zawsze warto rozma-
wiać – uważa Beata Lewaniak. 

– Formuła się sprawdziła. Bę-
dziemy się spotykać co najmniej 
raz w roku. Taka integracja środo-
wisk jest potrzebna – powiedział 
nam po spotkaniu Mirosław Paw-
lina – sekretarz OSP w Kiernozi. 

Podczas spotkania nie brako-
wało też podziękowań za dotych-
czasową współpracę oraz życzeń 

jej kontynuowania. Okazji do in-
tegracji gospodyń ze strażakami 
w tej gminie nie brakuje. Od lat 
gospodynie współpracują ze stra-
żakami np. przy organizowaniu 
Nocy sobótkowej czy Dnia Kier-
nozkiego Dzika, a najbliższa oka-
zja do współpracy będzie podczas 
niedzielnego finału WOŚP. 

Obecnie na terenie gminy 
Kiernozia działa 8 kół gospodyń 
(Zamiary, Niedzieliska, Wola 
Stępowska, Witusza, Chruśle, 
Sokołów Kolonia, Teresew i Osi-
ny) dwa stowarzyszenia: „Zamia-
ry przyjazna wieś” oraz Stowa-
rzyszenie Rozwoju i Współpracy  
w Niedzieliskach, 9 jednostek 
straży w: Kiernozi, Osinach, So-
kołowie Kolonii, Stępowie, Witu-
szy, Zamiarach, Chruślach, Nie-
dzieliskach i Teresewie.  mak

Zapraszamy do obejrze-
nia zdjęć i fragmentu wy-
stępu ZPL „Kiernozianie” na 
stronie www.lowiczanin.info

Łowicz |�chrześcijański�Bal�młodzieżowy

Nie tylko się modlą
106 młodych ludzi 
bawiło się na trzecim 
Chrześcijańskim  
Balu Młodzieżowym,  
który w sobotę, 4 stycznia, 
miał miejsce w sali 
teatralnej parafii pw. Matki 
Bożej Nieustającej Pomocy 
na Korabce.  
Na balu bez alkoholu, 
narkotyków, ale z radością 
do życia i do Boga.

Inicjatorem i organizatorem 
wydarzenia jest ks. Jacek Zieliń-
ski, jeszcze do niedawna wikary 
w parafii pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza w Łowiczu, a obecnie wi-
kariusz w parafii św. Jadwigi Kró-
lowej w Kutnie, jednocześnie też 
diecezjalny duszpasterz młodzie-
ży.

Młodzież – przede wszystkim 
uczniowie szkół ponadpodstawo-
wych i podstawowych, ale także 
studenci, przyjechali do Łowicza 
ze Skierniewic, Rawy Mazowiec-
kiej, Kutna i Lubochni, dużą gru-

pę stanowili też łowiczanie, w tym  
z parafii Chrystusa Dobrego Paste-
rza. Większość z nich, jak powie-
dział nam ks. Paweł Olszewski, 
wikariusz z parafii pw. Niepoka-
lanego Poczęcia NMP w Rawie 
Mazowieckiej, działa w różnych 
grupach przy swoich parafiach,  
w tym ministranci, dużą część sta-
nowili młodzi, którzy brali udział 
w diecezjalnej pielgrzymce mło-
dzieży na Jasną Górę. Część brała 
udział w III Diecezjalnym Spotka-
niu Młodzieży.

Patrycja Dryńkowska z Kut-
na powiedziała nam, że po raz 
pierwszy jest na balu, przyjechała 
do Łowicza ze znajomymi z gru-
py pielgrzymkowej: – Ta zabawa 

jest dowodem na to, że chrześcija-
nin to człowiek, który nie spędza 
wyłącznie czasu na modlitwie, ale 
potrafi być radosny, potrafi się ba-
wić, tańczyć.

Bal trwał do północy, bawiono 
się przy muzyce tanecznej, w tym 
disco polo, księża, jedna z sióstr  
i młodzież. Zabawę otworzył 
zgodnie ze zwyczajem polonez, 
a wodzirejem był ks. Jacek Zie-
liński. Dla uczestników zabawy 
przygotowano też stół z zimnym  
i gorącym jadłem.

Wspólną zabawę poprzedziła 
msza święta, której przewodniczył 
bp. Wojciech Osial, on też od-
wiedził na chwilę bawiących się  
w sali.  tb

Widać, że ktoś się�zdenerwował.
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Tak było przy ul. Leśnej�przez�kilka�dni.
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Bal rozpoczął się polonezem, w�którym�udział�wzięli�wszyscy�
uczestnicy�zabawy.
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Życzenia noworoczne składali�m.in.�przewodniczący�rady�gminy�
kiernozia,�będący�też�prezesem�straży�Janusz�Wasilewski�(od�lewej),�
radny�wojewódzki�Waldemar�Wojciechowski�oraz�wójt�gminy�kiernozia�
Beata�miazek.�W�tle�zespół�„kiernozianie”.�
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Łowicz – Wola Gosławska�|�studniówka�i�LO�

Ten bal będą pamiętać całe życie
Tegoroczni maturzyści  
z I LO wybrali na miejsce 
swojej studniówki Dwór 
„Soplicowo” w Woli 
Gosławskiej. Na balu,  
jaki odbył się tam w sobotę  
4 stycznia bawili się 
uczniowie z osobami 
towarzyszącymi, a także ich 
goście – łącznie około  
240 osób.

Na parkiecie mogliśmy oglądać 
aż 4 układy poloneza w wykona-
niu każdej z klas. Młodzież – choć 
na początku nieco zestresowana 
– w polonezie wypadła dostojnie 
i pięknie. Jeśli zaś chodzi o stro-
je można było zaobserwować, że 
do łask powróciły długie sukienki, 
zwłaszcza w kolorach ponadcza-
sowej czerni i czerwieni.

– Jesteśmy zestresowani trochę, 
ale jesteśmy nastawieni na dobrą 
zabawę. I mamy nadzieję, że polo-
nez się uda – mówili nam na chwi-
lę przed jego zatańczeniem Jan 
Dałek i Aleksander Jaros, ucznio-
wie I LO. Mieli też oni nadzieję, 
że będą się bawić nie tylko przy 

disco polo, ale przy klasyce pol-
skiej muzyki i przebojach disco.

Życzenia udanej zabawy i po-
wodzenia na zbliżającej się ma-
turze życzyli młodzieży m.in. 
dyrektor liceum Dorota Dzieka-
nowska-Słoma, burmistrz Krzysz-
tof Kaliński, prezes Koła Wycho-

wanków i Wychowanek Szkół 
Średnich Ogólnokształcących 
Marzena Kozanecka-Zwierz, 
przewodniczący Rady Powiatu 
Łowickiego Marek Jędrzejczak  
i inni. 

Impreza odbyła się przy muzy-
ce DJ ze Stacji Impreza.  aa 

Łowicz�|�Orszak�trzech�króli�

Cuda, cuda 
ogłaszali
Ulicami Łowicza przeszedł 
w poniedziałek, 6 stycznia, 
Orszak Trzech Króli. 
Zapoczątkowała go 
msza święta w kościele pod 
wezwaniem Matki Bożej 
Nieustającej Pomocy  
na Korabce o godz. 10.00. 
Hasłem tegorocznego 
orszaku był fragment kolędy 
„Dzisiaj w Betlejem” 
– „Cuda, cuda ogłaszają”.

Mszę w kościele na Korabce 
odprawił biskup łowicki Andrzej 
Dziuba. Tuż po niej barwny or-
szak przeszedł ulicami Brzozową, 
Strzelecką, Seminaryjną, Blich  
i Mostową na Stary Rynek. Wzo-
rem poprzednich lat prowadzili go 
trzej mędrcy ze wschodu na ko-
niach, które zostały „wypożyczo-
ne” ze Stowarzyszenia Rehabili-
tacyjno-Edukacyjnego „Karino” 

w Otolicach, prowadzonego przez 
Katarzynę i Tomasza Stawickich. 
– Bierzemy udział w orszaku  
z naszymi końmi już chyba po raz 
piąty, jeśli dobrze pamiętam. Ko-
nie są przyzwyczajone do pracy  
z dziećmi – powiedziała nam pani 
Katarzyna. W tym roku w mędr-
ców na koniach wcielili się To-
masz Stawicki, jego brat Łukasz 
Stawicki oraz Marek Reszke. 

Łowickich orszaków było jed-
nak więcej niż 5. – Pierwsze  
z nich organizował, najpierw tylko 
na terenie naszej parafii, poprzed-
ni proboszcz ks. Wiesław Frelek. 
Później stały się one orszakami 
ogólnomiejskimi – powiedział 
nam obecny proboszcz tej parafii 
ks. Adam Domański. 

W trakcie orszaku, w czterech 
miejscach odegrane zostały krót-
kie, dosłownie kilkuminutowe 
scenki na temat Bożego Narodze-
nia i Objawienia Pańskiego, za 
każdym razem zaśpiewano też kil-

ka kolęd. Przy bramie Przedszko-
la „U Bolesi” wystąpili ucznio-
wie Trójki z Korabki, przy bramie 
głównej cmentarza katedralnego 
– uczniowie ze szkół pijarskich 
– przede wszystkim z działającej  
w szkole scholi, na ul. Mostowej – 
dzieci z parafii Świętego Ducha, a 
na Starym Rynku – dzieci z przed-
szkola „Pod Tęczą”. W krótkiej 
scence w role Świętej Rodziny 
wcielił się Adam Heince z żoną. 
Ponownie wystąpiły też dzieci ze 
scholi pijarskiej, na gitarze akom-
paniował im o. Andrzej Lisiak. 

Na uczestników orszaku na Sta-
rym Rynku czekała gorącą zupa  
i herbata. Orszakową tradycją sta-
ło się też, że zupę przygotowuje 

wcześniej grupa parafian z Korab-
ki. – Głównym smakoszem i ko-
ordynatorem przygotowywania 

zupy jest Grzegorz Gładki i to już 
nie po raz pierwszy – powiedział 
nam proboszcz Domański. 

W orszaku uczestniczyło kil-
kaset osób. Część z nich przeszła 
fragment trasy, część dołączyła 
dopiero na kolejnych „stacjach”, 
gdzie śpiewano kolędy lub do-
piero na Starym Rynku. Oczy-
wiście część dzieci była przebra-
na – zwłaszcza najmłodsi chętnie 
prezentowali się w strojach, na-
wiązujących do królewskiego cha-
rakteru święta, a zdecydowana 
większość osób miała na głowach 
papierowe korony. 

W tym roku Orszak Trzech 
Króli przeszedł ulicami 872 miej-
scowości w Polsce i 21 poza jej 
granicami. Zapraszamy do obej-
rzenia galerii zdjęć i filmów na 
stronie www.lowiczanin.info.  mak  

Tę figurę z poloneza�publiczność�nagrodziła�gromkimi�brawami.�
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Młodzież – choć na początku nieco zestresowana�–�w�polonezie�
wypadła�dostojnie�i�pięknie.�
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Od kilku już lat Trzej Królowie jadą w orszaku na�koniach�
„wypożyczonych”�ze�stowarzyszenia�„karino”.�
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Na scenie na Starym Rynku wystąpiły�dzieci�ze�scholi�pijarskiej��
i�przedszkola�Pod�tęczą.
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Dzieci i młodzież chętnie zakładała papierowe korony��
i�niosła�orszakowe�flagi.�
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Łowicz�|�studniówka�licealistów�w�pijarskiej

Bawili się w scenerii  
inspirowanej Szekspirem
Maturzyści z liceum 
pijarskiego bawili się  
w sobotę 4 stycznia 
na studniówce. 
Scenografię przygotowali 
sami uczniowie,  
którzy chcieli  
w ten sposób nawiązać  
do nieoczywistego  
klimatu Snu Nocy Letniej 
Williama Szekspira.

Dyrektor szkoły Przemysław 
Jabłoński powiedział nam, że  
z podziwem obserwował mło-
dzież, która przez kilka dni szyko-
wała wspólnie z rodzicami sceno-
grafię. Składały się nią drewniane 
skrzynki na jabłka, ułożone tak, 
aby stworzyły półki, na których 
ułożone zostały ozdobne słoiki, 
w których świeciły małe świateł-
ka, wszystko zaś oplecione zostało 
żywym bluszczem. Sufit także zo-
stał ozdobiony girlandami świateł, 
całość uzupełniały balony. 

Dyrektor w swoim przemówie-
niu nawiązał do słów przedstawi-
ciela rodziców, który porównał 
szkołę do ogrodu. –  W ogrodzie 
się przycina, a nie wycina. Mam 
nadzieję, że taką funkcję spełnili-
śmy (...). To już 13. rok, gdy pa-

trzymy na was i ja odczuwam 
wielkie wzruszenie i satysfakcję, 
że kolejne roczniki udało się do-
prowadzić do czasu studniów-
ki – mówił. W rozmowie z nami 
dodał, że obecny rocznik matu-
rzystów jest tym, który był najlep-
szy na egzaminie szóstoklasisty w 
woj. łódzkim i bardzo dobrze wy-
padł na egzaminie gimnazjalnym. 
Dlatego też, mając za sobą takie 
doświadczenie, liczy, że na egza-
minie dojrzałości uczniowie zapre-
zentują równie wysoki poziom. 

Poloneza zatańczyły 34 pary  
z trzech klas: politechniczno-eko-
nomicznej, biologiczno-chemicz-
nej i humanistycznej. tb

Trudno uwierzyć, że ci sami ludzie jeszcze kilka lat temu,�napisali�najlepiej�w�woj.�łódzkim�sprawdzian��
klas�szóstych.
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Maturzyści tańczyli na sali gimnastycznej,�stąd�też�na�parkiecie�niebieska�wykładzina,�która�miała�zadanie�
chronić�go�przed�zniszczeniem.
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Tegoroczni maturzyści szkoły Pijarskiej samodzielnie�przystroili�salę�
gimnastyczną�czerpiąc�inspirację�ze�znanej�sztuki�szekspira.
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O. Rektor Marek Barczewski tańczy walca z Sylwią Kazimierczak,�
uczennicą�klasy�iii�B�LO.
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Dyrektor szkoły pijarskiej Przemysław Jabłoński�(na�pierwszym�
planie),�za�nim�rektor�o.�marek�Barczewski.
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Rodzice, rodzeństwo, a nawet dziadkowie, wujowie i ciocie�przyszli�zobaczyć�poloneza�swoich��
wyrośniętych�pociech.
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Prowadzący studniówkę od�lewej:�Agata�multan,�maciej�urbański�i�Julia�Łukawska.
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Łowicz |�studniówka�ekonomika

Sto par na parkiecie
4 stycznia około 100 par 
najpierw stanęło, a potem 
zatańczyło poloneza na 
parkiecie Domu Weselnego 
Mediolan pod Łowiczem. 
Maturzyści z Zespołu 
Szkół Ponadpodstawowych  
nr 4 w Łowiczu robili 
duże wrażenie nie tylko  
ilością, ale też eleganckim 
strojem: dziewczyny były 
w większości w długich 
sukniach, chłopcy  
w garniturach, przeważnie 
pod muchami.

Na parkiecie zatańczyli tego-
roczni maturzyści z sześciu klas: 
dwóch liceum ogólnokształcą-
cego o profilu humanistycznym  
i matematycznym oraz czterech  
z klas techników o nachyleniu 
ekonomicznym i spedycyjnym. 
Rozmawiając przed studniówką  
z grupą dziewczyn usłyszeliśmy, 
że w ich przypadku równie stresu-
jące jest odpowiednie zatańczenie 
poloneza na parkiecie, jak mające 
nastąpić przed nim zejście w pa-
rach po schodach.

Przed rozpoczęciem otwie-
rającego studniówkę tańca głos 
zabrała m.in. dyrektor szkoły 
Małgorzata Zielińska, która po-
równała pozostałe do matury 100 
dni do ostatniego wysiłku hima-
laistów przed zdobyciem szczytu. 
– Im bliżej szczytu, tym wysiłek 
wkładany w jego osiągnięcie jest 
większy – mówiła – i sądzę, że 
pozostały czas spędzicie przygoto-

wując się do tego egzaminu, który 
pamięta się najbardziej i najdłużej.

Dobrej zabawy, odpowiednio 
wykorzystanych pozostałych 100 
dni do egzaminu dojrzałości i po-
wodzenia na maturze życzyli mło-

dzieży także wicestarosta Piotr 
Malczyk, przewodniczący Rady 
Powiatu Łowickiego Waldemar 
Krajewski oraz przewodniczący 
Rady Miejskiej w Łowiczu Hen-
ryk Zasępa.  tb

Uczniowie klasy IIIa LO w ZSP nr 4 w�czasie�poloneza.
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Jak widać chłopcy z Ekonomika zdecydowali�się�na�garnitury�i�muchy�pod�szyją.
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Polonez maturzystów z kl. IIIb.
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Uczniom przed polonezem życzono udanej zabawy i powodzenia na egzaminach. �
Na�fotografii�klasa�iiib.
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Polonez klasy IIIa.
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„Mediolan” oprócz rozległego parkietu zaoferował�maturzystom�z�ekonomika�także�suto�zastawione�stoły.
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Ks. kan. Eugeniusz Klonowski (1950–2019)
Urodził się 15 marca 1950 roku 

w Wyszynach Kościelnych, nie-
całe 10 km od Mławy. W Mławie 
ukończył Liceum Ogólnokształ-
cące. Wkrótce po maturze wstą-
pił do Wyższego Seminarium 
Duchownego w Płocku. Święce-
nia kapłańskie przyjął 16 czerwca 
1974 roku w Płocku. 

Był wikariuszem kolejno w pa-
rafi ach: Gójsk, Gostynin, Słubice, 
Żałe, Niedzbórz oraz w parafi i św. 
Bartłomieja w Płocku (parafi a far-
na). Przełomowym w jego życiu 
był rok 1983. Wtedy to bp płoc-
ki Bogdan Sikorski ustanowił go 
pierwszym proboszczem zupeł-
nie nowej parafi i pod wezwaniem 
św. Kazimierza w Lucieniu, która 
istniała wówczas tylko „na papie-
rze”. Musiał tworzyć ją od pod-
staw – nie było kościoła, cmenta-
rza, plebanii, jedynie kaplica św. 
Józefa Robotnika we wsi Białe. 
Na początku msze były odpra-
wiane na placu strażackim je-
dynie pod prowizorycznym za-
daszeniem, później, przez lata, 
w zaadaptowanym na kaplicę bu-
dynku gospodarczym po daw-
nym folwarku. Sam ks. Eugeniusz 
mieszkał najpierw po domach 
u parafi an, a potem w krytej strze-
chą chacie, bez wody i kanalizacji.

Budowę kościoła pw. Matki 
Bożej Różańcowej, charaktery-
stycznego i nowoczesnego w ar-
chitekturze, rozpoczęto w 1989 
roku, fundamenty w 1990 r., 
więźba dachowa zakładana była 
w 1992 r., a całość ukończono do-
piero w 1998 r.

W 1998 roku został kanoni-
kiem honorowym Kapituły Kole-
giackiej Pułtuskiej. Sprawował też 
funkcję kapelana szpitala w Go-

rzewie, działającym na terenie pa-
rafi i. Do czasu przejścia na emery-
turę przez lata sprawował funkcję 
powiatowego kapelana ochotni-
czych straży pożarnych w powie-
cie gostynińskim. Wprawdzie od 
2009 roku kapelanem należące-
go do diecezji łowickiej dekana-
tu Sanniki jest ks. Zbigniew Cie-
chomski z parafi i w Pacynie i to 
on sprawuje opiekę duchową nad 
strażakami z gmin Sanniki i Pacy-
na, ale również ks. Klonowski nie 
był dla strażaków z tej części po-
wiatu, zwłaszcza tych starszych, 
osobą obcą. Spotykali się z nim 
na zawodach strażackich, jubi-
leuszach i innych wydarzeniach 
okolicznościowych w randze po-
wiatowej. Zawsze był na sprawy 
strażackie otwarty, można powie-
dzieć, że „na każde zawołanie”.

– Najczęściej spotykaliśmy się 
podczas różnych wydarzeń stra-
żackich – mówi o ks. Klonowskim 
Maria Wróblewska, wicestarosta 
powiatu gostynińskiego, miesz-
kanka Sannik. – Był to bardzo 
pogodny, ciepły człowiek, całym 
sercem oddany służbie jaką pełnił. 
Kiedy rozmawiało się z nim na te-
maty związane ze strażą, widać 
było, że przeżywa je naprawdę.

Ksiądz Klonowski był jednym 
z niewielu w swoim pokoleniu ka-
płanów, którzy interesowali się no-
winkami technicznymi, z który-
mi pozostawał na bieżąco. Często 
wykorzystywał jako pomoc, na-
grania video, później komputery, 
internet. Miał prywatne konto na 
Facebooku, na którym zamiesz-
czał na przykład linki do wykła-
dów ewangelizacyjnych, wiado-
mości z lokalnego środowiska czy 
religijnych piosenek na YouTube. 

W 2015 roku ks. Klonowski, 
w wieku 65 lat, przeszedł na eme-
ryturę. Na pożegnalnej mszy świę-
tej 31 sierpnia zbudowany przez 
niego kościół zapełnił się po brze-
gi. Było to pożegnanie z funkcją 
proboszcza, ale nie z Lucieniem, 
pozostał bowiem w swojej para-
fi i. Nadal aktywnie w niej działał, 
prowadząc na przykład dwa razy 
w tygodniu katechezy w Szkole 
Podstawowej w Lucieniu. 16 li-
stopada 2018 roku podczas takiej 
lekcji zasłabł, stracił przytomność 
i został przewieziony do szpitala. 
Okazało się, że był to zawał serca. 

Zmarł 8 czerwca tego roku 
w Płockim Hospicjum pw. św. 
Urszuli Ledóchowskiej, do któ-
rego został przeniesiony w stanie 
śpiączki ze szpitala. Przeżył 69 lat, 
z czego 45 w kapłaństwie. Został 
pochowany w Lucieniu 15 czerw-
ca, dosłownie w przeddzień 45. 
rocznicy święceń.

W uroczystości pogrzebowej 
wzięło około 60 księży, a także 
delegacje władze samorządowych 
i gminnych oraz straży pożarnych 
– PSP w Gostyninie i działających 
w powiecie jednostek OSP. Mszy 
pogrzebowej przewodniczył bp 
Mirosław Milewski.  tm

WSPOMNIENIa |�POzOstANĄ�W�NAszeJ�PAmięci

ceniony�przez�wiernych�
duchowny.�Pochodził�
z�mławy,�po�liceum�wstąpił�
do�płockiego�seminarium,�
a�w�1974�roku�przyjął�
święcenia�kapłańskie.�
Jednym�z�wielu�elementów�
jego�pracy�duszpasterskiej�
było�sprawowanie�funkcji�
kapelana�Ochotniczej�
straży�Pożarnej�w�powiecie�
gostynińskim,�skąd�znany�
był�także�w�sannikach.�
Najbardziej�zostanie�
zapamiętany�w�parafi�i�
św.�kazimierza�w�Lucieniu,�
którą�tworzył�praktycznie�
od�podstaw.

   Ks. kan. Eugeniusz 
Klonowski (1950–2019)

ODESZLI OD NaS�|�26.12.2019�–�3.01.2020

�26 grudnia:�
teodora�Wiercioch,�l.80;�Jadwiga�
makarewicz,�l.91.

�27 grudnia:�
marek�karczewski,�l.69

�29 grudnia:�
henryk�Więcławski,�l.80;�
henryka�Białecka,�l.83;�ryszard�
Budzyński,�l.71;

Anna�Wenerska,�l.86;
�30 grudnia: henryk�caboń,�l.82.
�31 grudnia:�

mirosława�sokół,�l.73;�Wojciech�
Woźniak,�l.64.

�1 stycznia: sabina�
klimkiewicz,�l.78.

�3 stycznia: 
Leszek�skwira,�l.90.

rekLAmA

ksiądz�klonowski�
był�jednym�
z�niewielu�w�swoim�
pokoleniu�kapłanów,�
którzy�interesowali�
się�nowinkami�
technicznymi.�
miał�prywatne�konto�
na�facebooku,�
na�którym�zamieszczał�
na�przykład�linki�
do�wykładów�
ewangelizacyjnych.

Łowicz |�Przed�maturą

Polonez na Startym Rynku
Niektórzy już są 
po swoich studniówkach, 
niektórzy jeszcze przed, 
ale 8 stycznia, maturzyści ze 
szkół powiatu łowickiego, 
wspólnie odtańczyli 
poloneza. Uroczysty taniec 
jak co roku zaprezentowany 
został na Starym Rynku 
w Łowiczu.

Tańczący, a także grono chcą-
cych ich podziwiać, spotkali się 
na Starym Rynku w południe. Po 
wysłuchaniu dźwięków hejnału, 
głos zabrał zastępca starosty ło-
wickiego Piotr Malczyk. Wygłosił 
on krótkie, okolicznościowe prze-

mówienie zakończone zwrotem, 
na który wszyscy czekali: „Polo-
neza czas zacząć!”.

Oprócz uczniów szkół z Łowi-
cza i Zduńskiej Dąbrowy, do po-
loneza przystąpili także przedsta-
wiciele władz powiatu łowickiego 
i Łowicza, działających na tym 
terenie służb mundurowych, dy-
rektorzy jednostek organizacyj-
nych, w tym szkół, nauczyciele. 
Młodzież w pierwszych parach 
poloneza prezentowała się w ko-
stiumach: strojach ludowych, szla-
checkich bądź mundurach.

O tej samej godzinie poloneza 
tańczyli również maturzyści z po-
wiatów zaprzyjaźnionych z łowic-
kim: kartuskiego, świdnickiego 
i tatrzańskiego.      tm
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RZUT OKIEM�|�mAŁe�zduNY�z�kOderkAmi�

Działający od niedawna przy Bibliotece Publicznej i Domu Kultury 
w Zdunach Zespół Pieśni i Tańca „Małe Zduny”�wystąpił�wspólnie�
z�łowickimi�„koderkami”�w�kościele�pw.�Św.�Jakuba�Apostoła�podczas�
mszy�świętej�w�poniedziałek,�6�stycznia.�Był�to�trzeci�występ�„małych�
zdun”.�Po�raz�pierwszy�wystąpili�na�gminnej�choince,�później�na�
spotkaniu�wigilijnym�w�zdunach�i�teraz�w�kościele.�-�dzieci�zintegrowały�
się�śpiewając�wspólnie�kolędy.�Pójdźmy�ich�śladem�w�nowym,�2020�roku�
-�mówi�dyrektor�BPidk�ewa�smerecka.�opr. mak

Wszystkie pary miały wdzięk i elegancję,�a�te�na�czele�poloneza�
dodatkowo�zachwycały�strojem.�
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WITaMy WŚRóD NaS |�W�OstAtNich�dNiAch�urOdziLi�się
W�tej�rubryce�zamieszczamy�fotografie�noworodków,�które�w�dniach�poprzedzających�wydanie�tego�numeru�tygodnika�
urodziły�się�w�szpitalach�w�Łowiczu�i�w�głownie,�wraz�z�datą�i�godziną�tej�szczęśliwej�dla�rodziców�chwili.�dziękujemy�
rodzicom,�którzy�zgodzili�się�na�publikację�i�życzymy�dużo�radości�z�powiększenia�rodziny.�każde�nowo�narodzone�dziecko�
witamy�serdecznie�w�naszej�lokalnej�społeczności.�A�jeśli�Wasze�dziecko�urodziło�się�w�tych�dniach�w�jakimś�innym�szpitalu�
–�prosimy,�przyślijcie�nam�fotografię�i�dane�(redakcja@lowiczanin.info)�–�także�z�przyjemnością�je�zamieścimy. Redakcja

Łowicz |�całodobowe�adoracje�na�korabce

Spotkania w ciszy nocy
Była godzina 3 w nocy, 
piątek 3 stycznia.  
W kościele były przez 
moment cztery osoby. 
Zwykle w środku nocy 
jest jedna, bywają dwie. 
I tak od roku.

W zabieganiu dnia codzienne-
go nie jest łatwo znaleźć czas na 
dłuższą chwilę modlitwy. W po-
toku zdarzeń, obowiązków, zle-
ceń, zaległości, w gorączce zała-
twiania, nadrabiania, kupowania 
– Ten, który jest źródłem życia, 
dawcą wszelkiego sensu i uko-
jeniem, Ten, który „stoi u drzwi 
i kołacze”, by Mu otworzyć, jest 
dziesiątym w kolejności „do zała-
twienia”. Może czasem nie mamy 
w „tej sprawie” komfortu, mamy 
wyrzuty sumienia: że nie tak po-
winno być. Czujemy, że to, co 
istotne w życiu, przechodzi jakoś 
obok.

Czasem najlepsze jest rozwią-
zanie radykalne. Codzienny czas 
na modlitwę – jak najbardziej, 

jest podstawą, ale jeśli jest krótki, 
wyrywany z tego natłoku spraw, 
jeśli czasem o nim zapominamy 

– jego potężnym sojusznikiem 
może być odrębny, specjalny, de-
dykowany – nazywajcie jak chce-

cie – czas dla Boga. W Łowiczu 
jest taka propozycja. Od począt-
ku ubiegłego roku raz w miesią-
cu, a od kilkunastu tygodni raz 
na tydzień, zawsze od czwart-
ku wieczora do piątku wieczora,  
w kościele p.w. Matki Bożej Nie-
ustającej Pomocy na Korabce  
w Łowiczu proboszcz, ks. Adam 
Domański, zaprasza wiernych  
na całodobowe adoracje Naj-
świętszego Sakramentu. Całodo-
bowe – w nocy też.

Najwięcej ludzi przychodzi  
w ciągu dnia, to prawda. Bywa, 
że w kościele modli się kilka osób 
jednocześnie. Ale w nocy też za-
wsze ktoś trwa na modlitwie, 
przez minione miesiące raz tylko 
zdarzyło się, że proboszcz odwo-
łał adorację, bo nikt na daną go-
dzinę się nie wpisał – a listy, na 
których można pod daną godziną 
wpisać swoje imię jako chętnego 
na adorację, są wyłożone w ko-
ściele, zaraz przy wejściu. Zapeł-
niają się najczęściej w niedzielę.

I właśnie noc może być dla za-
bieganych, przemęczonych, ze-
stresowanych – błogosławionym 
czasem. Trzeba się zerwać na 
godzinę, którą się zadeklarowa-
ło, przemóc słabość, wyjść, prze-
mierzyć puste ulice, dotrzeć na 

miejsce – ale nagrodą jest czas 
na to, co najważniejsze. W ci-
szy – modlitwy nikt nie prowadzi  
– przed Tym, który czekał aż 
przyjdziesz. 

Można przychodzić z wła-
snymi prośbami, przynosić Mu 
swoje troski, nie ukrywać zwąt-
pień i obaw. Ale przychodzić też  
z wdzięcznością za życie i rado-
ści, jakie przynosi. Można dzię-
kować za Jego miłość, za krzyż. 

Można mówić i słuchać, otwo-
rzyć aplikację z czytaniami dnia  
w komórce, można otworzyć Pi-
smo św., można w ciszy modlić 
się na różańcu, można wreszcie po 
prostu trwać przed Nim w uwiel-
bieniu i zachwycie nad tajemnicą 
życia. Uznać, kim się naprawdę 
jest przez Jego obliczem.

To dobry czas. Ks. Domański 
zaprasza każdego, nie tylko z Ko-
rabki. 

Jezus, widząc w świątyni, jak 
uboga wdowa wrzuciła do skar-
bony swój ostatni grosz, ją po-
kazał jako wzór oddania Bogu 
wszystkiego. Dla wielu z nas, 
którym brakuje przede wszyst-
kim czasu, może ofiarowanie go-
dziny na adorację będzie takim 
właśnie wrzuceniem ostatniego 
grosza?  wal

Noc. Pan�jest�blisko.
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alicja Ratajewska,��
ur.�28.12.2019�r.,�godz.�9.30,��
dł.�57�cm,�waga�3.800�g,��
córka�Aleksandry�i�Łukasza,��
zam.�Łowicz.

Hanna Łojszczyk,��
ur.�2.01.2020�r.,�godz.�12.00,��
dł.�52�cm,�waga�2.800�g,��
córka�dominiki�i�kamila,��
zam.�Żyrardów.

Jan Brzózka,��
ur.�2.01.2020�r.,�godz.�8.24,��
dł.�55�cm,�waga�3.720�g,��
syn�Joanny�i�mariusza,��
zam.�kamień.

Religijne |�Potęga�Biblii�–�część�1�

Biblia – Księga nad księgami
Biblia to bez wątpienia najbardziej znana księga na świecie, 
nie tylko w wymiarze religijnym, ale także kulturowym. 
Księga, którą wielokrotnie zaczyna się czytać, ale dojść  
w lekturze do jej końca jest bardzo trudno i udaje się to 
jedynie wytrwałym czytelnikom. Proponowany cykl mini-
artykułów na łamach „Nowego Łowiczanina” jest próbą 
przybliżenia Biblii, jak i zachętą do jej systematycznej lektury.

Kilka lat temu odbył się kon-
gres zatytułowany „Biblia kodem 
kulturowym Europy”. Jego celem 
było ukazanie doniosłej roli Bi-
blii, jaką odegrała i nadal odgrywa 
nie tylko w wymiarze religijnym, 
ale także kulturowym. Rzeczywi-
ście, ta Księga wpłynęła na wie-
le obszarów ludzkiej aktywności,  
z czego nie zawsze zdajemy sobie 
sprawę. Rozpoczynając wędrów-
kę, która ma pomóc lepiej poznać 
Biblię, warto najpierw przedsta-
wić ten aspekt.

Zdecydowana większość wy-
darzeń opisanych w Starym czy 
Nowym Testamencie znalazła 
odbicie w każdej gałęzi sztu-
ki. Znane muzea i galerie sztuki 
kryją w sobie bardzo dużo dzieł, 
które mają rodowód biblijny. Nie 
będzie żadną przesadą stwierdze-
nie, że w wielu z nich przewa-
żają właśnie te oparte na Biblii 

albo przynajmniej zwracają naj-
większą uwagę. Spójrzmy przy-
kładowo na Muzea Watykańskie. 
Po pokonaniu wielu sal turyści 
zatrzymują się najdłużej w Ka-
plicy Sykstyńskiej, gdzie freski 
przedstawiają stworzenie świata 
i Sąd Ostateczny, a więc począ-
tek i koniec tego, o czym mówi 
Biblia. Michał Anioł przedstawił 
ponadto ile doniosłe wydarzenia: 
stworzenie Adama, grzech pier-
worodny, wygnanie z Raju, po-
top, a także wielkich proroków 
(Izajasz, Jeremiasz, Ezechiel). 
Galeria Borghese, inne miejsce  
w Rzymie, gromadzi turystów 
przy rzeźbie Berniniego przed-
stawiającej Dawida strzelającego 
z procy w stronę Goliata. Rozsia-
ne po cały świecie obrazy Cara-
vaggia, Guercina czy Rubensa 
są pięknymi ilustracjami do kart 
Starego i Nowego Testamentu. 

Dawne katedry do dziś są ozdo-
bione witrażami, które pełniły 
funkcję „Biblii ubogich”.

Biblia stała się inspiracją nie 
tylko dla malarzy i rzeźbiarzy. 
Jest ona obecna także w litera-
turze, muzyce czy kinemato-
grafii. Przypomnijmy sobie jak 
ważną rolę w „Zbrodni i karze” 
odgrywa scena, kiedy Sonia czy-
ta Raskolnikowi opowiadanie 
o wskrzeszeniu Łazarza. Wie-
le motywów biblijnych znajduje 
się w twórczości Goethego, Man-
na, Herberta czy Kołakowskiego. 
Bach pisał utwory do męki Chry-
stusa, a Kieślowski przedstawił 
współczesną wizję Dekalogu. 

Biblia weszła również na sta-
łe do naszego języka. Powiedze-
nia: „jabłko Adama”, „pchać się 
na chama”, „Sodoma i Gomo-
ra”, „manna z nieba”, „nic no-
wego pod słońcem” albo „rzeź 
niewiniątek”, „miłosierny Sama-
rytanin”, „wdowi grosz”, „umyć 
ręce”, „od Annasza do Kajfasza” 
czy też „Armagedon” mają rodo-
wód biblijny.

Biblia jest więc naprawdę 
Księgą nad księgami i kodem 
kulturowym Europy.

Ks. Mariusz Szmajdziński

Łowicz�|�Promocja�nowej�publikacji

W zwięzłej formie  
przez wieki dziejów miasta

„Łowicz inside and outside” 
to tytuł nowej książki Zdzisława 
Kryściaka, poświęconej Łowiczo-
wi na przestrzeni wieków. Spo-
tkanie promocyjne tej publikacji 
planowane jest już w czwartek,  
9 stycznia, o godzinie 17 w Łowic-
kim Ośrodku Kultury.

Książka ta w zwartej, skróto-
wej formie – bo liczy 144 strony – 
prezentuje dzieje Łowicza od cza-
sów średniowiecznych, poprzez 
złoty wiek, potop szwedzki, zabo-
ry, wojny światowe, po współcze-
sność. Są też rozdziały poświę-
cone najważniejszym zabytkom 
Łowicza oraz powiatu łowic-
kiego, a także honorowym oby-
watelom miasta. Opracowanie  

ma charakter popularno-nauko-
wy. Materiał jest bogato ilustro-
wany w różnego rodzaju materiał 
ikonograficzny, wśród fotogra-
fii są też unikaty, nigdy wcze-
śniej nie publikowane. Pomo-
cą w opracowaniu publikacji  
służyły Marzena Kozanecka-
-Zwierz, Agnieszka Pawłowska-
-Kalinowska i Agnieszka Wal-
czak-Caban.

Publikacja została wydana 
przez Urząd Miejski w Łowiczu, 
od którego wyszła inicjatywa spo-
rządzenia książki prezentującej 
przekrój dziejów miasta. Przy wy-
daniu urząd współpracował z war-
szawskim wydawnictwem Euro 
Pilot.  tm

Łowicz 
Matysek w Muzeum

Po 10 latach, znów będzie moż-
na oglądać w Łowiczu malarstwo 
Zbigniewa Matyska. Wystawa 
prac pochodzącego ze Skiernie-
wic malarza zostanie otwarta 11 
stycznia w Muzeum, będzie ją 
można oglądać do 8 marca. Zbi-
gniew Matysek z wykształcenia 
jest ekonomistą i matematykiem, 
obecnie emerytowanym nauczy-
cielem. Od dzieciństwa jego pasją 
była sztuka i malarstwo, przez lata 
uczył się jej samodzielnie kopiując 
dzieła wielkich mistrzów, później 
kształcił się na warsztatach Wło-
dzimierza Warulika. W 2015 roku 
ukończył studia podyplomowe na 
ASP w Łodzi. Maluje nastrojowe 
pejzaże, architekturę, martwą na-
turę, kwiaty, człowieka w ruchu  
i portrety, używając różnych tech-
nik malarskich.  tm

Ludzie�|�100-latka�z�Łowicza

Do Łowicza wysiedlili ją Niemcy,  
tu poznała męża i zamieszkała
Pani Kazimiera 
Wielemborek mieszkająca 
przy ulicy Katarzynów 
jest jedną z najstarszych 
mieszkanek Łowicza.  
W zeszły piątek skończyła 
100 lat.

Pani Kazimiera przyszła na 
świat 3 stycznia 1920 roku w Pod-
dębicach i tam też dorastała. No-
siła panieńskie nazwisko Łago-
dzińska, a w Poddębicach jest ono 
podobnie popularne, jak w Ło-
wiczu Wielemborek. Męża, Jana 
Wielemborka, poznała właśnie  
w Łowiczu, dokąd wraz z rodziną 
została wysiedlona w 1940 roku 
(w listopadzie 1939 roku Poddę-
bice zostały wcielone do Rzeszy). 

Państwo Wielemborkowie 
pobrali się w kościele Święte-
go Ducha w 1942 roku. Żyli ra-
zem do jego śmierci w 1989 roku. 
Pani Kazimiera urodziła sześcio-
ro dzieci. Ma 7 wnucząt, 6 pra-
wnucząt, a nawet praprawnuczkę. 
Przez całe życie zajmowała się do-
mem i wychowaniem dzieci, nie 

pracowała zawodowo. Choć od 
mniej więcej dwóch lat ma proble-
my ze wzrokiem, to i tak można 
podziwiać jej kondycję w wieku 
100 lat. Tym bardziej, że w 2012 
roku poważnie ucierpiała po po-
trąceniu przez samochód. Około 
rok po tym wypadku znów zaczę-
ła samodzielnie chodzić. 

W dniu setnych urodzin wizy-
tę złożyły jej delegacje Urzędu 
Miejskiego z burmistrzem na cze-

le, USC, ZUS, a także przedstawi-
ciele mediów. Było to o godzinie 
11, a również o tej godzinie, tyle że 
100 lat wcześniej, jubilatka przy-
szła na świat. Pani Kazimiera wy-
słuchała życzeń i gratulacji, także 
z listu od premiera RP Mateusza 
Morawieckiego. Sama zdmuch-
nęła trzy świeczki z tortu, wypiła 
też symboliczny łyk szampana za 
zdrowie swoje i bliskich oraz go-
ści.  tm

„Trochę mi już lat przybyło...”�–�z�uśmiechem�stwierdziła�dostojna�jubilatka.�
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Łowicz�|�W�bożonarodzeniowym�nastroju

„Moje ksinzackie Wilije”
19 stycznia o godz. 15.30  
w sali barokowej Muzeum 
w Łowiczu rozpocznie się 
koncert zatytułowany  
„Moje ksinzackie Wilije”.  
Choć kilka osób  
nazwało go benefisem 
Joanny Bolimowskiej,  
ona sama broni się,  
żeby to przedsięwzięcie  
tak nazywać.

Faktycznie jednak pani Joanna 
ma swój wkład w powstanie kon-
certu. To właśnie jej wiersze o te-
matyce bożonarodzeniowej stały 
się inspiracją do powstania muzy-

ki, której autorami są Jerzy Filipo-
wicz (organista w łowickiej kate-
drze) oraz ks. Wiesław Kądziela 
(współpracujący od lat z bp. Józe-
fem Zawitkowskim, autor muzyki 
do bardzo znanego hymnu „Panie 
dobry jak chleb”). 

Joanna Bolimowska powie-
działa nam, że jej wiersze powsta-
ły już wcześniej. Pisząc je chcia-
ła z nostalgią powspominać czasy, 
gdy Boże Narodzenie przeżywane 
była faktycznie jak Boże Narodze-
nie. Nie było pośpiechu, a przy-
gotowania miały zupełnie inny 
wymiar niż obecnie, bo były po-
ważne, z nastawieniem na przeży-
wanie religijne.

W czasach jej dzieciństwa, któ-
re przypadło na ciężkie czasy po-
wojenne, nie było prezentów pod 
choinką, ani 12 dań na wigilijnym 
stole – a o tylu mówi się teraz jako 
polskiej tradycji. Pasterka była za 
to wielkim przeżyciem i prawdzi-
wa była radość z tego, że idąc do 
kościoła na Pasterkę, czasem kilka 
kilometrów w śniegu i mrozie, nie 
czuło się głodu. – Nie było telewi-
zji ani internetu i my nie wiedzie-
liśmy, gdzie jest Betlejem – mówi 
Joanna Bolimowska. – Dla mnie 
Betlejem było w moim drewnia-
nym kościołku. Jak usłyszałam 
jako dziecko słowa kolędy, w któ-
rej Jezus „nie ma poduszeczki”  

– to swoją zaniosłam Jezusowi do 
szopki, bo jako dziecko tak to ro-
zumiałam...

W koncercie, który poprowadzi 
Joanna Bolimowska, wystąpią: 
Łowicka Orkiestra Kameralna 
oraz Zespół Śpiewaczy Ksinzoki. 
Jako soliści towarzyszyć im będą: 
Małgorzata Kustosik – mezzoso-
pran, Weronika Mońka – skrzyp-
ce, Dymitr Kościuszko – trąbka  
i Malwina Ciesielska – śpiew.

W ich wykonaniu usłyszymy 
kolędy, pastorałki i wspomnia-
ne wiersze Joanny Bolimowskiej,  
w muzycznej oprawie: „Ko-
łysanka”, „Pomaluśku” oraz  
„... do Burka”.  mwk

RZUT OKIEM |�Wieczór�PrOzAtOrskO-POetYcki�W�PBP

17 grudnia w ramach w PBP 
w Łowiczu�zorganizowane�
zostało�spotkanie�prozatorsko-
poetyckie,�w�którym�udział�wzięli�
czterej�miejscowi�twórcy.�Joanna�
Bolimowska�wspominała�początki�
swojej�twórczości�oraz�recytowała�
wiersze�pisane�gwarą.�zdzisław�
kryściak�przybliżył�słuchaczom�
tematykę�swoich�publikacji:�
przewodników�turystycznych,�
opracowań�historycznych��
i�biografii�znanych�łowiczan.��
O�książce�,,�Łowickie�nekropolie”�
opowiadał�Jacek�rybus.�swoje�
wiersze�prezentował�też�dawid�
domański,�debiutant,�który�ma��
za�sobą�pierwsze�sukcesy.�
spotkanie�zostało�wpisane��
w�działalność�dyskusyjnego�
klubu�książki.�opr. mwk fO
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Zespół Koderki wystąpił�w�sali�barokowej�łowickiego�muzeum��
w�świątecznym�repertuarze.
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Łowicz – Zduny |�Świąteczne�kolędowanie

Nie tylko na łowicką nutę
W ostatni weekend Dziecięco-

-Młodzieżowy Zespół Ludowy 
„Koderki” wystąpił dwukrotnie 
w repertuarze kolęd i pastorałek. 
Najpierw 5 stycznia w sali baroko-
wej łowickiego muzeum, a dzień 
później 6 stycznia w kościele pw. 
św. Jakuba Apostoła w Zdunach, 
wspólnie z Zespołem Pieśni i Tań-
ca „Małe Zduny”.

Do występu w Łowiczu Ko-
derki włączyły, oprócz kolęd  
i pastorałek z tekstami staropol-
skimi i tradycyjną muzyką, tak-
że utwory góralskie, które swoim 
rodowodem sięgają nawet XIV w. 
Publiczność, która szczelnie wy-
pełniła salę barokową i hol, usły-
szała „Zornicka” i „Wśród Nocy 
Cichej”, ta ostatnia zaśpiewana 
została na bis, po gromkich okla-
skach słuchaczy. Utwory te znala-
zły się w repertuarze dzięki Ewie 
Smereckiej odpowiedzialnej za 
przygotowanie wokalne zespo-
łu. Jak nam powiedziała, spotka-
ła się ona z nimi na przeglądach  
i festiwalach kolęd i tak ją urzekły, 
że postanowiła wprowadzić je do 
tegorocznego repertuaru zespołu, 
który oprócz łowickiego, ma tak-

że program z muzyką górali Be-
skidu Śląskiego.

Koderki wystąpiły w sali ba-
rokowej w 38-osobowym skła-
dzie (zespół liczy ok. 60 osób). 
Towarzyszyła mu kapela w skła-
dzie skrzypce – Weronika Moń-
ka, akordeon – Szymon Mońka, 
skrzypce – Emila Pacek, klarnet  
– Michał Czapnik, kontrabas  
– Maciek Czapnik, bębenek – Je-
remi Kowalski. Rodzeństwo We-
roniki i Szymona Mońka od-
powiedzialne było za ponowne 
opracowanie tradycyjnych kolęd  
i pastorałek na łowicką nutę. 

Koderki i Małe Zduny śpiewa-
ły w kościele w Zdunach najpierw 
w czasie mszy świętej, a potem, 
po jej zakończeniu, dały wspól-
ny koncert kolęd. Publiczność tu 
także dopisała. Oba zespoły za-
śpiewały kolędy i pastorałki, za-
równo te znane, jak i mniej popu-
larne, wszystkie na łowicką nutę, 
choć i tu Koderki zaśpiewały po 
góralsku. 

Koderki będzie można usłyszeć  
po raz kolejny już w niedzielę 12 
stycznia o godz. 10.00 w kościele 
św. Wojciecha w Kompinie.  tb
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ŁOK�|�Och!�film�festiwal�ruszy�1�lutego

Luty będzie należał do kina
Wielkimi krokami zbliża się kolejny 
OCH! Film Festiwal, którego każda edycja 
jest wielkim świętem każdego kinomana. 
Od 1 do 22 lutego będziemy mogli przebierać 
w bogatej ofercie fi lmów (w tym pokazów 
premierowych i przedpremierowych), 
koncertów i spotkań. 

Ci, którzy znają OCH! Film 
Festiwal, wiedzą, że poza bogatą 
ofertą fi lmową ma on zawsze do 
zaoferowanie ciekawe propozycje 
muzyczne. 

Tegoroczny festiwal rozpocznie 
się nastrojowo i poetycko. Zosta-
nie zainagurowany 1 lutego kon-
certem Błażeja Króla, występują-
cego pod pseudonimem „Król”, 
który jest jedną z ciekawszych po-
staci polskiej sceny alternatywnej 
ostatnich lat. Samodzielnie kom-
ponuje i śpiewa napisane przez 
siebie piosenki, a jego twórczość 
nawiązuje do nurtu piosenki po-
etyckiej. „Król” jest nominowany 
do „Paszportów Polityki” za 2019 
rok. – Bardzo się cieszymy, że ar-
tysta został zabukowany przez nas 
już we wrześniu, przed „wybu-
chem” przebojów na Liście Trójki 
– cieszą się organizatorzy. 

15 lutego na scenę kina Fe-
nix powróci Marek Dyjak, tym 
razem z najnowszym albumem 
„Piękny Instalator”. To tytuł pio-
senki do tekstu Jana Kondraka, 
którą Marek Dyjak w 1995 roku 
wyśpiewał jedną z nagród Stu-
denckiego Festiwalu Piosenki 
w Krakowie. Jak sam mówi: „Pio-
senka oczywiście została lekko 
zmodyfi kowana, wcześniej była 
strasznie agresywna i wulgarna, 

co dało mi nagrodę, ale dziś nikt 
by jej nie chciał puścić w radiu, 
dlatego na potrzeby tego albumu 
została troszeczkę zmiękczona”. 

Program festiwalu z pewnością 
przypadnie do gustu fanom jaz-
zu, którzy znajdą w nim aż dwie 
propozycje koncertów. 7 lutego 
na festiwalowej scenie zagości 
duet „Skalpel” z projektem Mu-
sic For S, na który składają się 
electro-akustyczne impresje inspi-
rowane muzyką Tomasza Stańki 
– wybitnego trębacza jazzowego, 
który zmarł w 2018 roku. 

Gratką może okazać się tak-
że koncert zamknięcia. 21 lutego 
zagra dla nas zespół „Cykada”, 
który okazał się sensacją londyń-
skiej sceny jazzowej. Formację 
tworzy sześciu doświadczonych 
muzyków, działających już wcze-
śniej na scenie w wielorakich od-
słonach. Trzonem zespołu jest ba-
sista Jamie Benzies, bębniarz Tim 
„Chiminyo” Doyle oraz odpowia-
dający za instrumenty klawiszo-
we Tilé Gichigim-Lipere, który 
odpowiada także za modyfi kację 
dźwięków poszczególnych instru-
mentów. 

Prolog do festiwalu 
21. edycję wyjątkowo poprze-

dzą pokazy z cyklu „Sygnowa-
no OCH! Film Festiwal”, który 
ma być prologiem do festiwalu. 
W sali studyjnej zostaną zapre-
zentowane dwa fi lmy dokumen-
talne, które nie zmieściły się do 
ramówki, ale z pewnością warto 

je obejrzeć. Pasjonatów pszcze-
larstwa z pewnością zaciekawi 
macedoński fi lm „Kraina mio-
du” (2019, reż. Tamara Kote-
vska, Ljubomir Stefanov), któ-
ry kino zagra w tym pasmie od 
10 do 16 stycznia. A jeśli komuś 
z nas wydaje się, że język japoń-
ski jest trudny, to warto spraw-
dzić jak to jest odwrotnie. Od 24 
do 30 stycznia na premierowych 
pokazach zobaczymy fi lm „Na-
sza mała Polska” (2019, Polska, 
reż. Matěj Bobřík), opowiadający 
o młodych Japończykach uczą-
cych się na Wydziale Polonisty-
ki Tokijskiego Uniwersytetu Stu-
diów Międzynarodowych, którzy 
właśnie stanęli przed zadaniem 
wystawienia sztuki teatralnej 
w języku polskim. 

aż 4 festiwalowe sekcje 
Warto zwrócić uwagę na festi-

walowe sekcje, tym razem będą 
aż 4, a jedna jest zupełną nowo-
ścią. Filmy w Sekcji Głównej 
będą grane w dużej sali, zawsze na 
dwóch pokazach o godz. 19. Wy-
jątkiem będą fi lmy otwarcia i za-
mknięcia, których kino przygoto-
wało po jednym pokazie o godz. 
18. W tej sekcji zobaczymy też 
m.in. thriller na podstawie bestsel-
lerowej powieści Roberta Harrisa 
„Ofi cer i szpieg” w reżyserii Ro-
mana Polańskiego (Francja, Wło-
chy, 2019) oraz kilka obrazów bę-
dących kandydatami do Oscarów.

W sali studyjnej będziemy się 
spotykać: we wtorki o godz. 17 
na fi lmach z Sekcji Dokument, 
zaś w czwartki o godz. 17 zapla-
nowano seanse w ramach Sekcji 
Siedemnasta. Ta ostatnia sekcja 
powstała w 2016 roku, jej nazwa 
pochodzi od godz. 17.

– Chodziło nam o to, by do-
łożyć kilka fi lmów do głównych 
pokazów na tą właśnie godzi-
nę. Nie było wtedy sali studyj-
nej. Graliśmy na dużej sali głów-
ne fi lmy o godz. 19 i dołożyliśmy 
raz w tygodniu na godz. 17. Do 
tej sekcji trafi ały fi lmy na tzw. je-
den pokaz: dla koneserów, fi lmy 
bez ładunku komercyjnego, trud-
niejsze w odbiorze – przypomi-
na Maciej Malangiewicz, dyrek-
tor ŁOK. 

Nazwa sekcji przyjęła się 
i pozostała, a tym razem przygo-
towano w niej: historię pewne-
go trójkąta miłosnego z tragedią 
w kopalni w tle w dramacie „Że-
lazny most” (po fi lmie spotkanie 
z reżyserką Moniką Jordan-Mło-
dzianowską); podejmujący temat 
fanatyzmu religijnego fi lm braci 
Dardenne pt. „Młody Ahmed” 
(projekcji towarzyszyć będzie 
spotkanie z Januszem Wróblew-
skim, krytykiem fi lmowym „Po-
lityki”) oraz pokaz czarnej kome-
dii „Jojo Rabbit” (2019, reż. Taika 
Waititi), w której zobaczymy wo-
jenny świat widziany oczami 
dziesięcioletniego chłopca. 

Filmy z Willem Dafoe 
Zbyszek Stelmaszewski będzie 

gospodarzem środowych spo-
tkań, które organizatorzy zatytu-
łowali „Willem Dafoe – mistrz 
kreacji”. Motywem spinającym 
wszystkie fi lmy w tym paśmie bę-
dzie postać aktora. W tym cyklu 
kino pokaże: dramat biografi cz-
ny „Van Gogh. U bram wieczno-
ści” (2018, reż. Julian Schnabel), 
włoski fi lm „Tommaso” (2019, 
reż. Abel Ferrara) czy wyróżnio-
ny na tegorocznym Cannes nagro-
dą krytyków fi lmowych „The Li-
ghthouse” (2019, Kanada, USA), 
wyreżyserowany przez Roberta 
Eggersa. 

Zbyszek Stelmaszewski po-
wiedział nam, że inspiracją do 
powstania tego pasma była sym-
patia, szacunek i podziw dla pra-
cy samego aktora, jak też fakt, iż 
w ostatnim czasie pojawiły się 
w dystrybucji te 3 znakomite ty-
tuły, w których on występuje. 
– Warto zobaczyć, co on wyczy-
nia na ekranie. Nie zawsze jest na 
pierwszym planie, ale gdy tylko 
pojawia się w kadrze, to całkowi-
cie zmienia sytuację – opowiada. 
Na dowód przypomina role w fi l-
mach „Missisipi w ogniu” (1988) 
i „Ostatnie kuszenie Chrystusa” 
(1988), które były kamieniami mi-
lowymi w jego karierze. 

W kolejnych edycjach OCH! 
Film Festiwalu pasmo być może 
będzie kontynuowane, a moty-

wem przewodnim może być np. 
postać reżysera lub coś zupełnie 
innego. Formuła jest otwarta. 

Jako pierwsi w Polsce 
Głodnym nowości, OCH! Film 

Festiwal serwuje zatrzęsienie po-
kazów premierowych i przedpre-
mierowych. Widzowie obejrzą 
przedpremierowo – i jako pierw-
si w Polsce – fi lmy: „Nędznicy”, 
„Zdrajca”, „30 gramów” oraz 
premierowo „Obraz pożądania”, 
„Monos – oddział małp”, „Tom-
maso”, „Marianne i Leonard: sło-
wa miłości”. Wszystkie te fi lmy 
powstały w 2019 roku i swoje pre-
miery w Polsce, a czasami nawet 
na świecie, mają jeszcze przed 
sobą. 

Filmowym otwarciem w Sekcji 
Głównej będzie przedpremierowy 
pokaz dramatu „Nędznicy” (2019, 
reż. Ladja Ly). Ten francuski fi lm 
bardzo podobał się na festiwalu 
fi lmowym w Cannes, teraz powal-
czy o Oscara. Na zamknięcie festi-
walu – również przedpremierowy 
pokaz włoskiego fi lmu o mafi i pt. 
„Zdrajca” (2019, reż. Marco Bel-
locchio). 

Festiwal organizuje Dyskusyj-
ny Klub Filmowy „Bez Nazwy” 
przy wsparciu fi nansowym Pol-
skiego Instytutu Sztuki Filmowej. 
Sprzedaż biletów na imprezy to-
warzyszące ruszy 10 stycznia, zaś 
bilety i karnety na fi lmy będzie 
można kupować od 16 stycznia. 

aGNIeSzKa
aNtOSIeWICz

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info
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Łowicz |�turniej,�który�ma�pomagać�potrzebującym

Nowy rekord Gwiazd na Gwiazdkę
121.834,05 zł – tyle dokładnie udało się zebrać 
organizatorom szesnastej edycji charytatywnego 
turnieju piłki nożnej „Gwiazdy na Gwiazdkę”. 
Główny organizator wydarzenia Krystian Cipiński 
powiedział nam – To wielki skok w porównaniu 
z latami ubiegłymi, w zeszłym roku zebraliśmy 
ponad 90 tys. zł. To mocno podniesiona 
poprzeczka, Zbieraliśmy na leczenie Natanka 
Szwarockiego, mam nadzieję, że środki te pomogą 
mu w powrocie do zdrowia. 

Turniej należy zaliczyć do bar-
dzo udanych. Sala Ośrodka Spor-
tu i Rekreacji przy ul. Jana Pawła 
II szybko wypełniła się widow-
nią, kolejka w momencie otwarcia 
wejść sięgała od drzwi wejścio-
wych do furtki w ogrodzeniu. Na 
wejściu przybyli kupowali cegieł-
ki, do wybory mieli je w nomina-
łach 20, 50 i 100 zł. Organizatorzy 
zadbali, aby wchodząc widownia 
otrzymała okolicznościowy zna-
czek i smycz. Gadżetów GnG jed-
nak było więcej: kalendarze, kub-
ki itd – ale te można było nabyć za 
dodatkowe datki. 

Krystian Cipiński powiedział 
nam, że choć w tym roku w tur-
nieju nie wzięli udziału topowi pił-
karze, zabrakło też patrona wyda-
rzenia Macieja Rybusa – piłkarza 
Lokomotiw Moskwa, który kil-
ka dni wcześniej przeszedł opera-
cję pachwiny, to zjawiło się wiele 
znanych twarzy.

Dziennikarz Canal + Andrzej 
Twarowski powiedział nam, że  
w turnieju bierze udział od lat, jest 
on na stałe wpisany w jego kalen-
darz. – Przyjeżdżam tu z potrze-
by serca. Mam już dorosłe dzieci, 
wiem, co to znaczy, gdy są chore, 
i jakie to zmartwienie. Jeśli mogę 
pomóc komuś choremu tym, że 
pojawię się na danej imprezie to 
czemu nie, trzeba zrobić wszyst-
ko aby wyzdrowiało – powiedział.

– Sam turniej, uważam, jest or-
ganizowany na bardzo wysokim 

poziomie. Cieszy mnie, że mo-
żemy zagrać dla pełnej widowni, 
która żywo reaguje na to, co dzie-
je się na parkiecie. Dla nas, którzy 
nie gramy zawodowo, to też waż-
ne wydarzenie, zabawa połączo-
na z emocjami. Oprócz tego, na 
Gwiazdach na Gwiazdkę panuje 
doskonała atmosfera. Na pewno 
fajnie tu przyjechać – dodawał.

Drużyny GnG Team, Youtu-
berzy i Przyjaciele, Reprezenta-
cja Dziennikarzy oraz PKO Sport, 
tworzyło wiele rozpoznawalnych 
osób, dlatego też przy wejściu do 
szatni cały czas stała kolejka mło-
dych ludzi, którzy zbierali au-
tografy lub chcieli zrobić sobie  
z nimi selfie. (O składach drużyn 
jak i przebiegu rywalizacji pisze-
my na str. 32)

Dużym powodzeniem cieszy-
ła się licytacja piłkarskich koszu-
lek, rękawic i piłek z autografami. 
Wszystkie miały miejsce w prze-
rwach pomiędzy meczami i i ich 
połowami. Prowadzeniem licy-
tacji zajął się wiceburmistrz Ło-
wicza Bogusław Bończak, pro-
wadzeniem rejestru zwycięzców 
licytacji i inkasowaniem należ-
ności do puszek zajmowała się 
Katarzyna Słoma. Już pierwsza 
licytacja, pierwszego przedmio-
tu – piłki Juventusu Turyn za-
kończyła się sukcesem, łowicki 
biznesmen Adam Szafarowicz 
szybko zakończył walkę o nią 
podbijając cenę do 2 tys. zł. Po-

tem jeszcze kilkakrotnie licyto-
wał i wygrywał. Licytował też 
lekarz Andrzej Kaźmierczak, 
opuścił OSiR z piłką Bayernu 
Monachium i autografem Rober-
ta Lewandowskiego.

Niespodzianką zakończyła się 
licytacja koszulki nieobecnego na 
turnieju łowiczanina, piłkarza Lo-
komotiw Moskwa Macieja Rybu-
sa. Gdy kwota zaczęła zbliżać się 
do 7 tys. zł nagle zgasły światła 
i na dużym ekranie pojawiła się 
twarz piłkarza, który rzucił kwotę 
7 tys. zł, której nikt już nie prze-
bił. Było to ewidentnie ustawio-
ne przez organizatorów – ale cze-
go nie robi się dla jednej z gwiazd 
turnieju. 

Dwie koszulki z autografami 
Roberta Lewandowskiego i Ka-
mila Glika kupili właściciele firm 
spedycyjnych Office Speed i Dan-
pol z Łowicza. Damian Waracki  
i Damian Sokołowski powiedzieli 
nam, że będą polować jeszcze na 
koszulkę z autografem Grzegorza 

Krychowiaka. Jak dodali, mają za-
miar powiesić je w firmie widocz-
nym miejscu. Przyszli licytować, 
aby zdobyć koszulki topowych 
zawodników, ale kierowała nimi 
przede wszystkim chęć pomocy 
dla chorego Natanka.

Inaczej będzie z koszulkami  
z autografami Grzegorza Grosic-
kiego, Arkadiusza Recy i Barto-
sza Bereszyńskiego – one trafią 
nie na ścianę, aby cieszyć oko, 
ale do szafy... Ich nowy właściciel 
Kamil Górski powiedział nam, że 

uczestniczy w GnG od samego 
początku, gdy tylko się usamo-
dzielnił zaczął brać udział w licy-
tacjach, nie są to jedyne koszulki, 
jakie wylicytował. Nie powiesi ich 
w firmie, bo nie ma tam aż tyle 
miejsca, ale koszulki nie leżą bez-
czynnie w szafie, bo on sam, co 
jakiś czas jedną z nich zakłada na 
mecz rozgrywany ze znajomymi...

Większość licytowanych ko-
szulek, piłek i rękawiczek znala-
zło swoich nabywców za mniej niż 
4 tys. zł. Łącznie z licytacji i cegie-
łek udało się zebrać 82.134,05 zł. 
– to jest o ponad 10 tys. zł więcej 
niż rok temu. 

Dodatkowo uzyskano blisko 40 
tys. zł – to kwoty od sponsorów: 
20 tys. zł od PKO BP, 6 tys. zł od 
OSM Łowicz, 5 tys. zł ze zbiórki 
internetowej, 4,7 tys. zł od firmy 
Zooksy, 3 tys. zł od firmy Office 
Sped oraz 1 tys. zł od „tajemnicze-
go sponsora”.  tb

Dla NICh tO 
OGROMNa SuMa, 
ChOć I taK KROPla 
W MORzu POtRzeB
W�tym�roku�pieniądze�z�gwiazd�
na�gwiazdkę�wspomogą�
leczenie�3-letniego�Natanka�
szwarockiego,�chorego�na�
najcięższą�postać�rdzeniowego�
zaniku�mięśni�(smA�1).�
gdy�okazało�się,�jaką�sumę�
uzbierano,�rodzice�chłopca�nie�
kryli�swojej�radości.�–�Jesteśmy�
mocno�zaskoczeni�i�bardzo�
wdzięczni,�to�pozwoli�nam�
nabrać�finansowego�oddechu.�
Pieniądze�te�znaczą�dla�nas�
bardzo�wiele�–�powiedziała�
nam�mama�Natanka.
Natan�przyszedł�na�świat�
20�grudnia�2016�roku,�
lekarze�krótko�po�ujawnieniu�
choroby�nie�dawali�mu�szans,�
przygotowali�rodziców�na�
najgorsze.�dziś�chłopiec�
ma�3�lata,�a�rodzice�są�
zdeterminowani,�aby�walczyć�
z�chorobą�do�końca.�chłopiec�
jest�żywiołowy�i�ciekawy�
otaczającego�go�świata.�
musi�poruszać�się�na�wózku,�
jego�oddech�musi�być�ciągle�
wspomagany,�aby�się�nie�
zakrztusił,�musi�być�odsysany.�
Wymaga�stałej�opieki.�Jego�
stan�znacząco�się�poprawił�
dzięki�bardzo�drogiemu�
lekowi,�który�ostatecznie�jest�
refundowany�przez�Nfz.�
zebrana�kwota�zostanie�
wykorzystana�na�pokrycie�
kosztów�kolejnych�konsultacji�
medycznych,�rehabilitację,�
zakup�sprzętu,�w�tym�wózka��
i�leków.�tb

rekLAmA

rekLAmA

Finał GnG, w powietrze wystrzeliło konfetti,�a�organizatorzy�obrócili�czek,�na�którym�wypisano��
uzbieraną�z�cegiełek�i�licytacji�kwotę�–�82.134,05�zł.
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Pierwsza piłka zlicytowana  
– adam Szafarowicz  
trzyma ją w rękach,��
obok�stoi�lekarz�Andrzej�
kaźmierczak.
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Koszulkę Macieja Rybusa,  
z autografem Macieja Rybusa 
kupił... Maciej Rybus,�płacąc�za�
nią�7�tys.�zł.�Na�zdjęciu�trzyma�ją�
wiceburmistrz�Bogusław�Bończak.�
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Łowicz |�Wspólne�śpiewanie�w�łowickim�muzeum

Starosta niepotrzebnie przepraszał 
Wyjątkowy koncert kolęd odbył się w Święto Trzech Króli, 6 stycznia, 
w sali barokowej Muzeum w Łowiczu. Kolędy śpiewali urzędnicy i pracownicy 
powiatowych instytucji oraz zaproszeni przez nich goście. Wśród występujących 
był m.in. starosta łowicki Marcin Kosiorek z żoną i trójką dzieci.

Ponadto kolędy śpiewali łowic-
cy policjanci wraz z komendan-
tem Grzegorzem Radzikowskim, 
strażacy, funkcjonariusze Zakła-
du Karnego w Łowiczu, drogo-
wcy z Powiatowego Zarządu Dróg 
i Transportu, pracownicy staro-
stwa, Powiatowego Centrum Po-
mocy Rodzinie, uczniowie i na-
uczyciele, panie z Klubu Seniora 
Radość, Młodzieżowa Rada Po-
wiatu i inni. Zaśpiewano 17 kolęd. 

Po profesjonalnie zaśpiewanej 
kolędzie przez występującą nie 
po raz pierwszy na scenie Karinę 
Sedkowską-Staszewską – wystąpił 
starosta Kosiorek z żoną Marzeną, 
synem Karolem oraz córkami Łu-
cją i Klarą. Wspólnie zaśpiewali 
kolędę „Przybieżeli do Betlejem”. 
– Zgodziłem się zaśpiewać, ale na-
prawdę przepraszam... – żartował 
przed występem. Większej tremy 
po staroście nie było widać, wszak 
to nie pierwsze jego wystąpienie 
publiczne, choć wokalne – w wie-
ku dojrzałym – pierwsze. Wyszło 
naprawdę dobrze. Również dlate-
go, że otrzymał solidne wsparcie 
ze strony żony i dzieci oraz trochę 
pomogła mu Karina Sędkowska-
-Staszewska. Starosta niepotrzeb-
nie za swój występ przepraszał. 

– W tradycji naszej jest tak, że 
wspólnota tworzy się właśnie przy 
stole wigilijnym, przy stole świą-
tecznym, gdzie spotykamy się ca-
łymi rodzinami – mówił. – Spoty-
kaliśmy się zawsze – od wieków 
– i właśnie śpiewaliśmy. Zresztą 
jeśli porozmawialibyśmy z takimi 
naprawdę już wiekowymi ludź-
mi, to modlitwą był zawsze śpiew. 
Było nawet kiedyś takie powie-

dzenie, które już chyba zanikło, 
„posłuchać mszy” – do kościoła 
szło się „posłuchać mszy”, dlate-
go, że prawie cała msza była śpie-
wana. Święta Bożego Narodzenia 
oprócz religijnego wymiaru mają 
wymiar wspólnotowy – kontynu-
ował starosta. 

Program prowadziła Karina 
Sędkowska-Staszewska, wspoma-
gając swoim głosem występujące 
na scenie osoby. Akompaniowali 
Weronika Mońka na skrzypcach, 
Piotr Sędkowski na pianinie i Mi-
chał Chwała na gitarze. 

Każda z kolęd spotykała się 
z aplauzem ze strony publiczno-
ści, a niektóre z nich śpiewano 
wspólnie. Ułatwieniem były sło-
wa kolęd wyświetlane z rzutnika. 

Ze szczególnym uznaniem 
ze strony publiczności spotka-
ły się kolędy w wykonaniu służb 
mundurowych: policji, funkcjo-
nariuszy Zakładu Karnego oraz 
powiatowej komendy Państwo-
wej Straży Pożarnej. W składach 
dwóch pierwszych zespołów 
stworzonych przez te jednostki 
znaleźli się też komendant policji 
Grzegorz Radzikowski oraz dy-
rektor więzienia Tomasz Sawic-
ki. Komendanta policji dzielnie 
w śpiewaniu kolędy „Pójdźmy 
wszyscy do stajenki” wspierała 
m.in. rzecznik prasowa KPP Ur-
szula Szymczak, zastępujący ją 
czasami Tomasz Piechowski oraz 
policjanci z prewencji i wydziału 
kryminalnego. 

Dyrektor więzienia zgromadził 
jeszcze większy, bo 10-osobowy 
zespół do wspólnego śpiewania. 
Zaśpiewali do własnego akompa-
niamentu „W żłobie leży”. Nieco 
skromniej wypadli strażacy, któ-
rzy wystąpili w 4-osobowym skła-
dzie. Co ciekawe jednostkę repre-

zentowali strażacy będący tego 
dnia na służbie, dlatego też przed 
muzeum na czas koncertu zapar-
kował samochód strażacki – tak, 
by w razie potrzeby strażacy mo-
gli bez zwłoki wyruszyć do akcji. 

Dyrektor Muzeum w Łowi-
czu Grzegorz Dębski skompleto-
wał kilkuosobowy zespół z pra-
cowników muzeum oraz Centrum 
Kultury, Promocji i Turystyki Zie-
mi Łowickiej. O akompaniament 

na gitarze poprosił natomiast swo-
ją córkę. 

Nie tylko on poprosił o pomoc 
najmłodsze pokolenie. Kolędę 
„Mędrcy Świata, Monarchowie” 
zaśpiewali wraz ze swoimi dzieć-
mi pracownicy starostwa, kolędę 
„Cicha noc” – pracownicy Powia-
towego Centrum Pomocy Rodzi-
nie, „Bóg się rodzi” – dyrektor 
Anna Gajek-Sarwa z pracowni-
kami Powiatowego Zarządu Dróg 

i Transportu. Była też okazja do 
posłuchania rodzinnego wyko-
nania kolędy „Lulajże Jezuniu” 
przez dyrektor szpitala, która wy-
stąpiła z dziećmi. 

Wystąpili też przedstawiciele 
szkół ponadpodstawowych pro-
wadzonych przez powiat. Tutaj 
naturalnym wyborem byli uzdol-
nieni muzycznie uczniowie, któ-
rzy w wielu przypadkach wy-
stępowali już wcześniej, np. na 
szkolnych akademiach i spotka-
niach wigilijnych. 

Dwie kolędy („Siano, siano” 
i „Blask nadziei”) zaśpiewały też 
seniorki z chóru działającego przy 
łowickim Klubie Seniora „Ra-
dość”. Dla nich występy scenicz-
ne nie są niczym nowym, więc pa-
nie tremy raczej nie miały. Z dużo 
większą tremą na scenę wyszli na-
tomiast reprezentanci Młodzie-
żowej Rady Powiatu. Zaśpiewali 
kolędę „Do szopy hej pasterze”. 
Brawa za odwagę. 

Grupę Centrum Kultury, Tury-
styki i Promocji, którą śpiewaczo 
poprowadził Tomasz Dróżka, gło-
sem wzbogaciła wiceprzewodni-
cząca Rady Powiatu Łowickiego 
Beata Sawicka. Śpiewali także so-
liści: Aleksandra Kozieł z II LO 
w Łowiczu oraz Jadwiga Swar-
nowska z Klubu Seniora. 

Koncert trwał ponad dwie go-
dziny, publiczność z minuty 
na minutę coraz chętniej śpiewa-
ła wraz z występującymi. – Wi-
dzę, że jest duże zainteresowa-
nie wspólnym śpiewaniem kolęd. 
Mogę powiedzieć już dzisiaj, 
że zapraszamy za rok – mówił sta-
rosta Marcin Kosiorek. 

Zapraszamy do obejrze-
nia galerii zdjęć i fragmen-
tów występów na stronie 
www.lowiczanin.info

Rodzina państwa Kosiorków tuż przed występem:�marcin�kosiorek�
(starosta�łowicki),�syn�karol,�córki�Łucja�i�klara�oraz�żona�marzena.
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Rodzina państwa Kosiorków�zaśpiewała�kolędę�„dzisiaj�w�Betlejem”.
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MaRCIN
KuChaRSKI

marcin.kucharski@lowiczanin.info

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg i Transportu w Łowiczu Annie�
gajek-sarwie�(kobieta�pierwsza�z�lewej)�towarzyszyli�mirosław�karcz,�Anna�
rześna,�grzegorz�karcz,�krzysztof�miazek,�emil�kuciński�i�Anna�Wójcik.�
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Połączone siły muzealników, pracowników Centrum Kultury i Starostwa: 
Bogumił� makowski,� karolina� Antoniak,� dyrektor� muzeum� grzegorz� dębski,�
Julia�Antoniak,�tomasz�dróżka,�kamila�Żyto�i�Anna�kowalska.
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Komendant policji Grzegorz Radzikowski wystąpił�wraz�z�kilkoma�
policjantami�i�policjantkami,�wśród�nich�dorotą�zawistowską.�Pomagała�
im�karina�sędkowska-staszewska.

fO
t.

�m
A

r
c

iN
�k

u
c

h
A

r
s

k
i

Koncert poprowadziła oraz�sama�również�zaśpiewała�karina�sędkowska-staszewska.�
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Część zespołu funkcjonariuszy Zakładu Karnego w Łowiczu:�Paulina�
Wyszogrodzka,�dyrektor�tomasz�sawicki�i�Beata�Białas.
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Część zespołu ZSP 2 w Łowiczu. Od�lewej:�Piotr�słoma,�edyta�kłak,�
Piotr�sumiński,�wicedyrektor�maria�tataj�i�dyrektor�Jerzy�zabost.�
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Część śpiewającej ekipy powiatowej:�od�lewej�Beata�sawicka�
wiceprzewodnicząca�rady�Powiatu,�kamila�kosiorek-Żyto�pracownik�
informacji�turystycznej�w�centrum,�Anna�Jakubowska�również�
pracownik�it�i�tomek�dróżka�po.�dyrektora�centrum,�karolina�Antoniak�
oraz�prowadząca�koncert�karina�sędkowska-staszewska.�
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samochodowe

kupno
 Subiekt Nieborów auto-kasacja, 

sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
�Audi�80,�1.9�tdi,�1994r,��

tel.�kom.�600-853-062.

�Audi�A4,�1997�rok,�kombi,�
garażowany,�tel.�kom.�696-061-623.

�BmW�318d,�2004�rok,�7.600�zł,��
w�rozliczeniu�mogę�przyjąć�mniejszy,��
tel.�kom.�604-706-309.

�BmW�318i,�e46,�2003�rok,��
w�zamianie�mogę�przyjąć�mniejszy,�
cena�atrakcyjna,�tel.�kom.�513-375-786.

�fiAt�126p,�motocykl�Wsk,�dwukółka�
ciągnikowa,�tel.�kom.�668-003-008.

�fiAt�Panda�iii,�1.2,�2012�rok,�59.000�
km,�tel.�kom.�695-323-452.

�fiAt�Panda,�1.2,�2011�rok,�i�wł.,��
tel.�kom.�722-090-134.

�fiAt�Punto,�2004�rok,��
tel.�kom.�668-131-109.

�fiAt�Punto�benzyna/gaz,�2008�rok,�
tel.�kom.�665-455-810.

�fiat�seicento,�900,�1999�rok,�
�stan�bdb,�tel.�kom.�696-375-777.

�fOrd�focus,�1,6�tdci,��
2005�rok,��
tel.�kom.�500-402-816.

�hONdA�civic,�1.4�16V,�2005�
rok,�bogate�wyposażenie,�cena�
konkurencyjna,��
tel.�kom.�513-375-786.

�hONdA�crV,�2007�rok,�
tel.�kom.�783-707-277.

�hYuNdAi�i30�cW�gaz,�2008�rok,��
tel.�kom.�604-062-037.

�Lt28,�na�części,�tel.�kom.�
511-383-203.

�OPeL�Astra�iii,�1.7�cdti,�2007�rok,�
czarny�metalik,�bogate�wyposażenie,��
tel.�kom.�513-375-786.

�OPeL�corsa,�1.2,�2012�rok,�tel.�kom.�
600-944-728.

�OPeL�corsa�1.2�benzyna,�2011�rok,�
100.800�km,�krajowy,�zadbany,��
tel.�kom.�661-021-163.

�OPeL�corsa�e,�1.4,�2015�rok,�29.000�
km,�tel.�kom.�600-944-728.

�OPeL�Vectra�c,�150km,�2008�rok,�
144tys�km,�OPc,�tel.�kom.�602-325-159.

�OPeL�Vectra�c,�1.9�tdi,��
2009�rok,�skrzynia�„6”,�14.900�zł,��
tel.�kom.�513-375-786.

�OPeL�zafira,�2.0�dti,�2002�rok,�
tel.�kom.�604-050-584.

�PeugeOt�206,�1.4,�2005�rok,��
i�właściciel,�140.000km,�
bezwypadkowy,��
tel.�kom.�513-375-786.

�PeugeOt�Partner,�2006�rok,��
2.500�zł,�tel.�kom.�507-542-210.

�reNAuLt�Laguna�2,�2004�rok,�cena�
do�negocjacji,�tel.�kom.�696-385-646.

�reNAuLt�megane,�1.4,�2003�rok,�
80.000km,�bezwypadkowy,�i�właściciel,�
tel.�kom.�513-375-786.

�skOdA�fabia,�1.2�benzyna,�2003�rok,�
tel.�kom.�690-159-971.

�tOYOtA�Auris,�1.3�benzyna,�102.000�
km,�2015�rok�rejestracja�2016,�zadbany�
bezwypadkwy,�42.000�zł,��
tel.�kom.�600-746-321.

�tOYOtA�Avensis,�2.0�d-4d,�2006�rok,�
wersja�d-cat,�14.800�zł,��
tel.�kom.�604-706-309.

�tOYOtA�corolla�Verso,�2.0�d4d�116�
km,�2005�rok,�tel.�kom.�603-652-987.

�tOYOtA�Yaris,�1.3,�2005�rok,�oraz�
2008�rok,�tel.�kom.�513-375-786.

�VW�golf�V�benzyna,�2005�rok,�tel.�
kom.�606-449-458.

�VW�Passat�kombi,�1.9�tdi,�2003�rok,�
bogato�wyposażony,�7.200�zł,��
(w�zamianie�przyjmę�mniejszy),�
tel.�kom.�513-375-786.

�VW�Polo,�1.4�tdi,�2009�rok,�12.200�zł,�
tel.�kom.�513-375-786.

�Żuk,�tel.�kom.�696-747-339.

�Żuk�A�111,�1992,�stan�bdb,��
tel.�kom.�660-181-910.

inne
�sprzedam�koła�zimowe��

kpl.�215x65�r15,��
tel.�kom.�601-385-520.

�sprzedaż�przyczepek�
samochodowych,�różne�typy��
i�rozmiary,�tel.�kom.�608-171-821,�
696-287-385.

�sprzedam�przyczepę�420x200,�
dmc�750,�tel.�kom.�608-171-821.

�sprzedam�przyczepkę��
samochodową�1984�rok,��
tel.�kom.�608-171-821.

�sprzedam�felgi�16�na�bliźniak,��
tel.�kom.�608-613-658.

motorowe

kupno
�kupię�stare�motory�i�części,��

tel.�kom.�603-444-431.

sprzedaż
�skuter,�tel.�kom.�601-831-647.

garaże

wynajem
�garaż�do�wynajęcia,�Łowicz,��

ul.�słowackiego,�tel.�kom.�606-492-969.

�do�wynajęcia�garaż�os.�szarych�
szeregów,�tel.�kom.�509-704-355.

�Wynajmę�garaż,��
tel.�kom.�510-140-238.

nieruchomości

kupno
�kupię�ziemię,�gm.�Łyszkowice�

i�okolice,�tel.�kom.�502-602-463.

�kupię�lub�wydzierżawię�oborę�
lub�budynki�nadające�się�do�
przechowywania�bydła�(minimum��
na�100�sztuk),�tel.�kom.�538-891-003,�
784-435-872,��
(kutno,�Łęczyca,�Łowicz).

�kupię�ziemię�czarną,��
tel.�kom.�504-944-860.

sprzedaż
�Polesie,�9.400�mkw.,�tel.�kom.�

603-878-783.

�dom,�stan�surowy�zamknięty��
z�działką�1.150�mkw.,�Arkadia,��
tel.�kom.�530-370-088.

�sromów�32�5ha�przy�drodze�
głównej,�klasa�iii,�iV,�w�jednym�kawałku,�
tel.�(46)�837-42-46,��
tel.�kom.�605-578-502.

�Wynajmę�lub�sprzedam�mieszkanie,�
tel.�kom.�784-650-158.

�Budynek�nadający�się�na�magazyn�
lub�halę�produkcyjną�1000�mkw,��
tel.�kom.�663-881-721.

�działka�budowlana�1.100�mkw.,��
tel.�kom.�506-188-515.

�Pół�bliźniaka,�stan�surowy,�zamknięty,�
Łowicz,�tel.�kom.�609-009-558,�po�
16.00.

 Sprzedam mieszkanie w Psarach, 
tel. kom. 514-529-618.

�Bratkowice,�iV�p.,�60�mkw.,��
tel.�kom.�886-100-809.

�ziemię�rolną�10�ha,�las,�220�tys�zł.,�
chruślin,�tel.�kom.�695-248-808.

�Budynki�gospodarcze,�230�mkw.,�
320�mkw.,�200�tys.zł,�chruślin,�
tel.�kom.�695-248-808.

�Wynajmę�mieszkanie�78�mkw.,�
Łowicz,�Podrzeczna�14,�tel.�kom.�
603-397-250.

�dom,�Łowicz-Przedmieście,��
tel.�kom.�534-767-923.

�Wydzierżawię�łąki,�1ha�rydwan,�
0,5ha�Lisiewice,�tel.�kom.�663-491-143.

�sprzedam�budynek�na�sklep�86mkw,�
Łowicz�os.�Bratkowice,�tel.�kom.�
887-700-737.

�sprzedam�dom�wraz�z�budynkami�
gospodarczymi�w�Łowiczu,�na�działce�
nr�1498/2,�o�pow.�5.000�mkw,�tel.�kom.�
887-700-737.

�ziemia�2,7545�ha,�sromów,�tel.�kom.�
885-221-390.

�działka�rolna�0,26�ha,�szymanowice,�
tel.�kom.�536-009-699.

�działka�inwestycyjna�1,13�ha,�5km�od�
Łowicza,�tel.�kom.�785-240-260.

�sprzedam�gospodarstwo�rolne�o�
powierzchni�11,4�ha,�działka�wraz�z�
siedliskiem�lub�osobno�w�Natolinie�
kiernozkim,�tel.�kom.�515-082-090.

�sprzedam�uzbrojoną,�narożną�działkę�
budowlaną�o�powierzchni�811�mkw�w�
Bratoszewicach,�tel.�kom.�505-087-322.

�sprzedam�mieszkanie�48�mkw.,�iV�
piętro,�głowno,�sikorskiego,�tel.�kom.�
668-405-227.

�Przedam�2�ha�ziemi�rolnej�okolice�
łowicza.

�sprzedam�gospodarstwo�rolne�
o�pow.�8.88�ha�w�miejscowości�
dzierzgówek.�możliwość�sprzedaży�
częściowej.�cena�całości�550000�zł,��
tel.�kom.�602-840-827.

�sprzedam�działkę�na�zielkowicach�
1000�mkw,�tel.�kom.�602-504-924.

wynajem
�Wynajmę�duży�dom�w�głownie�

na�kwatery�pracownicze,�tel.�kom.�
782-395-060.

�do�wynajęcia�kawalerka,�tel.�kom.�
665-874-674.

�kawalerka�do�wynajęcia�na�os.�
tkaczew,�tel.�kom.�609-502-572.

�Wynajmę�mieszkanie,�Łowicz,�tel.�
kom.�792-258-820.

zamiana
�zamienię�dom�na�bloki�lub�sprzedam�

Łowicz,�ul.�klimeckiego�55,��
tel.�kom.�602-883-193.

kupno różne
�Bagnety,�medale,�monety,�starocie,�

tel.�kom.�606-941-752.

�kupię�ogrodzenie�metalowe,��
tel.�kom.�662-240-085.

�Przyjmę�ziemię�czarną,�tel.�kom.�
504-944-860.

sprzedaż różne
 Piasek płukany, pospółka, żwiry 

podsyp, tel. kom. 721-650-863.

�Palety�1200x1000,�tel.�kom.�
502-919-192.

�Palety,�5zł,�tel.�kom.�502-919-192.

�materac�do�terapii�magnetycznej,�tel.�
kom.�601-201-277.

�Betoniarka,�sprężarka�samoróbka,�
części�do�seata,�tel.�kom.�530-370-088.

 Sprzedam krzesła do renowacji, 
tel. kom. 669-325-029.

�Wózek�paleciak,�tel.�kom.�
693-830-160.

�sprzedam�łóżko�rehabilitacyjne��
na�pilota,�nieużywany�wózek�inwalidzki,�
tel.�kom.�604-739-461.

�meble�używane,�sprzęt�Agd,�rtV,�
drzwi,�parapety,�dywany,�meble�
kuchenne,�tel.�kom.�660-675-108,�
606-328-914.

�drewno�opałowe�łupane,�węgiel�
wysokokaloryczny�1t/750zł,�
tel.�kom.�791-391-697.

�Budy�ocieplane�dla�psów,��
tel.�kom.�885-459-698.

�Okna�drewniane�100x120,�stan�bdb.,�
tel.�kom.�885-459-698.

�kręgi,�pokrywy,�przepusty,�płytki�
chodnikowe�w�kolorze,�tel.�kom.�
531-467-981.

�sprzedam�kompresor�200l,�2-tłokowy,�
polskiej�firmy,�tel.�kom.�608-171-821.

�sprzedam�kuchnię�węglową,��
tel.�kom.�692-668-521.

�sprzedam�maszyny�stolarskie�
oryginalne,�tel.�kom.�606-974-005.

�sprzedam�szlifierkę�stołową�
i�wiertarkową,�imadło�maszynowe�
i�krajzegę,�tel.�kom.�606-974-005.

�sprzedam�rower�górski,��
tel.�kom.�608-613-658.

praca

dam pracę
�Przyjmę�do�pizzerii�w�Łowiczu�

pizzermana�z�możliwością�przyuczenia�
oraz�kierowcę�do�rozwozu�pizzy,��
tel.�kom.�504-859-387,�885-353-500.

�zatrudnię�kierowcę�c+e�
w�ruchu�międzynarodowym,��
tel.�kom.�501-038-542.

 Do produkcji, montażu rolet, 
żaluzji, markiz zatrudnię. Możliwość 
przyuczenia, tel. kom. 501-033-415.
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�zatrudnię�dekarzy�lub�pomocników,�
okolice�dmosina,�tel.�kom.�609-846-316.

 Zatrudnię do prac brukarskich, 
roboty na terenie Łowicza i w 
okolicach. Możliwe przyuczenie., tel. 
kom. 697-778-557.

�zatrudnię�hydraulika,�pomoc�
hydraulika,�tel.�kom.�691-991-000.

�zatrudnię�-�prace�torowe,�dzwonić�w�
godz.�9.00-13.00,�tel.�kom.�668-391-722.

�Przyjmę�pomocnika�tynkarza,�
możliwość�przyuczenia,�tel.�kom.�
796-954-454.

�szukam�osoby�do�opieki�nad�
dzieckiem,�Łowicz�centrum,�tel.�kom.�
601-660-144.

 Pomocnika na budowę, tel. kom. 
785-402-533.

 Zatrudnię pana (rencista - emeryt) 
do hotelu dla psów, tel. kom. 796-
701-212, 791-966-970.

�zatrudnię�kierowcę�c+e,�kraj,�
chłodnia,�tel.�kom.�605-680-709.

�zatrudnię�kierowcę�c+e.,�tel.�kom.�
695-865-916.

�zatrudnię�opiekunkę�do�osoby�
starszej,�dobre�warunki�pracy,�tel.�kom.�
604-967-648.

�zatrudnię�kierowcę�c+e�(kontener-
kraj),�tel.�kom.�695-774-244.

�Przyjmę�do�pracy�w�gospodarstwie�
z�możliwością�przekazania.�
Wykształcenie�rolnicze�mile�widziane,�
tel.�kom.�514-058-897,�po�20:00.

 Firma Budmax zatrudni do 
układania kostki brukowej  
w Zdunach. Praca od zaraz, tel. kom. 
601-593-011.

�zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e�
(chłodnia);�wyjazdy�z�tesco�teresin.�
dobre�zarobki,�tel.�kom.�608-067-847.

�zatrudnię�kierowcę�c+e,�transport�
krajowy.�dobre�zarobki,�tel.�kom.�
608-067-847.

�zatrudnię�pracowników�
ogólnobudowlanych,�tel.�kom.�
721-136-023.

�Przyjmę�do�pracy�elektryka,�
hydraulika,�tel.�kom.�607-809-288.

�zatrudnię�kierowcę�kat.�c,�c+e,�
również�dorywczo,�kraj,�tel.�kom.�
601-385-525.

�zatrudnię�montażystów,�wysokie�
zarobki,�tel.�kom.�602-504-924.

�zatrudnię�elektyka,�tel.�kom.�
602-504-924.

�murarze,�znajomość�czytania�
projektu,�tel.�kom.�601-303-235.

szukam pracy
�Praca�w�Niemczech�przy�rozbiórkach,�

na�stałe�(�bez�pośredników)��
tel.�,�+49�1748524257.

remontowo-
budowlane

usługi
�dachy,�pokrycia�dachowe,�

konstrukcje,�obróbki,�tel.�kom.�
609-846-316.

 Wylewki agregatem,  
tel. kom. 698-480-048.

�tynki�tradycyjne,�z�piaskiem�
kwarcowym,�wylewki,�solidnie,��
tel.�kom.�501-931-961.

�usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�
tel.�kom.�668-591-725.

�remonty,�tel.�kom.�603-043-995.

�tynki�maszynowe,�tel.�kom.�
796-954-454.

�Parkiety:�profesjonalne�układanie,�
cyklinowanie�z�polerowaniem,�
lakierowanie.�schody:�cyklinowanie,�
lakierowanie,�tel.�kom.�607-090-260.

�tynki�maszynowe�profesjonajne,�
wylewki,�tel.�kom.�604-144-668.

�kompleksowe�usługi�remontowo-
budowlane,�tel.�kom.�511-568-525.

�Posadzki�maszynowe,�mechaniczne�
zacieranie,�tel.�kom.�785-246-112.

�remonty�kompleksowo,�tel.�kom.�
733-788-522.

�malowanie�pomieszczeń,�tel.�kom.�
733-788-522.

�Łazienki,�kompleksowo,�tel.�kom.�
733-788-522.

 Profesjonalne wykończenia 
wnętrz. adaptacja poddaszy, 
malowanie itp., tel. kom. 
735-300-550.

 Remonty, tel. kom. 693-208-999.

�Wykonanie�konstrukcji�i�pokryć�
dachowych,�remonty,�rozbudowy,�tel.�
kom.�726-395-426.

�układanie�kostki�brukowej,�tel.�kom.�
667-837-817.

�Budowanie�garaży�od�podstaw,�
przeróbki�budynków�mieszkalnych��
i�gospodarczych,�murowanie�kominów�
z�klinkieru,�tel.�kom.�530-026-584,�
723-917-819.

�dachy,�pokrycia�dachowe,�tel.�kom.�
723-917-819,�530-026-584.

 adaptacja poddaszy, ścianki, 
sufity G/K, malowanie, gładzie, 
glazura, terakota, tel. kom. 
792-781-446.

�malowanie,�gipsy,�sufity�
podwieszane,�ścianki�działowe,�montaż�
drzwi,okien,�ocieplanie�poddaszy,�tel.�
kom.�887-555-801.

 Docieplenia budynków, tel. kom. 
513-985-412.

�docieplenia�budynków,�elewacje,�
glazura,�terakota,�adaptacja�poddaszy,�
kompleksowe�wykończenia�wnętrz.�
fVAt,�tel.�kom.�606-737-576.

�usługi�malarskie,�remontowe,�
wykończeniowe,�dokładność,�czystość�
i�solidność�gwarantowana,�tel.�kom.�
513-201-959.

�Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

�Wykończenia�poddaszy�płytą�k/g,�
sufity�podwieszane,�malowanie,�gładzie,�
glazura,�terakota,�przystępne�ceny,�tel.�
kom.�695-263-945.

�malowanie,�gipsowanie,�glazura,�
terakota,�sufity�podwieszane.�
Przystępne�ceny,�tel.�kom.�691-768-451.

�glazura,�terakota,�sufity�podwieszane,�
wszelkie�zabudowy,�tynki�mozaikowe,�
kamień�dekoracyjny,�gładź,�malowanie,�
przeróbki�elektryczne,�tel.�kom.�
605-562-651.

�malowanie�mieszkań,�tel.�kom.�
692-157-417.

�złota�rączka”�bieżące�naprawy,�
wymiany,�hydraulika,�elektryka�i�inne,�
tel.�kom.�608-028-762.

�cyklinowanie�bezpyłowe,�tel.�kom.�
504-960-515.

�docieplanie�budynków,�gładzie,�
malowanie,�płyty�k/g,�panele�
podłogowe�i�ścienne,�glazura,�terakota,�
tel.�kom.�607-343-338.

�Prace�remontowe,�łazienki,�poddasza,�
malowanie,�tel.�kom.�607-343-338.

�cyklinowanie,�polerowanie,�tel.�kom.�
501-249-461.

�usługi�hydrauliczne,�tel.�kom.�
509-137-971.

�malowanie,�gipsowanie,�tapetowanie,�
panele,�płyta�g/k,�wykańczanie�
poddaszy,�tel.�kom.�535-466-501.

�malowanie,�tel.�kom.�607-168-196.

�Wykończenia�wnętrz,�remonty,��
tel.�kom.�532-115-111.

�docieplenia�budynków,�remonty,��
tel.�kom.�666-152-315.

�Podłogi�drewniane,�parkiety:�
układanie,�cyklinowanie,�polerowanie,�
lakierowanie,�olejowanie.�schody:�
renowacja.�Profesjonalnie,�solidnie,�
tel.�kom.�733-552-113,�601-378-677.

�Wykończenie�wnętrz,�remonty,�sufity�
podwieszane,�łazienki,�kompleksowo,�
tel.�kom.�503-577-889.

�dachy,�montaż�pokryć�dachowych�
i�konstrukcje,�tel.�kom.�507-542-210.

�Podbitki,�grzanie�papu�
termozgrzewalnej,�tel.�kom.�
507-542-210.

�malowanie,�gipsowanie,�panele�
podłogowe,�tel.�kom.�790-294-337.

sprzedaż
�extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�

po�obróbce�mechanicznej,�tel.�kom.�
601-239-779.

�Żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�
odwodnień�i�drenażu,�kopalnia�
maurzyce,�tel.�kom.�601-239-779.

�Piec�na�olej�opałowy,�nowy,�25kW,�
3200�zł,�tel.�kom.�603-809-795.

usługi 
instalacyjne

�usługi�elektryczne,�tel.�kom.�
509-838-364.

�Vertal:�żaluzje�poziome,�pionowe,�
rolety�materiałowe,�antywłamaniowe,�
siatki�przeciw�owadom.�Produkcja,�
montaż,�tel.�kom.�602-736-692.

�Anteny,�telewizory�naprawa,��
tel.�kom.�791-210-176.

�usługi�hydrauliczne,��
tel.�kom.�785-543-610.

�drobna�hydraulika,�biały�montaż,��
tel.�kom.�535-466-501.

usługi inne
�rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�

wycinka�drzew,�zakrzaczeń,��
tel.�kom.�667-732-751.

�Wycinka�drzew,�usługi�podnośnikami�
koszowymi�27-metrowymi,�tel.�kom.�
668-591-725.

 Wycinka drzew, tel. kom. 
696-008-528.

 Instalacje fotowoltaiczne,  
tel. kom. 727-534-450.

 Wycinka drzew, tel. kom. 
693-208-999.

�Odnawianie�wanien,�tel.�kom.�
600-979-826.

�cięcie�drzew�niebezpiecznych,�
pielęgnacja�zieleni�i�ogrodów,�tel.�kom.�
782-718-483.

�Polsat,�Nc+,�naziemna,�tel.�kom.�
728-188-127.

�Pilna�Pożyczka�Bankowa!�55.000�zł�
rata�tylko�670�zł.�zadzwoń�już�dziś,�
tel.�kom.�539-335-515.

�kredyty�fines,�tel.�(46)�895-10-53.

 Promocja, przedłużanie rzęs 
metodą 1 do 1, 95 zł, tel. kom. 
693-484-451.

matrymonialne
�Poznam�kobietę�miłą,�uczciwą,�

wierną�wiek�43-59,�sms,�tel.�kom.�
606-735-889.

�Poznam�zadbaną�dziewczynę,�tel.�
kom.�781-196-232.

�Wolny,�48�letni�mężczyzna�pozna�
panią,�tel.�kom.�695-268-916.

nauka
�Język�angielski,�niemiecki,�tel.�kom.�

663-684-178.

�matematyka,�tel.�kom.�791-802-482.

 Kursy nurkowania, tel. kom. 
793-033-190.

�Pomoc�dzieciom�z�trudnościami��
w�nauce,�terapia�pedagogiczna,��
tel.�kom.�502-024-240.

�korepetycje�młodszy�wiek�szkolny,��
tel.�kom.�502-024-240.

�Nauka�Języka�Angielskiego�Jacek�
romanowski,�tel.�kom.�607-440-582.

�matematyka,�tel.�kom.�607-440-582.

�matematyka,�Angielski,�tel.�kom.�
515-459-141.

�Angielski,�profesjonalnie.�dzieci,�
młodzież,�tel.�kom.�880-233-777.

rolnicze – kupno

płody rolne
�kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�

transportem,�tel.�kom.�783-112-512.

�skup�zbóż�paszowych:�jęczmień�685�
zł,�pszenżyto�620�zł,�pszenica�706�zł,�
transport/załadunek,�Leśniczówka��
k.�soboty,�tel.�kom.�505-406-917.

�kupię�facelię,�tel.�kom.�883-945-511.

�kupię�pszenżyto,�możliwy�transport��
i�załadunek,�tel.�kom.�695-248-808.

�kupię�żyto,�możliwy�transport�i�
załadunek,�tel.�kom.�695-248-808.

�kupię�zboże�paszowe,�żyto,�owies,�
pszenżyto,�tel.�kom.�733-067-051.

hodowlane
 Kupię byki, tel. kom. 601-307-164.

 Kupię jałówki, tel. kom. 
601-307-164.

 Kupię krowy, tel. kom. 
601-307-164.

 Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

�kupię�byczki,�jałówki�od�100��
do�500kg�do�dalszego�chowu,�
tel.�kom.�515-121-410.

�Prosięta,�warchlaki�-�kupię,��
tel.�kom.�508-395-127.

�kupię�cielaki,�tel.�kom.�609-874-395.

maszyny
�ciągnik,�maszyny,��

tel.�kom.�792-703-272.

�kupię�c-328,�c-330,�c-360,�c-355,�
c-380,�mtz,�mf-255,�t-25�Władimirec�
bez�dokumentów,�do�remontu,�tel.�kom.�
502-939-200.

�kupię�maszyny�rolnicze,�tel.�kom.�
883-945-511.

�kupię�wialnię,�czyszczalnię,�Petkus,�
tel.�kom.�883-945-511.

�Obciażniki�c-360,�tel.�kom.�
605-350-355.

�siewnik�poznaniak�do�remontu�(może�
być�dziurawy�zbiornik),��
tel.�kom.�664-981-618.

�kupię�owijarkę�trolla,�glebogryzarkę,�
talerzówkę,�rozsiewacz,�sadzarkę,�
kosiarkę,�tel.�kom.�515-710-848.

�kupię�ciągnik�ursus,�zetor,�ferguson,�
Władimirec,�przyczepę�wywrotkę,�
tel.�kom.�605-084-979.

�kupię�kombajn�ziemniaczany��
lub�kopaczkę,�tel.�kom.�733-067-051.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
�sprzedam�pszenżyto�i�jęczmień,��

tel.�kom.�723-585-201.

�sprzedam�pszenicę,�pszenżyto,�
tel.�kom.�662-665-605.

�sprzedam�pszenżyto�22�tony,�
pszenica�12�ton,�tel.�kom.�691-659-425.

�sprzedam�bób�Bizon,��
tel.�kom.�602-899-929.

�sprzedam�żyto,��
tel.�kom.�697-753-644.

�sprzedam�słomę,��
tel.�kom.�516-477-037.

�Burak�ćwikłowy�na�paszę,��
tel.�kom.�515-121-410.

�sprzedam�marchewkę�paszową�
mytą,�możliwość�transportu,��
tel.�kom.�507-707-579.

�sprzedam�owies,�pszenżyto,�żyto,�
siano�baloty,�tel.�kom.�667-257-460.

�Bób,�tel.�kom.�663-884-969.

�Bób,�tel.�kom.�782-091-673.

�sprzedam�kapustę,�tel.�kom.�
661-893-322.

�sprzedam�8�t�pszenicy�jarej,�12�
t�pszenżyta�zimowego,�tel.�kom.�
602-321-014.

�słoma�okrągłe�bele�ze�stodoły,�
pszenica�80�ton,�tel.�kom.�693-830-160.

rekLAmA



�www.lowiczanin.info26 9�stycznia�2020������nr 2   

�sprzedam�owies,�tel.�kom.�
609-874-395.

�Owies,�pszenżyto,�tel.�kom.�
504-832-533.

�sprzedam�słomę�w�kostkach�ze�
stodoły,�tel.�kom.�726-843-248.

�sprzedam�owies,�tel.�kom.�
788-983-178.

�mieszanka,�pszenżyto,�tel.�kom.�
605-350-355.

�Pszenżyto,�żyto,�tel.�kom.�
793-701-024.

�siano,�słoma,�tel.�kom.�691-411-355.

�sprzedam�ziemniaki�drobne,�
paszowe,�tel.�kom.�692-492-058.

�sprzedam�słomę�ze�stodoły,�duże�
bele,�chąśno,�tel.�kom.�721-737-369.

�sprzedam�słomę,�tel.�kom.�
792-235-440.

�kapusta�kwaszona,�hurt,�detal,�fVAt,�
tel.�kom.�508-194-191.

�kiszonka�z�kukurydzy,�sianokiszonka�
baloty,�tel.�kom.�781-192-860.

�sprzedam�suchą�słomę�w�belach,�
Świące,�tel.�kom.�601-320-604.

�słoma,�duże�baloty,�tel.�kom.�
697-689-853.

�sprzedam�kukurydzę,�
tel.�(46)�837-14-61.

�siano,�słoma�(baloty)�ze�stodoły,�
guźnia,�tel.�kom.�880-918-256,�
889-910-333.

�sprzedam�słomę�ze�stodoły,�tel.�kom.�
512-279-318.

�słoma,�siano,�opryskiwacz,�tel.�kom.�
664-873-766.

�sprzedam�pszenżyto,�tel.�kom.�603-
240-034,�zielkowice�104.

�sprzedam�jęczmień,�pszenżyto,�
kiernozia,�tel.�(24)�277-91-85.

�Odpady�marchwi,�tel.�kom.�
514-323-077.

�sprzedam�bób�Bizon,�tel.�kom.�
500-850-873.

�sprzedam�pszenżyto,�okolice�
kiernozi,�tel.�kom.�603-061-866.

�sprzedam�siano�w�balotach,�
pszenicę,�pszenżyto,�tel.�kom.�
508-192-016.

�Pszenżyto�80�zł,�tel.�kom.�
573-447-161.

�sianokiszonka�baloty�+�transport,�tel.�
kom.�664-981-618.

�słoma,�baloty�140x120,�tel.�kom.�
664-981-618.

�Żyto,�tel.�kom.�664-981-618.

�sprzedam�słomę�okrągłe�belki,�
okolice�głowna,�tel.�kom.�504-985-644.

�Pszenżyto,�okolice�głowna,�tel.�kom.�
504-985-644.

�Bób,�nasiona,�tel.�kom.�724-551-112.

�Łubin�wąskolistny�słodki,�tel.�kom.�
512-335-957.

�Pszenica,�tel.�kom.�501-389-031.

�sprzedam�sianokiszonkę,�tel.�kom.�
697-825-807.

�Żyto,�jęczmień,�sianokiszonka,�siano,�
Świeryż,�tel.�kom.�662-585-814.

�sprzedam�żyto,�tel.�kom.�
794-052-840.

�sprzedam�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
781-779-632.

�sprzedam�siano�Popów�42,�po�17.00.

�Wysłodki�z�jabłek,�tel.�kom.�
785-240-260.

�słoma�duże�bele,�Wyborów,�tel.�kom.�
788-278-657.

�sprzedam�siano,�słomę�kostka�ze�
stodoły,�tel.�kom.�669-034-195.

�sprzedam�50�ton�pszenicy�ozimej,�tel.�
kom.�605-278-719.

�sprzedam�zboże,�słomę,�pług�
4-skibowy,�chwytak�do�bel,�tel.�kom.�
662-089-395.

�sprzedam�siano,�zakrzew,�tel.�kom.�
607-409-355.

�siano,�słoma�kostka,�owies,�żyto,�tel.�
kom.�574-505-424.

�sprzedam�jęczmień�z�pszenicą,�
pszenica�i�pszenżyto,�okolice�rybna,�tel.�
kom.�660-476-143.

�sprzedam�ziemniaki�i�słomę,�tel.�kom.�
608-603-833.

�sprzedam�suche�wysłodki,�tel.�kom.�
514-675-863.

�sprzedam�zboże,�tel.�kom.�
792-893-162.

�sprzedam�słomę�w�balotach,�tel.�
kom.�695-493-616.

�Pszenżyto,�tel.�kom.�697-289-514.

�kukurydza,�jęczmień,�pszenica,�
pszenżyto,�sianokiszonka,�słoma,�tel.�
kom.�506-115-015.

�Proso,�tel.�kom.�515-182-587.

�siano�luzem,�okolice�Bolimowa,�
tel.�(46)�838-06-32.

�słoma�w�balotach,�słoneczko�
5-gwiazdowe,�śrutownik�na�kamienie,�
tel.�kom.�798-726-769.

�mieszanką�i�pszenżyto,�tel.�kom.�
783-173-192.

�sprzedam�bób,�tel.�kom.�
608-613-658.

hodowlane
�Byczki�do�dalszego�chowu,�

jałówki�hodowlane�cielne,�tel.�kom.�
604-432-909.

�Jałówka�wysokocielna,�tel.�kom.�
669-356-363.

�sprzedam�jałówki�na�wycieleniu,�tel.�
kom.�886-591-787.

�sprzedam�cielaki,�tel.�kom.�
665-349-136.

�sprzedam�byczki�300�kg,�tel.�kom.�
788-983-178.

�Jałówki�na�wycieleniu,�tel.�kom.�
608-137-544.

�Jałówka�na�wycieleniu,�likwidacja,�
ocena,�tel.�kom.�506-552-043,�po�16:00.

�cielaki�mięsne,�tel.�kom.�514-518-658.

�sprzedam�cielaka�-�byczek�biały,�tel.�
kom.�667-329-720.

�sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�tel.�
kom.�721-296-923.

�drób�ozdobny,�nioski,�kaczki,�indyki,�
perliczki,�tel.�kom.�726-121-861.

�Owce�kameruńskie,�tel.�kom.�
726-121-861.

�sprzedam�jałówkę,�wycielenie�
25.01.2020,�cena�5300zł,�tel.�kom.�
609-775-662.

�sprzedam�2�200-kilogramowe�byczki,�
tel.�kom.�693-088-990.

�sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�tel.�
kom.�509-137-971.

�sprzedam�prosiaki�10�sztuk,�okolice�
głowna,�tel.�kom.�500-296-373.

�sprzedam�cielaki,�tel.�kom.�
725-402-590.

�sprzedam�jałówkę�hodowlaną,�tel.�
kom.�693-299-439.

�Jałówka�cielna,�tel.�kom.�608-106-614.

�trzy�jałówki�cielne�z�kartami�z�oceny�
100%�hO,�wycielenie�luty,�tel.�kom.�
693-478-893.

�Jałówka�na�wycieleniu,�
tel.�(46)�838-40-65.

�sprzedam�jałoszkę�hO�50�kg,�500�zł,�
tel.�kom.�502-436-234.

�sprzedam�byczka,�tel.�kom.�
607-389-802.

�cielaki,�krowy,�byki,�likwidacja�
sprzedam,�tel.�kom.�663-972-056.

�Jałówka�wysokocielna,�urzecze�73,�
tel.�kom.�510-603-072.

�sprzedam�4�byczki�hf,�tel.�kom.�
603-945-944.

�Jałówka�wysokocielna,�termin�
15.01.2020,�tel.�kom.�660-248-340.

�Jałówka�cielna�termin�21�luty�2020,�
tel.�kom.�665-489-065.

�sprzedam�jałówki�na�wycieleniu,�tel.�
kom.�602-713-616.

�sprzedam�byczki,�tel.�kom.�
694-354-091.

�Jałówka�na�wycieleniu,�termin�
2.02.2020�rok,�tel.�kom.�603-477-845.

�sprzedam�jałówkę�i�byczka�
3-miesięczne,�tel.�kom.�696-850-411.

�sprzedam�jałówkę,�wycielenie�10�
styczeń,�tel.�kom.�887-059-818.

�Jałówki,�wycielenie:�luty,�marzec,�
kwiecień,�tel.�kom.�503-163-721.

�sprzedam�cielaka�jałoszkę,�tel.�kom.�
692-778-350.

maszyny
�Beczka�asenizacyjna�4.000�l,�stan�

bdb.,�śrutownik�bijakowy,�tel.�kom.�
600-523-438.

�kupię�kombajn�(Bolko,�Anna,�karlik),�
sadzarkę,�cyklop,�troll,�rozrzutnik,�
glebogryzarkę,�kopaczkę,�inne,�tel.�kom.�
511-713-596.

�krokodyl�do�tura,�tel.�kom.�
603-243-414.

�sprzedam�siewnik�Poznaniak�i�basen�
330�litrów,�tel.�kom.�691-659-425.

�Wywrotka�1-osiowa,�4,5�tony�nowa,�
trójstronna,�nadstawki,�10.500�zł,�tel.�
kom.�880-709-761.

�siewnik�do�kukurydzy�4-rzędowy�
z�dozownikiem�nawozu,�tel.�kom.�
603-820-123.

�Beczka�do�ślęzy�sadowniczej,�nowa,�
tel.�kom.�506-188-515.

�sprzedam�adapter,�łancuchy,�
skrzynię�z�wałkami�do�rozrzutnika�3�
tonowego,�tel.�kom.�886-591-787.

�kultywator�14�grudziądzki,�tel.�kom.�
693-830-160.

�sprzedam�schładzalnik�do�mleka�
800�litrów,�tel.�kom.�692-365-635.

�Śrutownik�bijakowy,�tel.�kom.�
788-983-178.

�sprzedam�rozrzutnik�2-osiowy�po�
remoncie,�tel.�kom.�501-829-207.

�krokodyl�do�obornika�130cm,�łyżko-
krokodyl�2-metrowy�(zach.),�rozrzutnik�
obornika�krone�Optimat�4-tonowy,�tel.�
kom.�508-194-191.

�silnik�do�ciągnika�c-380,�opryskiwacz�
400�l,�prądnica�do�c-330,�kolumna�
kierownicy�do�c-330,�tel.�kom.�
697-689-853.

�sprzedam�dwukólkę�ciągnikową,�
silnik�3-fazowy�jednorzutowy,�kiernozia,�
tel.�(24)�277-91-85.

�siewnik�poznaniak,�tel.�kom.�
603-243-414.

�sprzedam�przyczepy:�6t�wywrotka�
ifA,�3,5t�wywrotka�sanok,�4t�sztywna�
sanok;�pług�4-skibowy;�prasę�rolującą�
grenland;,�tel.�kom.�660-170-746.

�siewnik�poznaniak�3-metrowy,�tel.�
kom.�664-981-618.

�c-330,�1970�rok,�sprawny,�
zarejestrowany,�10.500�zł,�tel.�kom.�
507-429-601.

�sprzedam�pług�3-skibowy,�tel.�kom.�
669-034-195.

�sprzedam�kombajn�porzeczkowy�
Arek�3,�tel.�kom.�691-721-493.

�sprzedam�przyczepę�do�bel,�żmiję�12�
metrów,�ziemię�luzem�i�gruz,�tel.�kom.�
782-521-171.

�ciągnik�c-360�sprzedam�lub�
zamienię�na�c-330,�tel.�kom.�
504-019-557.

�sprzedam�2�siewniki,�tanio,�maszynę�
do�cięcia�blachy�i�tregier,�tel.�kom.�
696-440-845.

�sprzedam�przyczepkę�
samochodową,�c-360,�wóz�konny,�
krajzegę,�tel.�kom.�506-355-899.

�sprzedam�ciągnik�c-325�silni��
od�c-328,�sprawny,�zarejestrowany�
ważne�Oc,�tel.�kom.�609-310-962.

�sprzedam�ciągnik�c-330,�1972�rok,�
zarejestrowany,�opłacony�i�agregat�
uprawowy�2,1�metra,�
tel.�kom.�669-026-412.

inne
�sprzedam�kompletną�konwię�i�poidła,�

tel.�kom.�518-360-010.

�Obornik�bydlęcy�z�dowozem,��
tel.�kom.�726-121-861.

�Obornik�bydlęcy,�tel.�kom.�
693-157-117.

�dojarkę�rurociągową�na�4�aparaty�
deLaval�oraz�samomyjący�zbiornik�
do�chłodzenia�mleka�z�odzyskiem�
ciepłej�wody�JAPX�660170746,�tel.�kom.�
660-170-746.

�Obornik�bydlęcy,�tel.�kom.�
692-556-557.

�zbiornik�na�mleko�frigomilk�500l,��
tel.�kom.�660-248-340.

rolnicze - usługi
�Naprawa�pomp��

do�opryskiwaczy,�części�zamienne,�
�tel.�kom.�506-188-515.

�Okna:�naprawa,�regulacja,�
tel.�kom.�609-135-411.

zwierzęta

sprzedaż
�sznaucer�miniatura,�białe�suczki,�

�tel.�kom.�530-026-025.

�szczeniaki�owczarka�niemieckiego,�
tel.�kom.�696-399-890.

�Amstaf�suczka�3-miesięczna,�
tel.�kom.�788-154-202.

�Oddam�kotki,��
tel.�kom.�600-876-355.

�sprzedam�szczeniaki��
10-tygodniowe�ratlerki�parka,��
tel.�kom.�664-492-202.

�shih-tzu,�6�miesięcy�oraz�owczarek�
niemiecki�9�tygodni,�zapraszam,�
�tel.�kom.�783-588-217.

�Labradory,��
tel.�kom.�660-467-492.

rekLAmA

rekLAmA
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ważne telefony
� �Infolinia PKP:�intercity�703�200�200,��

koleje�mazowieckie�22�364�44�44,��
Łódzka�kolej�Aglomeracyjna�(42)�205�55�15

� Informacja PKS 609-846-204
�Pogotowie ratunkowe 999�alarmowy
�Straż pożarna 998�alarmowy
�Policja 997�alarmowy
�Policyjny telefon zaufania�837-80-00
�Pogotowie energetyki cieplnej �

46-837-59-16
�Pogotowie wod.-kan.�46-837-35-32
�Pog. energetyczne�991,�46-830-15-00
�awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu:�881-551-551,�46�830-91-53�
�Warsztat konserwatorski ŁSM  

46-837-65-58
�Taxi osobowe:�46-837-34-01;�46-191-91;�

46-830-05-00;�606-486-555;�600-508-308;��
dworcowa:�602-774-552

�Taxi bagażowe:�46-837-35-28�
�Punkt bezpłatnej pomocy  

psychologicznej –�budynek�muszli�
koncertowej,�park�Błonie�w�Łowiczu,��
ul.�św.�floriana�7

dot. uzależnień (alkohol, narkotyki):�
pon.�w�godz.�15-19,�tel.�691-730-115.�
dot. przemocy w rodzinie:�soboty��
w�godz.�16-19,�zapisy�osobiście.�
mityngi grup wsparcia:�grupa�Anoni-
mowych�Alkoholików�–�czwartki�godz.�19,��
grupa�Anonimowych�Narkomanów�–�
piątki�godz.�18.

dyżury przychodni
�Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul.�ułańska�28,�tel.�46-837-56-11,�46-837-56-
12,�46-837-56-13�lub�509-056-091–�czynna:�
w�dni�robocze�18.00-8.00,�soboty,�niedziele�
i�święta�od�8.00�(przez�24�h).

apteki
�Łowicz – apteka całodobowa:�

ul. Stanisławskiego,�tel.�46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

�Kościół pw. św. Ducha: 7.00,�8.30,�
10.00,�12.00,�18.00.�

�Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza:�7.00,�8.00,�10.00�(dla�młodzieży),�
11.15�(dla�dzieci),�12.30,�17.00.�

�Bazylika Katedralna:�
7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00.

�Kościół o.o. Pijarów:  
8.00,�9.30,�11.00,�12.30,�16.00.�

�Kościół Sióstr Bernardynek:�8.00,�10.00
�Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00,�10:00,�12.30,�18.00.
�Kaplica seminaryjna:�10.00.

basen w Łowiczu 
ul.�kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

�Pływalnia kryta:�czynna:�
pon.-pt.�8.00-22.00;�sob.-niedz.�8.00-20.00.��
Wejścia�dla�posiadających�karnety�i�kupują-
cych�bilety�wg�harmonogramu:

poniedziałki�-�12.10-14.45�i�19.50-22.00
wtorki�-�11.35-13.45�i�19.15-22.00
środy�-�10.30-11.30�i�19.50-22.00
czwartki�-�13-16.30�i�19.15-22.00
piątki�-�16.50-18.05�i�19.15�-22.00
soboty�-�11.00-20,�niedziele�-�10.00-20

boiska i hale 
sportowe

�Boiska Orlik, ul. Grunwaldzka 9 
tel.�735-048-9514,5

�Boiska Orlik ul. Bolimowska 15/19  
tel.�516-031-268

�Stadion piłkarski ul.�starzyńskiego�6/8,�
tel.�46-837-62-08

�Stadion wielofunkcyjny �
ul.�Jana�Pawła�ii�nr�3,�tel.�46-837-51-06

�Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3,�
tel.�46-837-51-06,�czynna�7.00-15.00��
(we�wtorki�7.00-20.00(

�Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2,��
tel.�46-837-09-04;�czynna:�8.00-16.00��
(czw.�8.00-20.00)�

�Boiska Orlik przy SP nr 1, tel.�519-130-
551,�czynne:�pon.-pt.�12.00-20.00,�sob.-ndz.�
12.00-20.00;

�Boisko przy SP nr 4�–�tel.�46�837-36-94
�Boisko przy LO im. Chełmońskiego  

46�837-42-00

lodowisko
�Łowicz, Nowy Rynek; czynne:
od�poniedziałku�do�piątku:�14.00-20.00;
soboty�i�niedziele:�12.00-20.00�

muzea i wystawy
�arkadia: ogrody:�czynne�codziennie�

do�zmierzchu;�bilety:�12�zł�normalny,�8�zł�
ulgowy,�1�zł�dzieci�i�młodzież�ucząca�się;��
8�zł�opłata�za�psa.�

�Bolimów, Gminny Ośrodek Kultury: 
Izba Pamięci o I wojnie światowej��
–�czynna:�pon.-wt.�w�godz.�12-20,��
śr.-czw.�10-18,�pt.�12-20;
„anioł – ozdoba bożonarodzeniowa” 
–�wystawa�pokonkursowa�prac�przygoto-
wanych�przez�dzieci�z�przedszkoli��
z�terenu�gminy;�czynna�do�9�stycznia;.
�Kiernozia: „Moja Magiczna Bombka” 

–�wystawa�prac�nadesłanych�na�XiV�
gminny�Przegląd�dziecięcej�i�młodzieżowej�
twórczości�Plastycznej,�czynna�do�końca�
stycznia;�sala�gminnego�Ośrodka�kultury.

�Łowicz: Muzeum, ul.�stary�rynek�5/7�
–�czynne:�od�wt.�do�niedz.�w�godz.�10-16�
(ostatnie�wejście�15.30);�–�nieczynne:�6�
stycznia�(trzech�króli);�–�bilety:�normalny�
12�zł,�ulgowy�7�zł,�wystawy�czasowe�3�zł,�
wstęp�bezpłatny�na�wystawy�stałe�–�wtorek;�
Wystawy stałe: „sztuka�Baroku”,��

„historia�miasta�i�regionu”,��
„etnografia�księstwa�Łowickiego”,��
izba�Pamięci�Łowickich�Żydów

Wystawy czasowe:
•�„Haller w Łowiczu. 100-lecie 
pobytu Błękitnej armii” –�ekspozycja�
ze�zbiorów�muzeum�w�Łowiczu�i�muzeum�
regionalnego�w�kutnie�w�ramach�obcho-
dów�Święta�Niepodległości;�czynna�do�
31�stycznia.
•�I Triennale Wycinanki Ludowej 
Województwa Łódzkiego�–�wystawa�
pokonkursowa,�czynna�do�2�lutego.
•�„Malarstwo Zbigniewa Matyska” 
–�wernisaż:�sobota,�11�stycznia,�godz.�
15.00;�wystawa�czynna�do�8�marca.
�Łowicz: Skansen przy Muzeum��

–�do�marca�czynny�tylko�z�zewnątrz,�
codziennie�oprócz�poniedziałków�w�godzi-
nach�10-16,�obowiązuje�bilet�spacerowy.

� �Łowicki Park Etnograficzny  
– Skansen w Maurzycach�–�nieczynny�
do�końca�marca.

�Łowicz: Muzeum Diecezjalne,��
stary�rynek�20;�czynne�od�pon.�do�czw.��
w�godz.�10-16,�pt.�i�sob.�w�godz.�10-14.�

�  Łowicz: Galeria Browarna,��
ul.�Podrzeczna�17.�informacje�i�kontakt��
ws.�zwiedzania:�tel.�46/838�56�53��
lub�tel.�kom.�691�979�262

�Łowicz: Muzeum Guzików –�ekspozy-
cja�ozdobnych�i�zwyczajnych�guzików��
z�całego�świata;�czynna�od�pon.�do�pt.��
w�godz.�10-19,�sob.�9-15;�galeria�Łowicka,�
ul.�stanisławskiego�10,�wstęp�wolny.

�Łowicz: Izba Pamięci Stanisława Klic-
kiego –�i�piętro�Baszty�im.�gen.�klickiego,�
czynna�w�niedz.�16-18;�wstęp�wolny.

�Łowicz: „100 lat istnienia Woje-
wództwa Łódzkiego – różnorodność 
przyrodnicza i kulturowa mojej okolicy”�
–�pokonkursowa�wystawa�prac�plastycz-
nych�przygotowanych�w�ramach�projektu�
„różnorodność�przyrodnicza�i�kulturowa��
mojej�małej�ojczyzny”;�Biblioteka�Pedago-
giczna�w�Łowiczu,�ul.�ułańska�2.

�Nieborów: Motonostalgia – Muzeum 
Motoryzacji, Nieborów�231a –�czynne:�pią-
tek,�sobota�i�niedziela�w�godz.�10.00-18.00.�
Bilety: normalny�12�zł,�ulgowy�10�zł�(dzieci�i�
młodzież�do�lat�15,�emeryci,�renciści�od�65�
roku�życia),�dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.�

�Nieborów: Muzeum�–�zwiedzanie:�
codziennie�w�godz.�10.00-16.00;�(25-26�
grudnia�–�nieczynne);

Ogrody –�czynne�codziennie�w�godz.�
10.00-18.000;�pon.�wstęp�wolny.
�Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  

– codziennie�w�godz.�8.00-22.00.�Bilety�do�
pałacu�–10�zł�(normalny),�3�zł�(ulgowy).��
Na�teren�parku�–�wstęp�wolny.�

„Ożywić historię, czyli pałac w Sanni- 
kach za czasów Natansonów i Dzie-
wulskich” –�wystawa�stała�nt.�historii�
kolejnych�właścicieli�dóbr�sannickich.
Pędzlem po śniegu –�świąteczna�wysta-
wa�malarstwa�Agnieszki�sapińskiej.
�Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich –�czynne:�pon.-sob.�9.00-
17.00,�niedz.�i�święta�12.-17.00.�sromów�11,�
gmina�kocierzew;�tel.�46-838-44-72.

�Walewice:  Pałac�–�zwiedzanie��
pon.-pt.�godz.�8-15;�w�weekendy�11-17,��
po�wcześniejszej�rezerwacji;�bilety:��
ulgowy�10,00�zł,�normalny�15,00�zł
Stadnina koni�–�zwiedzanie:��
indywidualnie�pon.-pt.�w�godz.�8-14;��
bilety:�ulgowy�5�zł/os.,�normalny�8,50�zł/
os.�zwiedzanie:��rez.�tel.�693-422-684.
�Złaków Kościelny: obrazy Matki 

Boskiej Częstochowskiej wykonane�
przez�dzieci�z�sP�w�matkach;�kościół�pw.�
Wszystkich�Św.�w�złakowie�kościelnym.

�„Powrót do przeszłości 1919–2014  
– 95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” –�wystawa�zdjęć��
w�dużym�formacie;�zespół�szkół�Ponad-
gimnazjalnych�nr�1,�Łowicz,�Podrzeczna�30.

koncerty
�Sobota, 11 stycznia:
godz.�12.00�–�Utwory Ottona Mieczy-
sława Żukowskiego i Stanisława 
Moniuszki�–�koncert�uczniów�Atelier�
Artystycznego�Barbary�szkudlarek;�

muzeum�w�Łowiczu,�stary�rynek�5/7.�
Wstęp�wolny.
�Niedziela, 12 stycznia:
godz.�10.00�–�Koderki�–�koncert�kolęd�
i�pastorałek;�kościół�parafialny�pw.�św.�
Wojciecha�i�św.�Barbary�w�kompinie;�
wstęp�wolny.
godz.�15.00�–�XVII Festiwal Kolęd  
i Pastorałek –�koncert�finałowy;�gminny�
Ośrodek�kultury�w�domaniewicach.�
Wstęp�wolny.
�Sobota, 18 stycznia:
godz.�19.00�–�Magda Umer –�recital;�
kino�fenix�w�Łowiczu,�ul.�Podrzeczna�20.�
Bilety:�wyprzedane.
�Niedziela, 19 stycznia:
godz.�15.30�–�„Moje ksinzackie Wilije” 
–�wystąpią:�Łowicka�Orkiestra�kameral-
na,��zespół�Śpiewaczy�ksinzoki,�soliści:�
małgorzata�kustosik�–�mezzosopran,�
Weronika�mońka�–�skrzypce,�dymitr�
kościuszko�–�trąbka�i�malwina�ciesielska�
–�śpiew;�prowadzenie:�Joanna�Bolimow-
ska.�sala�barokowa�muzeum�w�Łowiczu,�
stary�rynek�5/7.�Wstęp�wolny.
�Niedziela, 2 lutego:
godz.�15.00�–�Koderki:�Koncert Nowo-
roczny –�kolędy�i�pastorałki;�Pijarskie�
szkoły�królowej�Pokoju�w�Łowiczu,�ul.�
Pijarska;�wstęp�wolny.

Kino Fenix 
Łowicz�ul.�Podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

�Czwartek, 9 stycznia:
godz.�16:45�–�Dwóch papieży /�sala�ii��
–�dramat,�prod.�Argentyna,�usA,�Wielka�
Brytania,�Włochy;�reżyseria:�fernando�
meirelles;�czas:�2�godz.�5�min.
godz.�19:00��–�Futro z misia�/�sala�ii�–�
komedia�prod.�Polska,�reżyseria:�michał�
milowicz,�kacper�Anuszewski,�czas:�1�
godz.�45�min.
godz.�19:30�–�Jak zostałem gangste-
rem. Historia prawdziwa�/�premiera�
–�film�sensacyjny,�prod.�Polska;�reżyseria:�
maciej�kawulski;�czas:�2�godz.�20�min.
�Piątek, 10 stycznia:
godz.�15:30�–�Był sobie pies 2�–�familij-
ny,�komedia�prod.�usA;�reżyseria:�Lasse�
hallström;�czas:�1�godz.�48�min.
godz.�17:00�–�Kraina miodu�/�sala�
ii�–�film�dokumentalny�prod.�macedonia;�
reżyseria:�tamara�kotevska�|�Ljubomir�
stefanov;�czas:�1�godz.�27�min.
godz.�17:30�–�Mayday�/�premiera�–�
komedia�prod.�Polska;�reżyseria:�sam�
Akina;�czas:�1�godz.�53�min.
godz.�19:00�–�Jak zostałem gangste-
rem. Historia prawdziwa
godz.�19:30�–�Mayday�/�premiera

ważne telefony
� Informacja:  

PKS�42-631-97-06
�Taxi w Głownie�42-719-10-14
 Policja 997�alarmowy;�w Głownie  

42-719-20-20;�w Strykowie: 42-719-80-07
�Straż pożarna: 998,�w Głownie 42-719-

10-08,�w Strykowie 42-719-82-95;
�Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
�Pogotowie wodociągowe 

w Głownie 42-719-16-39
�Pogotowie energetyczne  

w Strykowie 42-719-80-10;��
w Zgierzu 42-675-10-00.

msze św. w niedziele
�Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00
�Parafia św. Maksymiliana  

w Głownie: 8.00,�9.30,�11.30,�16.00
�Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00,�9.00,�11.00,�17.00
�Parafia w Dmosinie:�7:30,�10,�12,�18:00
�Parafia Św. Marcina w Strykowie: 

8:00,�9:30,�11:00,�18:00

dyżury aptek
�Głowno: 
czwartek, 9 stycznia:
ul.�młynarska�1,�tel.�42�716-45-95
piątek, 10 stycznia: �
ul.�sikorskiego�59,�tel.�42�710-12-99
sobota, 11 stycznia: 
ul.�sikorskiego�45/47,�tel.�42�719-10-28
niedziela, 12 stycznia: 
ul.�zgierska�27,�tel.�736-697-733
poniedziałek, 13 stycznia  
ul.�swoboda�17,�tel.�42�685-78-11
wtorek, 14 stycznia:  
ul.�młynarska�1,�tel.�42�716-45-95
środa, 15 stycznia:  
ul.�sikorskiego�59,�tel.�42�710-12-99
apteki pełnią dyżury:�w�dni�powsze-
dnie�od�zakończenia�zmiany�dziennej��
do�godz.�8.00�dnia�następnego;��
w�soboty�w�godz.�20–8�dnia�nast.;��
w�niedziele�w�godz.�18–8�dnia�nast.,��
w�święta�w�godz.�8–8�dnia�nast.

�Stryków: niedziela, 12 stycznia:��
pl.�Łukasińskiego�15,�w�godz.�9–14.00,�
tel.�42-719-80-85

dyżury przychodni
�Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul.�kopernika�19,�tel.�42-719-10-92;�
poradnia�ogólna:�pn.-pt.�7.00-18.00
�Przychodnie w Strykowie: 
ul.�kościuszki�27:�tel.�42-717-45-15�
ul.�targowa�16:�tel.�42-719-92-30
�Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień 
i Przemocy w Rodzinie:�głowno,�ul.�
kilińskiego�2�pok.�nr�2,�tel.�42-719-26-46
�Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul.�Norblina�1:�pon.-pt.�8.-12.00;�
od�stycznia�2020�roku�–�urząd�gminy��
w�głownie,�ul.�kilińskiego�2;�czynny:��
wt.�i�czw.�12-16.00,�pon.,�śr.,�pt.�8-12.00��
Stryków,�ul.�kościuszki�29:�pon.-pt.�12-16

muzea i wystawy
�Muzeum Żołnierza Polskiego�–�umun-

durowanie�i�ekwipunek�żołnierzy�i�i�ii�wojny�
światowej;�dmosin�2a,�tel.�504-327-183.

�Galeria Bank&DM w Głownie.  

Galeria Sztuki Współczesnej Bank&DM 
–�wystawy�indywidualne�i�zbiorowe;�głow-
no,�ul.�młynarska�5/13,�i�piętro�budynku�Bs.

�akwarelowe wspomnienia  
z Portugalii –�wystawa�malarstwa�ryszar-
da�korzeniowskiego;�czynna�do�17�stycz-
nia.�galeria�miejskiego�Ośrodka�kultury��
w�głownie,�ul.�kopernika�45;�wstęp�wolny.�

inne
�Czwartek, 9 stycznia
godz.�16.30-19.00�–�Sołeckie zebrania 
wyborcze:�zebrania�zaplanowano�we�
wsiach:�dobieszków�(godz.�18.30,�OhP�
dobieszków),�michałówek�(godz.16.30,�
strażnica�OsP�dobra),�dobra�(godz.�
19.00,�strażnica�OsP�dobra),�dobra-
-Nowiny�(godz.�17.30,�altana�sołecka),�
kiełmina�(�godz.�17.30,�strażnica�OsP),�
Ługi�(godz.�17.30,�strażnica�OsP),�stary�
imielnik�(�godz.�17.30�świetlica�wiejska).�
�Piątek, 10 stycznia:
godz.�17.�30�–�Sołeckie zebrania 
wyborcze:�Osiedle�centrum�w�strykowie�
(dom�kultury),�Osiedle�im.�mikołaja�
kopernika-zacisze�(urząd�miejski),�

Osiedle�im.�stefana�Batorego�–�kolejowa�
(dworzec�PkP),�Osiedle�Wschód�(strażni-
ca�OsP�w�strykowie),�Anielin�swędowski�
(świetlica�wiejska),�smolice�(świetlica�
wiejska),�swędów�(strażnica�OsP),�
tymiancka�(świetlica�wiejska).�
�Sobota, 11 stycznia:
godz.�16.00�–�Bal choinkowy dla dzie-
ci i młodzieży z okolicy Zelgoszczy;�
w�programie�zabawa�z�animatorem,�
poczęstunek�i�wizyta�mikołaja,�loteria�
fantowa�na�rzecz�WOŚP;�świetlica�wiejska�
w�zelgoszczy.
�Poniedziałek, 13 stycznia:
godz.�16.30-19.00�–�Sołeckie zebrania 
wyborcze:�Bartolin�(godz.�16.30,�straż-
nica�OsP�Warszewice),�sierżnia�(17.30,�
u�sołtysa),�sosnowiec�(17.30,�świetlica�
wiejska),�sosnowiec-Pieńki�(17.30,�straż-
nica�OsP�w�Ługach),�Warszewice�(19.00,�
OsP),�zelgoszcz�(17.30,�świetlica).�
�Wtorek, 14 stycznia:
godz.�17.�30�–�Sołeckie zebrania 
wyborcze:�Anielin�(sP�Niesułków),�
Niesułków�(również�sP�w�Niesułkowie),�
Niesułków-kolonia�(dom�kultury�w�Nie-
sułkowie�–�sala�wspólna�dk�i�biblioteki),�
Lipka�(dom�kultury�w�Niesułkowie�–�
duża�sala),�kalinów�(świetlica�wiejska).
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OFERTy PRaCy 
z�dnia�8.01.2020

POWIaTOWy URZąD PRaCy W ŁOWICZU:
� Asystent�prawny�(staż�z�uP)
� sprzedawca
� monter�instalacji�i�urządzeń�sanitarnych
� elektromechanik
� Operator�maszyn�produkcyjnych
� kierowca�samochodu�dostawczego
� kasjer-sprzedawca
� Wykładacz�towaru
� elektryk/elektromonter

POWIaTOWy URZąD PRaCy W ZGIERZU:
� Pracownik�administracyjno-biurowy
� Operator�sprzętu�komputerowego�i�pozostałych�

urządzeń
� szwaczka�maszynowa
� Obsługa�maszyn�drukujących
� sortowacz�przesyłek
� Płytkarz
� Pomocniczy�pracownik�ogólnobudowlany
� Pracownik�ogólnobudowlany�-�dociepleniowiec
� Pracownik�ogólnobudowlany
� Brukarz/kamieniarz
� Pomoc�brukarza
� malarz�budowlany�wewnętrzny�i�zewnętrzny
� Nauczyciel
� kasjer-sprzedawca
� magazynier
� czynności�magazynowe
� kominiarz�–�przyuczenie
� kontrola�i�testowanie�płytek�obwodów�

drukowanych
� drukarz�i�naświetlanie�obwodów�drukowanych
� Operator�wielomaszynowy

POWIaTOWy URZąD PRaCy W KUTNIE:
� elektromechanik
� sprzedawca
� zastępca�kierownika�działu�Administracyjno-

-technicznego
� kelner/ka
� tokarz�/�frezer
� Pracownik�małej�gastronomi
� mechanik
� konserwator
� Pokojowa
� Pracownik�produkcji
� Pakowacz
� ,�pracodawca:�kontakt�przez�PuP
� ,�oferta�dostępna�od:�20�dni�,

ROLNIK SPRZEDaJE 
ceny�z�dnia�7.01.2020�r.

Żywiec wieprzowy:

� różyce:�5,70�zł/kg+VAt

� domaniewice:�5,70�zł/kg+VAt

� chąśno:�5,70�zł/kg+VAt

� skowroda�Płd.:�6,50�zł/kg+VAt

� karnków:�5,60�zł/kg+VAt

� kiernozia:�5,70�zł/kg�+�VAt

Żywiec wołowy:

� skowroda�Płd.:�jałówki�7,50�zł/kg+VAt,��
krowy�5,30�zł/kg+VAt;�byki�7,50�zł/kg+VAt

� różyce:�jałówki�7,50�zł/kg+VAt,��
krowy�5,50�zł/kg+VAt;�byki�7,50�zł/kg+VAt

� domaniewice:�jałówki�7,50�zł/kg+VAt,��
krowy�5,50�zł/kg+VAt;�byki�7,50�zł/kg+VAt

ważne telefony
� Informacja PKP�22-194-36�
� Informacja PKS 609-846-204
�Policji w Żychlinie (24)�285-29-97
�Policja w Pacynie:�(24)�235-02-710
�Policja w Sannikach:�(24)�235-02-75
�Komenda Powiatowa Policji  

w Kutnie:�(24)�253-22-00�
�Straż pożarna:�998�alarmowy
�OSP w Żychlinie: (24)�285-12-10  

w Pacynie:�604-349-406 
w Bedlnie:�(24)�285-51-91

�Pogotowie energetyczne  
w Żychlinie:�285-10-27

�awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo:�606-605-494,�692-888-144

dyżury
�Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

Kutno, ul.�Popiełuszki�1,�NzOz�red-med��
tel.�(24)�355-60-11,�697-859-705

 apteka: Kutno�ul.�mickiewicza�5,�
tel.�24-254-79-39�-�dyżur�całodobowy

boiska sportowe
�Orlik, Żychlin pl. Łukasińskiego 21, 

animator�tel.�609-262-446
�Stadion Miejski w Żychlinie,��

ul.�Waryńskiego�8�–�Piotr�Wojciechowski,�
tel.�607-574-261

lodowisko w Kutnie
�czynne:�poniedziałek�–�czwartek�

8.00–20.00,�piątek�8.00–21.00;�sobota,�
niedziela�i�święta�10.00–21.00.

�bilety: normalny�–�7�zł,�ulgowy�–�5�zł,�
w�poniedziałki:�5�zł�dla�każdego.�karnety�
(na�10�godzin):�normalny�63�zł,�ulgowy:�45�
zł.�dzieci�do�lat�7�–�wstęp�bezpłatny�(pod�
opieką�dorosłego�opiekuna�na�łyżwach.

�wypożyczenie łyżew�–�8�zł/godz.,�
wypożyczenie�dziecięcych�łyżew�saneczko-
wych-�3�zł/godz.

msze święte 
w niedziele i święta

�Żychlin,�parafia�pw.�Św.�Apostołów�Piotra�
i�Pawła:�7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00.

�Żychlin,�kaplica�pw.�św.�maksymiliana�
kolbego:�9.30,�11.00,�12.30

muzea i wystawy
�Muzeum – Zamek w Oporowie  

czynne�codziennie�w�godz.�10.00-16.00.��
Bilety:�normalny�10�zł,�ulgowy�7�zł.�

�Park przy Zamku w Oporowie czynny�
codziennie�w�godzinach�8-17;�wstęp�wolny.

�Muzeum Regionalne w Kutnie, �
ul.�konduktorska�13,�tel.�505�01�98�90

�Muzeum Bitwy nad Bzurą w Kutnie  
–�czynne�w�godz.�10-16.�Bilety:�5�zł�i�2,50�zł.

kino KDK w Kutnie 
ul.�Żółkiewskiego�4,�tel.�24-254-21-37�w.�101

�Czwartek, 9 stycznia:
kino�nieczynne
�Piątek – środa, 10–15 stycznia:
godz.�14.15�–�Urwis –�animacja,�familijny,�
komedia,�produkcja:�kanada,�usA,�
reżyseria:�kevin�Johnson,�scenariusz:�
rob�muir,�czas:�1�godz.�27�min.
godz.�15.45�–�Gwiezdne wojny. 
Skywalker. Odrodzenie�–�przygodowy,�
sci-fi,�produkcja:�usA,�reżyseria:��
J.�J.�Abrams,�czas:�2�godz.�21�min.
godz.�18.15�–�Koty  –�dramat,�komedia,�
musical,�produkcja:�usA,�Wielka�Bryta-
nia,�reżyseria:�tom�hooper,�106�min.
godz.�20.15�–�Gwiezdne wojny. Sky-
walker. Odrodzenie

koncerty
�Czwartek, 9 stycznia:

godz.�18:00�–�Młynarski Plays Młynar-
ski feat. Gaba Kulka;�kutnowski�dom�
kultury,�ul.�Żółkiewskiego�4.�Bilety:�60�zł
�Czwartek, 23 stycznia:
godz.�18.00�–�Wawele & Jan Wojdak�–�
spotkanie�muzyczne�na�dzień�Babci��
i�dziadka,�prowadzi�Leszek�Bonar;��
sala�widowiskowo-kinowa�kutnowskiego�
domu�kultury,�ul.�Żółkiewskiego�4.��
Bilety:�40�zł.
�Niedziela, 2 lutego:
godz.�16.45�–�VII Konkurs Kolęd  
i Pastorałek�–�koncert�finałowy�laure-
atów�(przesłuchania:�sobota,�1�lutego,��
od�godz.�9.30�w�sali�pod�kaplicą��
im.�Św.�maksymiliana�kolbego);��
Parafia�pw.�Św.�Apostołów�Piotra�i�Pawła�
w�Żychlinie.�Wstęp�wolny.

inne
�Piątek, 10 stycznia:
godz.�11:00�–�Zwierzątkowo�–�konkurs�
recytatorski�dla�dzieci�w�wieku�od�3�
do�10�lat;�przesłuchania�konkursowe;��
ctmit�w�kutnie,�ul.�teatralna�1.
�Niedziela, 12 stycznia:
godz.�15.00�–�Finał 28. Wielkiej Orkie-
stry Świątecznej Pomocy w Żychlinie 
–�w�programie:�sekcja�taneczna,�wokalna�
i�muzyczna�Żdk,�przedszkolaki�z�Przed-
szkola�samorządowego�nr�1�i�2,�zespoły�
Śleszynianka,�melodia,�złoty�Akord��

z�utW�oraz�kapela�dobrzeliniacy;�pokaz�
udzielania�pierwszej�pomocy�przedme-
dycznej,�koncert�stopers�z�kutna�(godz.�
18.00),�gwiazda�wieczoru�–�zespół�
mig�(19.00),�światełko�do�nieba�(pokaz�
fajerwerków�godz.�20.00);�dyskoteka�z�dJ�
rudix�(od�22.00).�Żychliński�dom�kultury,�
ul.�fabryczna�3;�wstęp�wolny.
�Wtorek 14 stycznia:
godz.�18.00�–�Spotkanie z andrzejem 
Moraczewskim,�mieszkańcem�Żychlina,�
autorem�tomiku�poezji�„Jeśli�widziałeś�
człowieka”,�malarzem,�rzeźbiarzem�i�
muzykiem;�miejsko-Powiatowa�Biblioteka�
Publiczna�w��kutnie.�Wejściówki.
�Sobota, 25 stycznia:
godz.�16:00–19:00�–�Kinderbal�–�
impreza�dla�dzieci�w�wieku�4–10�lat;�
w�programie:�zabawy�z�animatorami,�
malowanie�buzi,�brokatowe�tatuaże,�
ścianka�fotograficzna,�słodka�paczka.�
Żychlińskim�domu�kultury,�ul.�fabryczna�
3.�Wstęp:�20�zł.
godz.�18:00�–�Sonia Bohosiewicz 
– Domówka –�komedia�koncertowa;�
ctmit,�ul.�teatralna�1;�bilety:�30�zł.
�Poniedziałek, 9 marca:
godz.�9.00�–�Formy i metody  
wspierania zdrowia psychofizyczne-
go i kompetencji społecznych  
dzieci i młodzieży zagrożonych 
niedostosowaniem społecznym��
–�konferencja;�domOstwo�w�Żychlinie,��
ul.�dobrzelińska�6.
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�Sobota – czwartek, 11–16 stycznia:
godz.�15:30�–�Był sobie pies 2
godz.�17:00�–�Kraina miodu |sala II
godz.�17:30�–�Mayday |PREMIERa
godz.�19:00�–�Jak zostałem gangste-
rem. Historia prawdziwa
godz.�19:30�–�Mayday

Bilety: 2D:�normalny�17�zł,�ulgowy�15�zł,�
tanie�poniedziałki�13�zł;�3D: normalny�19�zł,�
ulgowy�16�zł,�tanie�poniedziałki�15�zł

inne
�Czwartek, 9 stycznia:
godz.�17.00�–�„Łowicz inside and outsi-
de”�–�promocja�książki�(bogato�ilustrowa-
na�historia�miasta�na�przestrzeni�wieków�
opracowana�przez�zdzisława�kryściaka,�
współpraca:�marzena�kozanecka-zwierz,�
Agnieszka�Pawłowska-kalinowska��
i�Agnieszka�Walczak-caban.�ŁOk,��
ul.�Podrzeczna�20.�Wstęp�wolny.
�Niedziela, 12 stycznia:
godz.�17.00�–�„Cuda są na wyciągnię-
cie ręki, dla tych, którzy w nie wierzą”�
–�jasełka�w�Pijarskich�szkołach�królowej�
Pokoju�w�Łowiczu;�wstęp�wolny.�
�Poniedziałek, 13 stycznia:
godz.�9.00–11.00�–�Zbiórka krwi –�akcja�
wyjazdowa�regionalnego�centrum�
krwiodawstwa�i�krwiolecznictwa;�mobilny�
punkt�poboru,�Łowicz,�stary�rynek�1.
�Piątek, 17 stycznia:
godz.�20.00�–�Piotr Zola Szulowski�
–�wieczór�stand-up,�ArtPiwnica�restau-
racja&�music�club,�stary�rynek�5/7�
(wejście�od�ul.�3�maja).�Bilety�30�zł,�40�zł.
�Czwartek, 30 stycznia
godz.�17.00�–�Elżbieta Cherezińska 
,,Turniej cieni’’�–�spotkanie�dyskusyjne-
go�klubu�książki;�Powiatowa�Biblioteka�
Publiczna�w�Łowiczu,�stary�rynek�5/7�
(wejście�od�ul.�3�maja);�wstęp�wolny.
�Piątek, 31 stycznia:
godz.�17.00�–�Gala Noworoczna�–�
wręczen�ie�nagród�marki�regionalnej�
Łowickie�oraz�super�marki;�oprawę�
artystyczną�zapewni�Andrzej�Jagodziński�
trio�chopin;�sala�barokowa�muzeum�w�
Łowiczu,�stary�rynek�5/7.�Wstęp�wolny.
�Niedziela, 15 marca:
godz.�20.00�–�Kabaret Jurki - Last 
minute; Łowicki�Ośrodek�kultury,�ul.�
Podrzeczna.�Bilety:�60�zł.
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Koszykówka |�Woj.�liga�kadetów�u-16�m�

Rywal z Pabianic  
był za mocny

Nadal bez wygranej w woje-
wódzkiej lidze koszykówki ka-
detów U16 pozostają koszyka-
rze KKS Bzura Łowicz. Zespół 
trenera Artura Sibery w meczu  
11. kolejki rozegrany w niedzie-
lę, 5 stycznia 2020 roku, przegrał 
z ekipą PKK’99 Pabianice 57:113. 

Łowiczanie całkiem odważ-
nie zaczęli ten mecz i widać było, 
że będą tu walczyć o jak najlep-
szy wynik. Z biegiem czasu ryso-
wała się jednak przewaga gości, 
którzy bardzo skutecznie zagra-
li w drugiej odsłonie i prowadzili 
do przerwy już 56:22. Koszyka-
rze z Pabianic szybko wykorzy-
stywali swoją przewagę wzrostu  
i umiejętności technicznych i sys-
tematycznie powiększali przewa-
gę. 

Po zmianie stron ekipa Bzu-
ry nie zdołała nawiązać walki  
z trzecią drużyną z tabeli i prze-
grała wysoko 57:113. W pierw-
szym meczu, na początku sezonu 
Bzura osiągnęła nieco lepszy wy-
niki, przegrywając 60:93, zatem 
nasi koszykarze na pewno nie są 
zadowoleni z tego pojedynku. 

Liderem rozgrywek do lat 16 
w województwie łódzkim jest 
silna ekipa ŁKS. Reprezentan-
ci Szkoły Gortata mają na swoim 
koncie komplet punktów.  zł

11. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki kadetów U16:

�KKS Bzura Łowicz – SUNBUD 
PKK 99 Pabianice 57:113�(14:27,�
8:29,�18:25,�17:32)
Bzura-2004: Jakub� Bogus� 18�
(1x3),�Antoni�Wróblewski�14�(1x3),�
gabriel� Wojda� 5� (1x3),� mateusz�
Błasiak� 5,� Jan� załuski� 4,� ignacy�
krawczyk�4,�michał�Warzywoda�2,�
Oliwier�kołaczyński�2,�krystian�gó-
ralski�2,�damian�czajka�1.
Najlepiej dla PKK’99: maciej�
szewczyk� 20� (3×3)� i� Wojciech�
Wierzchowski�20�(3×3).�
1.�Łks�sg�Łódź 20 10 10�–�0 5�–�0 5�–�0 1269�–�419�

2.�kks�Pro-Basket�kutno 15 8 7�–�1 4�–�0 3�–�1 757�–�462

3.�Pkk�99�Pabianice 15 9 6�–�3 3�–�1 3�–�2 708�–�595

4.�Azs�PWsz�skierniewice 14 9 5�–�4 4�–�1 1�–�3 819�–�677

5.�Łks�sg�Łódź�ii 14 9 5�–�4 3�–�2 2�–�2 605�–�780

6.�sks�start�Łódź 13 10 3�–�7 2�–�3 1�–�4 635�–�903

7. UMKS Księżak Łowicz 9 7 2 – 5 1 – 4 1 – 1 390 – 619

8. KKS BZURa Łowicz 9 9 0 – 9 0 – 4 0 – 5 544 – 966

9.�mks�ósemka�skierniewice 8 7 1�–�6 0�–�2 1�–�4 417�–�723

Kadeci Bzury�walczą�o�pierwszą�wygraną�w�lidze.
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Koszykówka�|�zapowiedź�17.�kolejki�i�ligi��

Księżacy w Tychach 
powalczą o wygraną

Koszykarze pierwszoligowego 
Księżaka w świetnych nastrojach 
zakończyli pierwszą część rundy 
zasadniczej. Łowicki team po ro-
zegraniu 13 spotkań plasował się 
w czołówce tabeli I ligi. W nad-
chodzącą sobotę nasz team jedzie 
do Tychów i walczyć będzie o dwa 
punkty z miejscowym GKS-em. 

W pierwszej rundzie Księża-
cy wygrali w Łowiczu 81:78 i te-
raz miejscowi będą się chcieli zre-
wanżować. Na zwycięstwo trzeba 
będzie mocno zapracować, a my 
liczymy, że tak będzie. 

Lider I ligi – Górnik Wałbrzych 
tym razem pauzuje, a wicelider – 
WKK Wrocław podejmuje u sie-
bie groźną Pogoń Prudnik i tu 
może być różnie. Trzecia siła ta-
beli – STK Czarni Słupsk podej-
muje u siebie PBG Biofarm Ba-

sket Poznań i tu jest faworytem. 
PTG Rawlplug Sokół Łańcut za-
gra u siebie z MUKS Energa Ko-
twica Kołobrzeg i po zwycięstwie 
ma szansę na awans na pozycję 
wicelidera.  zł

�17. kolejka I ligi (2020.01.11-
12): gks�tychy�–�ks�księżak�Ło-
wicz�(sob.,�godz.�18.00),�Ptg�rawl-
plug�sokół�Łańcut�–�muks�energa�
kotwica� kołobrzeg� (17.30),� mks�
elektrobud-investment� zB� Prusz-
ków� –� mks� zetkama� doral� Nysa�
kłodzko�(18),�stk�czarni�słupsk�–�
PBg�Biofarm�Basket�Poznań�(18),�
Weegree� Azs� Politechnika� Opol-
ska� –� kkk� miasto� szkła� krosno�
(niedz.,�godz.�17),�Wkk�Wrocław�–�
ks�Pogoń�Prudnik�(18),�Pauza:�kk�
timeout�Polonia�1912�Leszno,�ks�
górnik�trans.eu�Wałbrzych.

Koszykówka�|�16.�kolejka�i�ligi

Nie udało się, ale to był 
dobry mecz
Rok 2020 koszykarze  
KS Księżak Łowicz zaczęli 
od porażki. W sobotę, 
4 stycznia, w spotkaniu 
rozgrywanym w ramach 
16. kolejki I ligi koszykówki 
męskiej drużyna trenera 
Spychały przegrała na 
wyjeździe z PTG Rawlplug 
Sokół Łańcut 77:89.

To był wyrównany i ciekawy 
mecz dla kibiców, jednak do zwy-
cięstwa zabrakło trochę skutecz-
ności w ważnym momencie. War-
to dodać, że w szeregach Księżaka 
nie zagrał Arkadiusz Kobus, który 
musiał pauzować za przewinienia 
techniczne. Świetny mecz roze-
grał Piotr Robak, który „trzymał” 
wynik, zdobył 32 punkty, ale to 
było za mało na wygraną. To było 
drugie zwycięstwo Sokoła w tym 
sezonie. W Łowiczu Księżacy 
do tej pory przegrali tylko jeden 
mecz, właśnie z ekipą z Łańcuta 
75:98. 

Łowiczanie przegrali pierw-
szą kwartę 13:18 i zmuszeni byli 
gonić wynik. W drugiej odsłonie 
gospodarze prowadzili już 28:16 
i wydawało się, że będą powięk-
szać przewagę. W tym okresie 
świetnie zagrał Robak, który zdo-
był 14 oczek z rzędu (2x3) i Księ-
żacy doprowadzili do stanu 35:30. 
Trzecie kwarta również była bar-
dzo równa, ale miejscowi byli bar-
dzo skuteczni i cały czas utrzymy-
wali przewagę 6-8 oczek. 

Ostatnie dziesięć minut Księża-
cy zaczęli obiecująco. Po „trójce” 
Mikołaja Groda i trafieniu Prze-
mysława Tradeckiego nasz team 
zbliżył się do stanu 71:67, ale 
okazało się, że to był nasz ostatni 
zryw. Sokół na więcej nie pozwo-
lił. Odskoczył szybko na 10 oczek 

i pewnie „dowiózł” zwycięstwo 
do końca. 

– Nie udało się, ale to był do-
bry mecz. Było dobre tempo 
i dobra obrona. Nie był to nasz 
dzień, jeżeli chodzi o skutecz-
ność. W zasadzie dobrą miał tyl-
ko Piotrek Robak. „Trójki” ow-
szem wpadły, bo trafiliśmy ich aż 
jedenaście, ale nie mogliśmy nic 
trafić spod samego kosza. Stąd 
ten procent trafień bardzo słaby, 
zwłaszcza w pierwszej połowie 
i to zaważyło dwunastopunktową 
przewagą na korzyść przeciwni-
ka – komentował po meczu trener 
Księżaka Michał Spychała. 

– Zawodnicy Sokoła: Bartło-
miej Karolak, Piotr Wieloch, czy 
Szymon Szymański tą skutecz-
ność mieli. Myślę, że drużynie na-

leżą się duże brawa za fajną wal-
kę. Jeżeli ktoś ten mecz oglądał, to 
na pewno miał co obejrzeć. Gdy-
by ten mecz skończył się na „sty-
ku” punktów to również byłoby to 
sprawiedliwe. Miałem duże oba-
wy w związku z tym meczem 
i naszym trenowaniem między 
świątecznym, bo mieliśmy kłopo-
ty kadrowe, zdrowotne. Dodatko-
wo, brak Arka Kobusa, więc nie 
jestem jakoś przybity tym me-
czem. Zobaczyłem dobrą walkę 
i charakter chłopaków do samego 
końca i to naprawdę w tym mo-
mencie dobrze rokuje – podsumo-
wał szkoleniowiec.  zł

�PTG Rawlplug Sokół Łańcut – 
KS Księżak Łowicz 88:79�(18:13,�
23:22,�28:27,�19:17)

Księżak:�Piotr�robak�32�(5×3),�mi-
kołaj�grod�16�(2×3),�mikołaj�stopie-
rzyński�13�(3×3),�Łukasz�ratajczak�
5� i� Przemysław� tradecki� 2� oraz�
mikołaj�czyż�6,�michał�Świderski�3�
(1×3),�michał�samsonowicz�2,�Bar-
tosz�Włuczyński�i�mateusz�gładki.

1.�ks�górnik�trans.eu�Wałbrzych�(1) 14 26 1152-1037

2.�Wkk�Wrocław�(3) 14 24 1248-1150

3.�stk�czarni�słupsk�(2) 14 24 1162-1108

4.�Ptg�rawlplug�sokół�Łańcut�(5) 14 23 1239-1135

5. KS Księżak Łowicz (4) 14 23 1278-1264

6.�kkk�miasto�szkła�krosno�(6) 13 21 1019-981

7.�ks�Pogoń�Prudnik�(9) 14 20 1180-1154

8.�kk�timeout�Polonia�1912�Leszno�(7) 14 20 1159-1183

9.�gks�tychy�(8) 14 20 1116-1156

10.�mks�zetkama�doral�Nysa�(10) 14 20 1071-1146

11.�PBg�Biofarm�Basket�Poznań�(14) 14 18 1120-1179

12.�Weegree�Azs�Politechnika�Opolska�(11) 14 18 1137-1235

13.�muks�energa�kotwica�50�(13) 14 17 1144-1218

14.�mks�elektrobud-investment�zB�(12) 13 17 1002-1081

Piotr Robak (walczy o piłkę)�był�naszym�najlepszym�zawodnikiem�w�Łańcucie.
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Piłka nożna |�Podsumowanie

„Pela” 2005 z awansem
Gracze trenera Dawida 
Ługowskiego z rocznika 
2005 mieli po rundzie 
powody do zadowolenia. 
Łowiczanie dzięki zajęciu 
drugiego miejsca w tabeli 
II ligi wojewódzkiej 
trampkarzy C1 świętowali 
awans na najwyższy 
szczebel wojewódzki,  
czyli do I ligi wojewódzkiej.

„Biało-Zieloni” w rozgryw-
kach spisywali się bardzo do-
brze i w 12 rozegranych meczach  
(z ligi wycofała się Juvenia Wy-
sokienice, stąd dwa mecze mniej) 
zgromadzili na swoim koncie  
28 pkt. Na taką liczbę punktów 
złożyło się aż dziewięć zwycięstw, 
jeden remis (z Wartą Sieradz) oraz 
dwie porażki z Łódzką Akade-

mią Futbolu, która była spadkowi-
czem z I ligi wojewódzkiej i teraz 
pewnie wygrała rozgrywki II ligi. 
Gracze trenera Ługowskiego oka-
zali się lepsi od zespołu z Łodzi  
w liczbie strzelonych goli. Łódz-
ka Akademia Futbolu strzeliła  
w 12 meczach 42 gole, a młodzi 
łowiczanie aż 44! Zespół z Łowi-
cza stracił jednak 19 goli, a lider 
tabeli tylko dziewięć. 

Drużyna Pelikana była mono-
litem z bardzo groźną formacją 
ofensywną gdzie brylowali Igor 
Woliński, Bartłomiej kowalski 
czy Igor Wróblewski. Dobrze do 
zespołu wkomponowali się rów-
nież nowi zawodnicy, a mowa tu-
taj o Mateuszu Kuchta oraz Karo-
lu Winciorek, którzy dali świeżą 
dawkę tej drużynie i dobrze spi-
sywali się w rozgrywkach wo-
jewódzkich. Pelikan najbardziej 
imponujące zwycięstwo odniósł 

w domowym meczu z Wartą Sie-
radz, gdzie łowiczanie rozgromili 
rywali w stosunku 8 do 2.  ever

�Tabela:
1.�Łódzka�Af�Łódź� 12 34 42-9

2.�Pelikan-2005�Łowicz� 12� 28� 44-19

3.�Wks�siatkarz�Wieluń� 12� 18� 28-37

4.�mks�Jagiellonia�tuszyn� 12� 17� 25-25

5.�uks�Warta�sieradz� 12� 10� 19-32

6.�kP�sporting�radomsko� 12�� 9 8-23

7.�concordia�Piotrków�tryb.� 12� 5� 4-25

Drużyna Pelikana z rocznika 2005�awansowała�do�i�ligi.
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Futsal�|�5.�kolejka�zina�iii�Ligi�ŁoLif

Pechowy remis Vagatu Domaniewice
Domaniewicki zespół 
stracił pierwsze  
punkty w tegorocznej 
odsłonie Zina  
III Łowickiej Ligi 
Futsalu.

�Mikoba United Klewków – LKS 
Vagat Domaniewice 1:1�(0:1)

Bramkę dla Vagatu� zdobył�w�10�
min.�dawid�sztampke.

W niedzielę, 5 stycznia po prze-
rwie w rozgrywkach ponownie do 
gry przystąpili gracze Vagatu Do-
maniewice. W najciekawszym 
spotkaniu 5. kolejki Zina III Ligi 
ŁoLiF przeciwko Mikobie United 
Klewków padł remis 1:1, ale Va-
gat ma prawo czuć się niezadowo-
lony.

Do tej pory piłkarze halowi  
z Domaniewic wygrywali wszyst-

kie spotkania. W meczu z wyso-
ko notowanym zespołem z Klew-
kowa także długo prowadzili 
po trafieniu w 10 min. Dawida 
Sztampke. Niestety korzystny 

dla Domaniewic wynik nie utrzy-
mał się do ostatniego gwizdka.  
W ostatniej minucie spotkania na 
1:1 wyrównał Rafał Gala i chwi-
lę później spotkanie zakończyło 

się. Tym samym drużyna Vagatu 
straciła pierwsze punkty w XXVII 
edycji ŁoLiF, ale nadal jest na po-
dium Zina III Ligi. Domanie-
wiczanie mogą jednak wkrótce 

awansować na 2. miejsce, bowiem 
mają jeden mecz mniej od wice-
lidera z Klewkowa i tyle samo 
punktów w dorobku. Liderem  
z kompletem zwycięstw jest Mal-

-Bud Łowicz. W następnej kolejce 
w niedzielę, 12 stycznia w łowic-
kiej hali OSiR zespół Vagatu po-
dejmie Bezedurę Łowicz.  wp

�5. kolejka:�start�złaków�Borowy�
–�mal-Bud�Łowicz�2:3,�fc�Jeziorko�
–�OsP�seligów�0:1,�Bezedura�Ło-
wicz�–�fenix�Boczki�chełmońskie�
3:1,�imprezowy�klimat�zielkowice�–�
Olimpia�Junior�chąśno�4:1,�mikoba�
united�klewków�–�Vagat�domanie-
wice�1:1,�Victoria�zabostów�duży�–�
OsP�soccer�stachlew�3:1,�kolejarz�
Łowicz�–�pauza.

�Następna, 6. kolejka� odbędzie�
się� w� sobotę,� 11� stycznia:� OsP�
soccer� stachlew� –� start� złaków�
Borowy,� OsP� seligów� –� Victoria�
zabostów� duży,� Vagat� domanie-
wice� –� Bezedura� Łowicz,� fenix�
Boczki�chełmońskie�–� imprezowy�
klimat� zielkowice,� Olimpia-Junior�
chąśno� –� fc� Jeziorko,� kolejarz�
Łowicz�–�mikoba�united�klewków,�
mal-Bud�Łowicz�–�pauza.

1.�mal-Bud�Łowicz 5 15 18-5

2.�mikoba�united�klewków 5 10 14-8

3. Vagat Domaniewice 4 10 11-7

4.�Bezedura�Łowicz 5 10 13-10

5.�OsP�seligów 5 10 11-9

6.�kolejarz�Łowicz 4 9 17-11

7.�imprezowy�klimat�zielkowice 5 9 11-11

8.�start�złaków�Borowy 4 6 14-12

9.�fc�Jeziorko 5 6 9-12

10.�Victoria�zabostów�duży 4 3 5-11

11.�OsP�soccer�stachlew 5 0 8-14

12.�Olimpia�Junior�chąśno 5 0 7-17

13.�fenix�Boczki�chełmońskie 4 0 7-17

do�tej�pory�drużyna�
Vagatu�domaniewice�
była�niezwyciężona�
i�dalej�by�tak�było,�
gdyby�nie�gol��
w�ostatniej�minucie.

Bieganie�|�iV�Bieg�po�zdrowie�po�strykowie

Biegacze czwarty raz opanują Stryków
W niedzielę,  
12 stycznia przy okazji 
XXVIII Finału Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej 
Pomocy w Strykowie 
odbędzie się IV edycja 
Biegu po Zdrowie. 

Organizatorem zawodów jest 
Sztab WOŚP w Strykowie, Gmi-
na Stryków, Sonoco Poland oraz 
LUKS Dwójka Stryków. Pomysł 
zrodził się kilka lat temu w gło-
wie nowego dyrygenta strykow-
skiej orkiestry Łukasza Ciołka  
i jak widać realizuje go do dziś.

Limit miejsc został błyska-
wicznie zapełniony i w niedziel-
ne popołudnie do rywalizacji sta-
ną dokładnie 103 osoby w dwóch 
kategoriach wiekowych. W bie-
gu głównym na dystnasie 5 km 
(2 rundy) zgłoszonych jest 85 
uczestników, natomiast w grupie 
młodzieżowej 10-15 lat wystartu-
je 18-tka dzieci, które przebiegną 
dystans 1 rundy, a więc 2,5 km. 
Stałych bywalców czeka nowość 
i bieg parkiem przylegającym 
do rzeki Moszczenica, a ponad-
to biegacze będą przemieszczać 
się w odwrotną stronę niż dotych-
czas, a więc ze startu przy pl. Łu-
kasińskiego kierować się będą  
w ul. Grunwaldzką. Dla każdego 
uczestnika przewidziano pamiąt-
kowy medal, a ponadto osoby  

w klasyfikacji generalnej wśród 
kobiet i mężczyzn otrzymają 
puchary. Wpisowe wynosi 5 zł  
w młodszej kategorii i 25 zł  
w grupie starszej i w całości trafi 
na konto WOŚP.

Udział w imprezie biorą osoby 
z wielu różnych stron: Strykowa, 
Głowna, Starych Skoszew, Ło-
dzi, Warszewic, Władysławowa 
Bielawskiego, Woli Gosławskiej, 
Wódki, Zgierza, Bratoszewic, 
Żychlina, Rozdzielni, Ossego, 
Sierżni, Swędowa, Bochenia, 
Grabiny, Tymianki, Kutna, Nie-
borowa, Rokitnicy, Jeżowa, Po-
dola, Szczawina, Dąbrówki oraz 
Łowicza. Mieszkańcy Strykowa 
będą musieli liczyć się ze znacz-

nym utrudnieniem ruchu w oko-
licach centrum, bowiem ulice, 
po których przebiega trasa Bie-
gu będą całkowicie wyłączone  
z ruchu w godzinach rozgrywa-
nia imprezy, a więc między 14:00 
a 15:30. 

Impreza obejmuje ulice: pl. 
Łukasińskiego, Grunwaldzką, 
Mickiewicza, Żeromskiego, Wol-
ską, Panasa, Kopernika, Ogrodo-
wą, Głowackiego, Kolejową, Ko-
ściuszki i teren nowego Parku 
nad Moszczenicą. Osobom ja-
dącym kierunkiem Ozorków/Ty-
mianka – Łódź/Głowno/Brzezi-
ny zaleca się objazd obwodnicą 
miasta trasą nr 708 dochodzącą 
do drogi krajowej nr 14.  wp

Bieganie�|�Viii�Biegi�i�Vii�marsz�Powstańca

Ruszyły zapisy na zawody w Dobrej
Od wtorku, 7 stycznia 
można zapisywać się  
do tegorocznych  
edycji Biegu  
i Marszu Powstańca.  
Impreza odbędzie się  
w niedzielę, 23 lutego  
w Dobrej.

To będzie ósma edycja biegu 
i siódma odsłona marszu nordic 
walking, które są sportową for-
mą upamiętnienia 157. roczni-
cy powstańczej bitwy pod Dobrą  
z 24 lutego 1863 roku. Organizato-

rem zawodów są Stowarzyszenie 
Klub Biegowy Powstaniec, Ośro-
dek Kultury i Rekreacji w Stry-
kowie, Gmina Stryków i Szkoła 
Podstawowa im. 24 Lutego 1863 r.  
w Dobrej. Zgłoszenia przyjmowa-
ne są wyłącznie poprzez wypeł-
nienie formularza zgłoszeniowego 
dostepnego na stronie www.zapi-
sy.inessport.pl, ale trzeba mieć na 
uwadzę limity miejsc, które wy-
noszą 400 osób dla biegu i 100 dla 
marszu. 

Ponadto im szybciej opłaci 
się startowe, tym mniejszą kwo-
tę trzeba będzie zapłacić. Oprócz 
biegu głównego na dystansie  

10 km i marszu o długości 6,5 km 
przewidziane są również biegi dla 
najmłodszych od przedszkolaków 
do dzieci w wieku 12-15 lat. Im-
preza odbędzie się w niedzielę,  
23 lutego i trwać będzie w godzi-
nach 10:00-14:00. Mieszkańcy 
Dobrej, a w szczególności tere-
nów w okolicach stawu będą mu-
sieli liczyć się ze znacznym utrud-
nieniem w ruchu drogowym.

Celem imprezy jest wspieranie 
i popularyzowanie imprez biego-
wych w okolicach Łodzi, zachę-
canie do aktywnego, zdrowego 
i sportowego trybu życia miesz-
kańców Gminy Stryków i Ziemi 
Łódzkiej, uatrakcyjnienie oferty 
imprez rekreacyjno-sportowych 
na terenie Ziemi Łódzkiej oraz in-
tegracja biegaczy oraz instytucji  
i klubów sportowych. Szczegóło-
wy regulamin i mapka trasy do-
stępne na kbpowstaniec.pl.  wp

tradycyjnie��
do�pokonania�będzie��
10�km�w�biegu�
głównym�oraz��
6,5�km�w�marszu�
nordic�walking.�

W Zina III Łowickiej Lidze Futsalu�w�górze�tabeli�panuje�dość�mocny�ścisk.
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Start i meta Biegu po Zdrowie po Strykowie�będzie�mieścić�się,��
jak�zawsze�przy�pl.�Łukasińskiego.�zmieni�się�tylko�kierunek�biegu.
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Biegacze na trasie Biegu Powstańca�znajdą�się�w�tym�roku��
w�niedzielę,�23�lutego.
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Koszykówka�|�WLk�u-18,�u-12,�u-11

TK Basket Stryków walczy  
na wielu różnych frontach
Koszykarski klub  
TK Basket Stryków  
kilka dni po rozpoczęciu  
2020 roku od razu 
przystąpił do walki  
na wielu różnych 
frontach.

Najstarszy zespół Strykowa  
w Wojewódzkiej Lidze Koszy-
kówki do lat 18 w minioną nie-
dzielę, 5 stycznia rozegrał mecz 
9. kolejki. TK Basket pod wodzą 
trenera Bartłomieja Szcze-
paniaka zmierzył się z MUKS 
WSG Supravis Bydgoszcz i było 
to jedyne spotkanie tej serii spo-
tkań. Strykowianki niestety wyraź-
nie przegrały 54:82, notując szóstą 
porażkę w tym sezonie. Najwię-
cej punktów dla gospodyń zdoby-
ła Aleksandra Kowalska – 15 pkt.

W dniach 4-5 stycznia swo-
je mecze rozgrywały także ko-
szykarki z młodszych zespołów 
Strykowa. TK Basket rywalizował  
w grupach U-11 i U-12, gdzie na 
cztery rozegrane spotkania wygrał 
trzy. Trenerami w klubie ze Stry-
kowa są Bartłomiej Szczepaniak, 
Jacek Lewandowski i Fla-
vio Manieri. Więcej informacji 
o klubie Towarzystwo Koszyków-
ki Basket Stryków na oficjalnym 
profilu na portalu Facebook, gdzie 
znajdują się także fotorelacje z im-
prez i ciekawostki na temat wyda-

rzeń związanych ze strykowskimi 
koszykarkami. wp

�9. kolejka WLK U-18 K: TK Ba-
sket Stryków – MUKS WSG Su-
pravis Bydgoszcz 54:82� (15:17,�
11:24,�13:22,�15:19)

TK Basket:�i.�Nalberczyńska�–�14�
pkt.,� J.� dąbrowska,� W.� rutkow-
ska�–�2�pkt.,�W.�skowron�–�2�pkt.,��

z.�szremska�–�4�pkt.,�z.�kowalska,�
k.� Żygadło� –� 4� pkt.,� A.� kowalska�
–� 15� pkt.,� z.� Lipińska� –� 5� pkt.,��
O.�trzmielak�–�2�pkt.,�m.�goszczyń-
ska�–�5�pkt.,�O.�kot�–�1�pkt.

1.�Basket�sms�Aleksandrów�Ł. 8 15 678:474

2.�Widzew�Łódź 8 15 638:461

3.�Basket�25�Bydgoszcz 7 12 605:493

4. TK Basket Stryków 9 12 551:740

5.�Ptk�Pabianice 8 11 518:555

6.�supravis�Bydgoszcz 6 10 455:399

7.�Aks�sms�Łódź 8 8 475:707

8.�katarzynki�toruń 6 7 395:486

�7. kolejka WLK U-11 K:�Basket�
4ever�dłutów�–�tk�Basket�stryków�
0:50,�tk�Basket�stryków�–�super-
drob� muks� Widzew� Łódź� 41:24�
(6:6,� 8:2,� 16:8,� 11:8),� superdrob�
muks� Widzew� Łódź� –� Basket�
4ever�dłutów�51:0.

�3. kolejka WLK U-12 K:�uks�Ba-
sket�Aleksandrów�Łódzki�–�tk�Ba-
sket�stryków�33:35�(10:6,�6:12,�8:5,�
9:12),� tk� Basket� stryków� –� kks�

Pro-Basket� sirmax� mOsir� kutno�
0:51,� kks� Pro-Basket� sirmax� mO-
sir�kutno�–�uks�Basket�Aleksan-
drów�Łódzki�52:2.

1.�Basket�4ever�kaswerów 6 11 274:153

2. TK Basket Stryków 6 11 227:115

3.�Widzew�Łódź 6 10 225:139

4.�Ptk�grot�Pabianice 6 9 257:159

5.�Ptk�Pabianice 5 7 152:142

6.�Łks�Łódź 4 6 170:132

7.�Basket�Aleksandrów�Ł. 3 4 60:142

8.�Aks�sms�Łódź 4 4 45:227

9.�4ever�dłutów 4 4 16:217

Bieganie�|�XXXV�Bieg�sylwestrowy

Bródka i Szymajda  
z sukcesami w Arturówku
Tradycyjnie, jak co 
roku w Sylwestra  
w Arturówku odbył się 
Bieg Sylwestrowy. 

Oprócz zmagań w grupie open 
zorganizowany został także spe-
cjalny Bieg VIP, w którym uczest-
niczyli Mistrz Olimpijski z Soczi 
łyżwiarz Zbigniew Bródka i trener 
UKS Błyskawicy Domaniewice 
Mieczysław Szymajda.

Obaj otrzymali zaproszenie 
od Wicemistrza Olimpijskiego  
z Montrealu i działacza Polskiego 
Komitetu Olimpijskiego Wojcie-
cha Nowickiego. Specjalny Bieg 
VIP na 1000 m zrzesza ludzi za-
służonych dla polskiego spor-
tu, a oprócz wspomnianej dwójki 
udział w nim brała m.in. jedyna 
polska Mistrzyni Świata w ma-
ratonie Wanda Panfil. Osiągnięć 
Zbigniewa Bródki nie trzeba ni-
komu przedstawiać, natomiast po 
biegu trener Szymajda, wycho-
wujący zawodników w różnych 
dyscyplinach, został uhonorowa-
ny przez Regionalną Radę Olim-
pijską w Łodzi okolicznościowym 

medalem za wybitne osiągnięcia 
w propagowaniu idei olimpijskiej.

Sam bieg zakończył się zwy-
cięstwem Bródki, natomiast tre-
ner Mieczysław Szymajda mimo 
paru wiosen za sobą zajął bardzo 
dobre 7. miejsce, pokonując m.in. 
byłego polskiego kolarza i olim-
pijczyka Mieczysława Nowickie-
go i Kapelana Sportu Archidiece-
zji Łódzkiej Pawła Miziołka. Bieg 
główny na dystansie 10 km wygrał 
z kolei Robert Głowala, a w bie-
gu młodzieżowym na 2 km Kac-
per Kurowski. Szczegółowe wyni-
ki na stronie www.sportmaniacs.
com.  wp

Sport szkolny�|�siatkówka

Jedynka grała sparingowo  
z Ozorkowem
W piątek, 3 stycznia w Szkole Podstawowej nr 1  
w Głownie odbył się sparingowy mini turniej siatkarski 
dwójek i trójek, w którym oprócz gospodarzy 
uczestniczyli także uczniowie z Ozorkowa.

Siatkarski trening odbył się  
z inicjatywy nauczyciela wycho-
wania fizycznego Marcina Mosz-
czyńskiego, który na co dzień jest 
także trenerem III-ligowej Stali 
Głowno oraz nadzoruje Akade-
mię Skry Bełchatów, mieszczą-
cą się w głowieńskiej Jedynce.  
Gospodarze gościli uczniów 
z Ozorkowa, trenujących na 
co dzień w klubie MKS Bzu-
ra Ozorków. Grano w kategorii 
dwójek i trójek, a łącznie roze-

grano 20 meczów w trakcie po-
nad 2 godzin gry przy wspaniałej 
atmosferze.

Głownianie w ten sposób chcą 
jak najlepiej przygotować się do 
mistrzostw Głowna w mini siat-
kówce, które odbędą się już nie-
bawem. Z kolei młodzi siatkarze 
z Ozorkowa już teraz zaprosili 
głownian do siebie na spotkanie 
rewanżowe. Opiekunem ozorkow-
skiej drużyny jest Grzegorz Paw-
łowski.  wp

W�Wojewódzkiej�Lidze�
koszykówki�do�lat�18�
tk�Basket�stryków�
występuje�z�wieloma�
młodszymi�rocznikowo�
zawodniczkami.

zbigniew�Bródka�
pewnie�wygrał�Bieg�
ViP,�natomiast�trener�
mieczysław�szymajda�
uplasował�się�na�
świetnym�7.�miejscu.

Mecz siatkówki w SP 1 Głowno�dostarczył�uczniom�wiele�zabawy.
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Mieczysław Szymajda i Zbigniew Bródka (pierwsi z lewej)��
na�starcie�Biegu�ViP.
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akcja zespołu TK Basket Stryków (biało-pomarańczowe stroje)��
w�Wojewódzkiej�Lidze�do�lat�12�dziewcząt.
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Koszykarki TK Basket Stryków (biało-pomarańczowe stroje)�walczą�w�lidze�kilku�kategoriach�wiekowych.�
Opiekunami�strykowianek�są�profesjonalni�trenerzy.
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PROGNOZa POGODy�|�9.01.2020�–�15.0.1.2020

SyTUaCJa SyNOPTyCZNa:
Pogodę�kształtuje�zatoka�niżowa,��
od�soboty�skraj�wyżu.�Napływa�wilgotna,��
ale�cieplejsza�masa�powietrza��
polarno-morskiego.

CZWaRTEK – PIąTEK:
Pochmurno,�okresami�z�opadami�deszczu,��
ale�ciepło�jak�na�styczeń.�Widzialność�dobra,��
w�czasie�opadów�umiarkowana.�Wiatr�
południowo-zachodni�i�zachodni,�słaby�do�
umiarkowanego,�3-6�m/s.�temp.�max�w�dzień:�
od�+�7�st.�c�w�środę�do�+�8�st.�c�w�piątek.��
temp.�min�w�nocy:�+�6�st.�c�do�+�3�st.�c.

SOBOTa – NIEDZIELa:
zachmurzenie�duże�z�przejaśnieniami,��
bez�opadów.�Widzialność�dobra.�Wiatr�
południowo-zachodni,�słaby�do�umiarkowanego,��
3-6�m/s.�temp.�max�w�dzień:�+�5�st.�c�w�sobotę�
do�+�6�st.�c�w�niedzielę.�temp.�min�w�nocy:��
+�1�st.�c�do�0�st.�c.

PONIEDZIaŁEK – WTOREK – ŚRODa:
zachmurzenie�duże�z�przejaśnieniami,��
miejscami�słabe�opady�deszczu.��
Widzialność�dobra.�Wiatr�południowo-zachodni,��
słaby�do�umiarkowanego,�3-6�m/s.��
temp.�max�w�dzień:�+�5�st.�c�do�+�7�st.�c.��
temp.�min�w�nocy:�+�3�st.�c�do�+�1�st.�c.

BiurO�meteOrOLOgiczNe�cumuLus

PROGNOZa BIOMETEOROLOGICZNa: 
Pogoda�niekorzystnie�wpływać�będzie�na�nasze�
samopoczucie.
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Futsal�|�6.�kolejka�robkol�iV�Ligi�ŁoLif

Kolejna porażka głownian z Drink Team
Za nami pierwsza po 
świąteczno-noworocznej 
przerwie kolejka  
w Łowickiej IV Lidze 
Futsalu. Niestety 
powrót do rywalizacji 
w nowym roku nie 
był udany dla piłkarzy 
Drink Team Głowno, 
którzy przegrali trzecie 
spotkanie w tej edycji.

�Drink Team Głowno – Cartel 
Parma 3:5 (1:4)

Bramki dla Głowna:�Norbert�klim-
czak�(12�min.),�Jakub�urbanik�(19�
min.)�oraz�marcin�górski�(w�22�min.).

Spotkania 6. kolejki Robkol 
IV Łowickiej Ligi Futsalu od-
były się w niedzielę, 5 stycznia. 
Tym razem głowieński zespół 
Drink Team podejmował aspiru-

jący do podium Cartel Parma. Już  
w pierwszej połowie wyżej noto-
wani rywale praktycznie rozstrzy-
gnęli losy rywalizacji, prowadząc 

4:1. Gracze Cartelu świetnie we-
szli w mecz i w ciągu pierwszych 
5 min. zdobyli aż 3 bramki. Dru-
ga odsłona była znacznie lepsza  

w wykonaniu Drink Team, ale na 
nic się to zdało i trzecia porażka 
głowieńskich futsalowców w se-
zonie stała się faktem.

Piłkarze halowi Głowna zaj-
mują odległe 10. miejsce w tabe-
li. Na prowadzeniu są dwa zespo-
ły z kompletem punktów – Sparta 

Piątek i FC Jamno. W następnym 
spotkaniu XXVII edycji ŁoLiF  
w niedzielę, 12 stycznia Drink 
Team podejmie ekipę Start-Junior 
Złaków Borowy.  wp

�  6. kolejka:�Piotrtrans�Blich�Ło-
wicz�–�kopernik�kiernozia�3:1,�ks�
Ostrowiec� –� fc� Jamno� 0:3,� La-
mela� Łowicz� –� gas-truck� Łowicz�
8:2,� start-Junior� złaków� Borowy��
–� czarni-Junior� Bednary� 2:4,�
drink�team�głowno�–�cartel�Par-
ma�3:5,�sparta�Piątek�–�Amatorzy�
z�Łowicza�4:3,�trans�dami�Łowicz�
–�pauza.

1.�sparta�Piątek 5 15 26-9

2.�fc�Jamno 5 15 12-3

3.�cartel�Parma 6 12 24-21

4.�trans�dami�Łowicz 5 11 13-8

5.�Amatorzy�z�Łowicza 6 10 23-11

6.�Piotrtrans�Blich�Łowicz 6 10 20-11

7.�czarni-Junior�Bednary 5 9 18-12

8.�Lamela�Łowicz 5 7 17-11

9.�ks�Ostrowiec 6 4 13-18

10. Drink Team Głowno 5 4 10-19

11.�start-Junior�złaków�Borowy 6 2 11-19

12.�gas-truck�Łowicz 6 2 4-29

13.�kopernik�kiernozia 6 1 7-26

�  Następna, 7. kolejka�odbędzie�
się�w�niedzielę,�12�stycznia:�cartel�
Parma� –� gas-truck� Łowicz,� Pio-
trtrans�Blich�Łowicz�–�Lamela�Ło-
wicz,�fc�Jamno�–�Amatorzy�z�Ło-
wicza,�kopernik�kiernozia�–�sparta�
Piątek,�start-Junior�złaków�Borowy�
–� drink� team� głowno,� czarni-Ju-
nior�Bednary�–�trans�dami�Łowicz,�
ks�Ostrowiec�–�pauza.

Wieści�z�głowna�i�strykowa
członek�stowarzyszenia�gazet�Lokalnych
edycja�wspólna�z�tygodnikiem�„Nowy�Łowiczanin”

WyDaWCa: 
Oficyna�Wydawnicza�„Nowy�Łowiczanin”
Waligórscy�s.c.�w�Łowiczu
99-400�Łowicz,�ul.�Pijarska�3a,�
tel./fax�46�837-46-57,�46�837-37-51
e-mail:�wiesci@lowiczanin.info�
adres�dla�korespondencji:�
99-400�Łowicz,�skrytka�pocztowa�68.�

REDaKCJa W GŁOWNIE: 
ul.�Łowicka�40,�tel./fax�42�710-82-55
Redaktor naczelny:�Wojciech�Waligórski�
Dyrektor zarządzający:�ewa�mrzygłód-Waligórska

Dziennikarze:  
Lilianna�Jóźwiak-staszewska,�Agnieszka�Wojcieszek,
Wojciech�Pożarlik�(sport)�

redakcja�zastrzega�sobie�prawo�skracania�nadesła-
nych�tekstów,�zmiany�ich�tytułów,�dodawania�śródtytu-
łów.�Nie�odsyłamy�niezamówionych�tekstów.�

Skład�tekstu�własny.�

Ogłoszenia ramkowe i reklamy�
przyjmujemy�telefonicznie,�faxem:��
42�710-82-55�w�głownie;��
46�837-37-51,�46�830-34-08�w�Łowiczu,�
e-mailem:�reklama@lowiczanin.info�lub�osobiście��
w�biurze�ogłoszeń�w�głownie:�ul.�Łowicka�40��
od�poniedziałku�do�piątku�w�godz.�8.30-15.30��
lub�w�Łowiczu:�ul.�Pijarska�3a�w�pon.,�wt.�i�pt.��
w�godz.�7.30-18.00,�śr.�i�czw.�w�godz.�7.30-16.00,��
sob.�w�godz.�8.00-14.00.

Ogłoszenia drobne przyjmowane�są�osobiście�
w�biurze�ogłoszeń,�punktach�wymienionych��
na�stronie�24,�a�także�przez�stronę�internetową:��
www.lowiczanin.info

Druk: seregNi�PriNtiNg�grOuP�sp.�z�o.o.��
03-796�Warszawa,�ul.�rzymska�18a.

Nakład�kontrolowany�Wieści�z�głowna�i�strykowa��
1.860�egz.�
Nakład�kontrolowany�wraz�z�wydaniem�głównym�
(Nowy�Łowiczanin):�8.600�egz.

100%
własności�polskiej

drink�team�już��
po�pierwszych�kilku�
minutach�przegrywał�
kilkoma�bramkami�i�nic�
nie�wskazywało,�że�to�
się�jeszcze�odmieni.

Piłka nożna�|�Plebiscyt�dziennika�Łódzkiego

Piotr Pożarlik Trenerem Roku
Za nami 49. Plebiscyt Dziennika Łódzkiego  
na Sportowca Roku w regionie łódzkim.  
Duży sukces odniósł w nim trener Strugi 
Dobieszków Piotr Pożarlik, który został Trenerem 
Roku 2019 w powiecie zgierskim i zajął wysokie 
3. miejsce w całym województwie łódzkim.

Strykowianin w cuglach wy-
grał pierwszy powiatowy etap 
Plebiscytu, zdobywając 130 gło-
sów i wyprzedzając kolejnych na 
podium Tomasza Placka (44 pkt.) 
z piłkarskiej Boruty Zgierz oraz 
Rafała Majchrzaka (34 pkt.) ze 
Zgierskiego Towarzystwa Atle-
tycznego. W gronie nominowa-
nych był także Przemysław Giba-
ła z piłkarskiej Stali Głowno, który 
zajał 7. miejsce.

Emocjonująca była z kolei wal-
ka w etapie wojewódzkim, do 
którego przechodzili zwycięzcy 
pierwszej części plebiscytu, za-
chowując swój poprzedni doro-
bek. Pożarlik uplasował się na 
wysokim 3. miejscu, zdobywając 
535 głosów. Tytuł Trenera Roku 
w województwie łódzkim w sezo-
nie 2019 przypadł Mariuszowi Ra-

chubińskiemu (1015 pkt.) z klubu 
piłkarskiego PSV Łódź, a 2. miej-
sce zajęła Zofia Kucharska (665 
pkt.) z kolejnego futbolowego klu-
bu Victorii Zabostów.

Piotr Pożarlik został zatem do-
ceniony za wkład w rozwój pił-
karskiego zespołu Strugi Dobiesz-
ków, która w minionym sezonie 
2018/2019 awansowała do A-klasy 
po wielu latach posuchy. Strykow-
ski szkoleniowiec po raz drugi do-
konał tej sztuki, bowiem kilka lat 
wcześniej wywalczył także awans 
z KS Gozdów. W opisie o trene-
rze Strugi na stronie Plebiscytu 
możemy przeczytać, że ma niesa-
mowitą wizję gry, bardzo dobrze 
motywuje zawodników, a do tego 
poświęca się, wożąc ich na mecze 
swoim prywatnym autem.  wp

Lekkoatletyka�|�Ogłoszenie

Błyskawica szuka lekkoatletek
UKS Błyskawica 
Domaniewice poszukuje 
osób do sztafety 4 x 400 m, 
która wystartuje  
w zbliżających się w lutym 
Halowych MP U-20.  
Byłby to pierwszy 
sztafetowy start  
w historii klubów powiatu 
łowickiego w imprezie rangi 
mistrzowskiej.

Ogłoszenie o naborze zainicjo-
wali trenerzy Mieczysław Szy-
majda i Stanisław Znyk. „Jeże-
li jesteś dziewczyną z rocznika 
2001/2002, utalentowaną szyb-
kościowo i wytrzymałościowo, 
chcesz przeżyć fajną przygodę  
i być kandydatką, aby przez około 
jedną minutę na pełnym poświę-
ceniu pobiec, rywalizując z naj-
lepszymi lekkoatletkami w Pol-
sce, mając przy tym szansę na 
interesującą gratyfikację finan-
sową, przedstaw swoją kandyda-
turę kontaktując się w terminie 
do 15 stycznia 2020 r. z trene-
rem Mieczysławem Szymajdą – 
tel. 609-113-471 lub Stanisławem 
Znykiem – tel. 660-456-170.” – 

brzmiało wezwanie trenerów do 
uprawiania lekkiej atletyki.

Nabór wynika z planów, jakie 
trenerzy mają względem startu  
w Halowych Mistrzostwach Pol-
ski do lat 20, które odbędą się 
niebawem w Toruniu. Jeśli uda-
łoby się zebrać grupę to wystar-
towałaby ona także w majowych 
Mistrzostwach Polski Sztafet  
w Łodzi. Sztafetowy mix to kon-

kurencja, której debiut na Igrzy-
skach Olimpijskich odbędzie się 
w tym roku w Tokio, natomiast 
debiut na imprezie rangi mi-
strzowskiej międzynarodowej od-
był się w 2019 roku podczas Mi-
strzostw Świata w Katarze, gdzie 
Polskę reprezentowali wtedy Ra-
fał Omelko, Wiktor Suwara, Iga 
Baumgart-Witan i Justyna Świę-
ty-Ersetic.  wp

Oprócz�poświęcenia�
i�dużych�zdolności�
motywacyjnych�
trener�Pożarlik��
ma�w�swoim�dorobku�
dwa�awanse�z�
dwoma�klubami.

Spotkania najniższej klasy Robkol IV Łowickiej Ligi Futsalu�stoją�na�wysokim�poziomie.
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UKS Błyskawica Domaniewice poszukuje zdolnych dziewcząt,��
które�zechcą�uprawiać�lekką�atletykę.
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Trener Piotr Pożarlik stoi za 
sukcesami strugi�dobieszków.
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Pechowy remis
Vagatu w Zina
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KaLENDaRZ 
IMPREZ 
SPORTOWyCH

Siatkówka�|�11.�kolejka�iii�Ligi

Noworoczne zwycięstwo Stali 
Głowieńscy siatkarze 
w pierwszym meczu 
w nowym roku pewnie 
pokonali ostatni zespół 
w tabeli III Ligi.

KS Stal GŁOWNO 3 
(25,�25,�25)
WKS WIeluŃ  0 
(23,�23,�19)

�KS Stal:� Janicki,� Broniarek,� ko-
sielski,� gawrych,� Pakowski,� zyg-
munt,� głogowski,� Lewandowski,�
rubacha,�urbanik,�Świątkowski.

Po kilkunastu dniach odpo-
czynku podopieczni trenera 
Marcina Moszczyńskiego 
wrócili do ligowej rywalizacji. 
W sobotę, 4 stycznia głownianie 
pewnie pokonali WKS Wieluń 
i zbliżyli się do ligowego podium.

Poprzednie wygrane spotkanie 
z PGE Skrą II Bełchatów doda-
ło Stali pewności siebie. Kilka ty-
godni później głownianie we wła-
snej hali przy SP nr 2 w obecności 
licznej publiczności zmierzyli się 
z najsłabszym zespołem ligi 
WKS-em Wieluń. Od początku 
do końca Stal kontrolowała wyda-
rzenia na boisku mimo, że wyni-
ki pierwszych dwóch setów mogą 
mówić, co innnego. Jedynym ne-
gatywnym aspektem sobotnie-
go starcia była kontuzja kapitana 
Głowna Bartłomieja Pakow-
skiego, który doznał urazu sta-
wu skokowego podczas gry z ko-
nieczności na środku, ze względu 
na absencję kilku zawodników.

Wygrana pozwoliła Stali zbli-
żyć się do ligowego podium. 
Podopieczni trenera Marcina 
Moszczyńskiego zajmują teraz 
4. miejsce w tabeli, ale mają dwa 
lub mecz mniej rozegrany od po-
przedzających zespołów. Następ-
na kolejka odbędzie się w sobotę, 
1 lutego, ale głowieńscy siatka-
rze na boisko wybiegną znacznie 

szybciej, bowiem już w najbliż-
szą sobotę, 11 stycznia, gdy będą 
odrabiać zaległości z wiceliderem 
LUKS-em Dobroń. Tydzień póź-
niej czeka ich kolejny mecz zale-
gły przeciwko Volley Team Ży-
chlin.  wp

�11. kolejka:�sms�PzPs� iV�spa-
ła�–�ks�Wifama�Łódź�3:2� (29:31,�

26:24,�25:23,�22:25,�15:13),�Luks�
dobroń� –� Pge� skra� ii� Bełchatów�
1:3� (25:13,� 24:26,� 21:25,� 21:25),�
ks�stal�głowno�–�Wks�Wieluń�3:0,�
Volley�team�Żychlin�–�pauza.

�Następna, 12. kolejka� odbę-
dzie�się�w�sobotę,�1�lutego:�ks�stal�
głowno�–�Luks�dobroń,�Pge�skra�
ii�Bełchatów�–�sms�PzPs�iV�spała,�

ks�Wifama�Łódź�–�Volley�team�Ży-
chlin,�Wks�Wieluń�–�pauza.

1.�Pge�skra�ii�Bełchatów 9 20 23-13

2.�Luks�dobroń 9 19 22-12

3.�sms�PzPs�iV�spała 8 18 21-11

4. KS Stal Głowno 7 14 18-11

5.�ks�Wifama�Łódź 10 13 18-21

6.�Volley�team�Żychlin 7 3 5-18

7.�Wks�Wieluń 10 3 6-27

Futsal�|�turniej

Gwiazdy zaświeciły dla Natana
W piątek, 3 stycznia 
w łowickiej hali 
OSiR odbył się 
XVI Charytatywny 
Turniej Halowej Piłki 
Nożnej „Gwiazdy na 
Gwiazdkę”. Zebrano 
ponad 120 tys. zł 
na leczenie Natana 
Szwarockiego. 

Do rozgrywek przystąpiły czte-
ry zespoły, które zagrały ze sobą 
systemem każdy z każdym. Ry-
walizacja była bardzo zacięta, ale 
toczyła się w duchu fair play. Nie 
chodziło jednak o sportowy aspekt 
tej imprezy, a cel, dla którego wy-
darzenie zostało zorganizowane. 
Cały dochód z Turnieju przezna-
czony został na leczenie 3-letnie-
go Natana Szwarockiego, który 
cierpi na najcięższą postać rdze-
niowego zaniku mięśni. Mimo, 
że impreza rozgrywana jest kilka-
naście lat udało się pobić rekord 
w zbiórce, który od tego roku 
wynosi 121.834,05 zł. Wszyst-
ko dzięki wielkiemu sercu wielu 
osób, m.in. nieobecnego na Tur-
nieju łowiczanina Macieja Rybu-

sa, który mimo to zdołał wylicyto-
wać koszulkę Reprezentacji Polski 
z...własnym autografem za kwotę 
7 tys. zł.

Emocje towarzyszyły nie tylko 
zbiórce środków, ale także pod-
czas sportowej batali na parkie-
cie. W łowickiej hali OSiR po-
jawiły się osoby znane ze świata 
piłki nożnej i mediów, a najlepiej 
spisała się ekipa GnG Team, która 
jako jedyna nie przegrała żadnego 
spotkania. Zwycięzcy wystąpili 
w składzie: Grzegorz Jędrze-
jewski, Krystian Białas, Marcin 
Krzywicki, Piotr Grzelczak, Greg 

Collins, Rafał Pawlak, Adam Cie-
sielski, Grzegorz Szewczyk, Jacek 
Magiera, Mateusz Borcuch, Kry-
stian Pudzianowski, Jan Szczęsny, 
Daniel Wrona, Arkadiusz Nowic-
ki i Adam Wiśniewski. Obszerna 
fotorelacja z imprezy dostępne są 
na stronie www.lowiczanin.info, 
a więcej informacji o licytacjach 
na str. 22. wp

�  Wyniki :�gwiazdy�na�gwiazdkę�
team�–�reprezentacja�dziennika-
rzy� 1:1,� Youtuberzy� i� Przyjaciele�
–� PkO� sport� 2:3,� reprezenta-
cja� dziennikarzy� –� Youtuberzy�

i� Przyjaciele� 0:1,� gng� team�
–� PkO� sport� 1:1,� PkO� sport� –�
reprezentacja� dziennikarzy� 1:2,�
gng�team�–�Youtuberzy� i�Przyja-
ciele�4:2.

Klasyfi kacja końcowa XVI Turnieju GnG:

1.�gng�team 3 5 6-4

2.�reprezentacja�dziennikarzy 3 4 3-3

3.�PkO�sport 3 4 5-5

4.�Youtuberzy�i�Przyjaciele 3 3 5-7

SOBOTa, 11 STyCZNIa:
�godz.�13.30-16.30�–�hala�sporto-

wa�Osir�nr�1�w�Łowiczu,�ul.�Jana�
Pawła�ii�3;�6. kolejka XXVII edy-
cji Zina III ligi ŁoLiF, czyli Ło-
wickiej Ligi Futsalu;

�godz.�16.45-20.05�–�hala�sporto-
wa�Osir�nr�1�w�Łowiczu,�ul.�Jana�
Pawła�ii�3;�9. kolejka XXVII edy-
cji Kia Open I ligi ŁoLiF, czyli 
Łowickiej Ligi Futsalu;

NIEDZIELa, 12 STyCZNIa:
�godz.� 10.00-13.00� –� hala� spor-

towa� Osir� nr� 1� w� Łowiczu,� ul.�
Jana�Pawła�ii�3;�7. kolejka XXVII 
edycji Robkol IV ligi ŁoLiF, 
czyli Łowickiej Ligi Futsalu; 
godz. 12.00: LKS Start-Junior 
Złaków Borowy – Drink Team 
Głowno,

�godz.�13.00-16.00�–�hala�sporto-
wa�Osir�nr�1�w�Łowiczu,�ul.�Jana�
Pawła�ii�3;�6. kolejka XXVII edy-
cji Julomax II ligi ŁoLiF, czyli 
Łowickiej Ligi Futsalu;

�godz.�14:00,�plac�Łukasińskiego�
przy� Ośrodku� kultury� i� rekreacji�
w�strykowie,�IV Bieg po Zdrowie 
po Strykowie, Charytatywny 
Bieg XXVIII Finału Wielkiej Or-
kiestry Świątecznej Pomocy;

�godz.�16.20-19.40�–�hala�sporto-
wa�Osir�nr�1�w�Łowiczu,�ul.�Jana�
Pawła� ii� 3;� 10. kolejka XXVII 
edycji KIa Open I ligi ŁoLiF o 
miejsca 6-10 i o miejsca 1-5;

PONIEDZIaŁEK, 
13 STyCZNIa:

�godz.� 18:00,� sala� 128� przy� ul.�
Wyszyńskiego� 86� w� Łodzi,� 12. 
kolejka rozgrywek o mistrzo-
stwo II Łódzkiej Ligi Tenisa 
Stołowego amatorów i We-
teranów: Pałac Młodzieży I – 
LUKS Koźle;

SOBOTa, 18 STyCZNIa:
�godz.�15.00-18.00�–�hala�sporto-

wa�Osir�nr�2�w�Łowiczu,�ul.�topo-
lowa�2;�7. kolejka XXVII edycji 
Zina III ligi ŁoLiF, czyli Łowic-
kiej Ligi Futsalu;

�godz.� 18.00� –� hala� sportowa�
Osir� nr� 1� w� Łowiczu,� ul.� Jana�
Pawła� ii� 3;� 18. kolejka I ligi 
koszykówki seniorów: KS 
Księżak Łowicz – STK Czarni 
Słupsk;

PIąTEK, 24 STyCZNIa:
�godz.� 18.30-21.30� –� hala� spor-

towa�Osir�nr�2�w�Łowiczu,�ul.�to-
polowa�2;�8. kolejka XXI edycji 
SaM, czyli Siatkarskich ama-
torskich Mistrzostw Łowicza;

SOBOTa, 25 STyCZNIa:
�godz.� 18.00� –� hala� sportowa�

Osir� nr� 1� w� Łowiczu,� ul.� Jana�
Pawła�ii�3; 20. kolejka I ligi ko-
szykówki seniorów: KS Księ-
żak Łowicz – KK Timeout Po-
lonia 1912 Leszno.

Zespół Stali Głowno w sezonie 2019/2020 pod wodzą trenera Marcina Moszczyńskiego�(z�prawej)�celuje�w�podium�iii�Ligi�siatkówki.
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Zwycięska drużyna GnG Team�podczas�XVi�edycji�turnieju�gwiazdy�
na�gwiazdkę�prezentuje�zdobycz,�która�nie�była�tego�dnia�najważniejsza.
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Przekazywanie czeków dla chorego Natana�dostarczało�wzruszeń.
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TK Basket Stryków
walczy na kilku 
frontach w WLK. str. 31


